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Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu Türkiye ekonomisi içinde yeri ve 
ağırlığı giderek artan Kocaeli’nin dünyada değişen 

trendler çerçevesinde ‘yeşil’ ve ‘dijital’ özelliklere sahip 
‘küresel’ bir sanayi ve lojistik merkezi olmasını hedefle-
diklerini söyledi.

Kocaeli’nin büyük bir çekim gücüne sahip olduğunu, 
bu nedenle yeni sanayi parsellerine ihtiyaç duyulduğu-
nu söyleyen Ayhan Zeytinoğlu, Kocaeli’nin önümüzdeki 
dönem gelişiminin klasik teşvik sistemlerinin ötesinde 
bir anlayışla ele alınması gerektiğini söyledi. 

Bu anlamda Kocaeli’ye gelerek yatırımda bulunacak 
firmaların da yüksek teknolojide, yüksek katma değer 
yaratacak firmalar olması gerektiğini söyleyen Ayhan 
Zeytinoğlu, yatırımların tamamlanmasının ardından 
üretim yapan kuruluşlarla Kocaeli’nin gelişimi açısından 
dinamik bir ilişki kurulması gerektiğini söyledi. Kentin 
sahip olduğu altyapı ile sanayinin önünü açması gerek-
tiğine vurgu yapan Zeytinoğlu, sanayinin de altyapının 
geliştirilmesi için kenti desteklemesi gerektiğini, bunun 
da yasal altyapıya kavuşturulması gerektirdiğini anlattı. 

Kocaeli’nin merkezi bütçeden katkısından çok daha 
düşük oranda pay aldığını hatırlatan Ayhan Zeytinoğlu; 
önümüzdeki süreçte ‘yeşil’ ve dijital’ Kocaeli’nin küresel 
rekabette yeni kazanımlar sağlayabilmesi için bu he-
defe uygun özel mevzuat altyapısına ihtiyaç olduğunu, 
bunun Türkiye için bir ’model’ olabileceğini söyledi. 

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu gün-
cel ekonomik göstergelerin gelişimine ilişkin değerlen-
dirmelerde de bulundu. 

İKİNCİ ÇEYREK BÜYÜME
2022 Yılı İkinci Çeyrek büyüme oranı yüzde 7,6 ola-

rak açıklandı. Büyüme artışında ihracat, imalat sanayi 
ve hizmetler sektörünün katkıları ile tüketim tarafın-
da hane halkı harcamaları öne çıkıyor. İkinci çeyrekte 
ihracatta güçlü performans göstererek tarihi rekor 
seviyeler gerçekleştirmiştik. Bunun da büyüme rakam-
larımıza yansımalarını görüyoruz.  Öyleki net ihracattan 
büyümeye 2.7 puanlık katkı geldi. Bu arada en yüksek 
katkının hane halkı tüketiminden geldiğini görüyoruz. 
Buna karşın büyüme performansında harcamalardan 
ziyade üretim ve yatırımların katkısını önemsiyoruz.

Yatırımlarda inşaattaki gerilemeye rağmen makine teç-
hizat yatırımlarındaki artışı de değerli buluyoruz.

OECD SIRALAMASINDA YEDİNCİ OLDUK
Verisi açıklanan ülkelerden; OECD ülkeleri arasında 

Kolombiya, İrlanda, Slovenya ve Yunanistan7ın ardın-
dan 5. sırada, dünya genelinde  7. sırada yer aldık. 

İHRACATTA YENİ REKOR
Ağustos ayında;  ihracat yüzde 13,2 artışla 21 milyar 

341 milyon dolara çıkarak en yüksek ağustos perfor-
mansını gösterdi.  OVP Hedefi 255 milyar dolar olma-
sına karşın Ağustos itibariyle on iki aylık ihracatımız 
250,7 milyar dolar  olarak gerçekleşti.

Aylık ihracat sıralamasında yüzde 5,8’lik ihracat 
artışıyla 1 milyar 662 milyon dolar ihracat yaptığımız 
Almanya ilk sırayı, yüzde 13 artışla 1 milyar 480 milyon 
dolar ihracat yaptığımız ABD ikinci sırayı aldı. Irak’a 
ihracat yüzde 34,2 artarak 1 milyar 258 milyon dolara 
çıktı. İngiltere’ye ihracat yüzde 7,9 gerileyerek 1 milyar 
95 milyon dolara düştü. Rusya’ya yönelik ihracat ise 
yüzde 110,3 artışla 949 milyon dolara ulaştı. 

İHRACATTA AVRUPA PAYI YÜZDE 52,9
Avrupa Birliği ülkelerine ihracat yüzde 2,7 artışla  7 

milyar 988 milyon dolara, Diğer Avrupa Ülkelerine ihra-
cat yüzde 25,3 artışla 3 milyar 314 milyon dolara çıktı. 
Bu performansla birlikte Avrupa’nın ihracatımızdaki 
payı yüzde 52,9 olarak gerçekleşti. Yakın ve Ortadoğu 
Ülkelerine ihracat yüzde 34,1 artışla 4 milyar 82 milyon 
dolara, Kuzey Afrika Ülkelerine ihracat ise yüzde 1,4 
düşüşle  1 milyar 39 milyon dolar  olarak netleşti. 

İTHALATTA HIZLI ARTIŞ
Temmuz ayında 29.2 milyar dolar olan ithalat yüzde 

40,8 artışla ağustos ayında 32 milyar 618 milyon dolara 
çıktı. Yatırım (Sermaye) malları ihracatı yüzde 34,0, 
Hammadde (Ara mallar) ihracatı yüzde 40,8, dış ticaret 
açığının azaltılması noktasında dikkatle izlenmesi gere-
ken Tüketim malları ihracatı yüzde 51,2  artış gösterdi. 

DIŞ AÇIK-CARİ AÇIK
Bu sonuçlar sonrasında Dış ticaret açığı yüzde 161.1 

“

Hedefimiz ‘yeşil’ ve ‘dijital’ sanayi ve 
lojistik merkezi olacak küresel Kocaeli...

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Zeytinoğlu: 

“Çıtayı daha da yükseltiyoruz” diyen 

[başkan’dan mektup ►



�Kocaeli Odavizyon

artışla 4,3 milyar dolardan 11 milyar 277 milyon dolara 
yükseldi.

Temmuz ayında aylık cari açık 4 milyar 10 milyon 
dolara, yıllık Cari Açık 36 milyar 585 milyon dolara 
yükseldi. Turizm gelirlerinde önemli bir artış var. Ancak 
enerji ithalatı kaynaklı yükselen dış ticaret açığı cari 
açığı olumsuz etkiliyor.

Bu arada 2021’de 3,5 milyar dolar olan Hizmet ge-
lirlerinin 5 milyar 778 milyon dolara çıkmasına rağmen 
2021’de 3.1 milyar dolar olan dış ticaret açığının 9 milyar 
308 milyon dolara çıktığını görüyoruz.

  Doğal olarak Ağustos’ta da dış ticaret açığındaki 
yükseliş cari açığı artıracaktır.

ENFLASYONDA ARTIŞ SÜRÜYOR
Enflasyon verilerine baktığımızda ağustos ayında;
TÜFE aylık yüzde 1,46 artışla yıllık bazda yüzde 80,21 

oldu. ÜFE aylık yüzde 2.41 artışla yıllık yüzde 143,75 
olarak gerçekleşti.

Enerji maliyetlerine gelen artışların enflasyonda baz 
etkisiyle yaşanabilecek olası gerilemeleri sınırlandırabi-
leceğini düşünüyoruz.

KAPASİTE KULLANIMI DÜŞTÜ
Ağustos ayı kapasite kullanım oranı geçen yıla göre 

yüzde 0,4 puan, temmuz ayına göre 1,5 puan gerileye-
rek Türkiye ölçeğinde yüzde 76,7 olarak gerçekleştiğini 
görüyoruz. Kocaeli’de ise kapasite kullanımı geçen yıl ile 
aynı seviyede, temmuz ayına göre ise 0,8 puan gerileye-
rek yüzde 71 olarak gerçekleşti.

SANAYİ ÜRETİMİ GERİLEDİ
Sanayi Üretimi temmuz ayında yıllık bazda yüzde 2,4 

artarken aylık bazda yüzde 6,2 geriledi (temmuz-yıllık)  
Üçüncü çeyreğe üretim artışında ivme kaybıyla başladık. 
Küresel ticarette de bir yavaşlama var. Sanayi üreti-
mi büyümenin de öncü göstergelerinden, Yılın son iki 
çeyreğinde, ilk iki çeyreğe göre daha yavaş büyümeler 
görebiliriz.

Bu arada Sermaye mallarında yüzde 10,8, yüksek 
teknolojili ürünlerde yüzde 27,9 üretim artışını olumlu 
olarak değerlendiriyoruz.

İŞGÜCÜNE KATILIM GERİLEDİ
Temmuz ayında işsizlik oranı yüzde 10,1 olarak ger-

çekleşti. Böylelikle işsizlik geçen yılın aynı ayına göre 1,4 
puan, haziran ayına göre 0,3 puan geriledi. 

Haziran’dan temmuza; istihdam 
edilenler 
148 bin kişi 
gerilerken, 
işgücüne katılanlar 
262 bin kişi azaldı. 
İşsizlik oranın-
daki gerileme 
işgücüne 
katılımdaki 
gerilemeden 
kaynaklandı.

Nitekim haziran ayında toplam istihdam 30 milyon 
756 bin kişi iken, temmuz itibariyle toplam istihdam 
sayısı 30 milyon 608 bin kişi olarak gerçekleşti. Nüfusu-
muza oranla çalışan sayımızın daha yüksek seviyelere 
ulaşmasını bekliyoruz.

BÜTÇE GİDERLERİ ENFLASYONDAN ÇOK ARTTI
Bütçe ağustos ayında 3 milyar 586 milyon TL fazla 

verdi. Gelirler yüzde 108,8 artışla 305 milyar 930 milyon 
TL,  Giderler yüzde 186 artışla 302 milyar 343 milyon TL 
olarak gerçekleşti. Ocak-ağustos döneminde bütçe 33,12 
milyar TL  fazla verdi. 

Bütçe giderlerindeki artış oranının enflasyonun çok 
üzerinde olduğunu görüyoruz.Her zaman dile getirdiği-
miz gibi enflasyon ve faizlerin düşmesinin, büyük ölçüde 
denk bütçe ile desteklenebileceğine inanıyoruz.

Gelirler alt kalemlerine baktığımızda vergi gelirleri-
nin yüzde 107,3artışla 271,85 milyar lira çıktığını görü-
yoruz. Gelir ve kazanç üzerinden alınan vergi gelirleri 
yüzde 105,1 artışla 134,88 milyar liraya çıkarken, dahilde 
alınan KDV yüzde 78,1 artışla 58,75 liraya, ÖTV gelirleri 
yüzde 114,5 artışla 39,35 liraya, petrolden alınan ÖTV 
yüzde 168,8 artışla 7,61 milyar liraya, Motorlu taşıtlar 
vergileri yüzde 185,9 artışla 14,68 milyar liraya, ithalde 
alınan KDV ise yüzde 164,4 artışla 57,92 
milyar liraya çıkmış. 

Giderler bölümüne bak-
tığımızda ise cari transfer-
lerin yüzde 144,2 artışla 
98,54 milyar liraya, mal 
ve hizmet alım giderle-
rinin yüzde 299 artışla 
30,94 milyar liraya, 
sermaye giderlerinin 
yüzde 303,4 artışla 22,37 
milyar liraya, borç verme 
giderinin yüzde 1357,3 
artışla 51,72 milyar li-
raya, faiz giderlerinin 
ise yüzde 65,8 artışla 
22,64 milyar liraya 
çıktığını görüyo-
ruz. 
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TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğ-
lu, Azerbaycan’daki görüşme 
ve temasların ardından Pazar 

Havaalanı yoluyla Doğu Karadeniz’e 
gelerek oda ve borsa yöneticileri 
ve iş dünyası ile yoğun görüşme-
ler yaptı. Görüşmelerinde pandemi 
döneminin olumsuz etkilerini aşmak 
için üst düzey diyalog ile iş dünyası 
ve hükümet arasında köprü görevi 
gördüklerini hatırlatan Hisarcıklıoğ-
lu, gelen önerilerin gerçekleştirilme-
si için Ankara’da çaba gösterdiklerini 
söyledi.

Pandeminin ardından bu kez 
yüksek enflasyon nedeniyle ortaya 
çıkan sorunların çözümüne ça-
lıştıklarını anlatan Hisarcıklıoğlu,  
ağırlıklı olarak işletmelerin işletme 
sermayesi ihtiyacının giderilmesi için 
gayret gösterdiklerine vurgu yaptı.

 Rize’nin Pazar ilçesinde Ticaret 

ve Sanayi Odası’nı ziyaret ederek 
meclis üyeleri ile istişarede bulunan 
Hisarcıklıoğlu, Pazar Havaalanı’nın 
bölge için büyük bir fırsat olduğunu 
söyledi ve ayrıca Pazar’a okul yapımı 
sözü verdi. 

Ardeşen TSO’da yaptığı görüş-
melerde bölgedeki girişimci ruha 
dikkat çeken Hisarcıklıoğlu bölgede 
yapılacak OSB’nin programa alın-
ması için katkı vereceklerini söyledi. 
Ardeşen’e okul yapımı için destek 
vereceklerini söyleyen Hisarcıklıoğ-
lu, iş dünyasının en büyük sıkıntısı-
nın işletme kredileri olduğunu be-
lirterek kredi limitlerinin artırılması 
gerektiğni söyledi.

Artvin Valisi Yılmaz Doruk ve 
Artvin Belediye Başkanı Demirhan 
Elçin’i ziyaret eden Rifat Hisarcık-
lıoğlu, Artvin TOBB Mesleki ve Tek-
nik Anadolu Lisesi’nin açılış törenine 

Yeni düzenlemelerin kredi faizine 
olumlu yansımasını bekliyoruz

Hisarcıklıoğlu, “İş dünyasını 
desteklemek üzere, yeni 
kredi ve KGF kefaletli kredi 
paketleri gerektiğini de 
hükümete iletiyoruz. Mesela 
kredi faizleri ve limitlerinde, 
hepimiz büyük sıkıntılar 
yaşıyorduk. Önce Merkez 
Bankamızla, sonra kamu 
bankalarımızla, TOBB’da bir 
araya geldik. Sonrasında 
yeni düzenlemeler hayata 
geçti. İnşallah, özellikle 
kredi faizine olumlu 
yansımasını bekliyoruz” diye 
konuştu.

[tobb’dan ►
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katıldı. Hisarcıklıoğlu öğrencilerle 
sohbet ederek kitap hediye etti. 
Burada yaptığı konuşmada eğitimin 
önemine işaret ederken, eğitime ya-
pılan yatırımdan asla zarar edilme-
yeceğinin altını çizen Hisarcıklıoğlu, 
81 ile 81 okul projelerinin devamı 
olarak, öncelikle oda ve borsaların 
bulunduğu ilçelere de okul yapmak 
niyetinde olduklarını vurguladı ve 
TOBB Başkanı eğitime katkı projeleri 
kapsamında en fazla okul yaptıkları 
ilin de Rize olduğunu söyledi.

Hisarcıklıoğlu, TOBB’un 
Artvin’deki yatırımlarından birinin de 
Sarp Sınır Kapısı olduğunun belirte-
rek, şunları kaydetti: “Gümrük ve Ti-
caret Bakanlığımızla yapmış olduğu 
protokol kapsamlı burayı 2007 yılın-
da yapmıştık fakat kapasite maşal-
lah çok arttı. Arttıktan sonra Ticaret 
Bakanlığımız bu kapasitenin artırıl-
masını istedi. Yeni bir modernleşme 
daha yaptık fakat ticaret pandemi 
sonrasında o kadar müthiş arttı ki 
doğuya. Şimdi kuyruk tekrar oluşma-
ya başladı. İnşallah Ankara’ya gidin-
ce bakanımızla görüşerek buradaki 
sıkıntıyı da konuşacağız.”

Rifat Hisarcıklıoğlu, Artvin Genç-

lik Merkezi’nde Artvin TSO Başka-
nı Seçkin Kurt’un ev sahipliğinde 
gerçekleştirilen istişare toplantısına 
katıldı.

TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu 
burada yaptığı konuşmada geçtiği-
miz günlerde Azerbaycan’da bulun-
duğunu hatırlatarak, “Ermenistan’la 
çatışmalarda 79 şehit verilen günün 
ertesinde sınırdaki Şuşa’ya gittik. 200 
işadamıyla birlikte İş Forumu düzen-
ledik. İşgalden kurtarılan Karabağ’ın 
yeniden imarına destek verdik. Daha 
sonrada Cumhurbaşkanı Aliyev’in 
şahsıma tevdi ettiği Devlet Nişanı-
nı almak üzere Bakü’ye geçtik. Bu 
kıymetli ödülü, camiamız ve sizlerin 
adına alarak döndük” diye konuştu.

-İş insanlarımızı dinlemeye geldik
Artvin iş dünyası ile buluşarak 

onları dinlemek sıkıntılarını ve öne-
rilerini almak istediklerini ifade eden 
Hisarcıklıoğlu, “Biliyorsunuz, pan-
demi döneminde de, Başkanlarımla 
birlikte çalışarak, sizlere yönelik 
pek çok desteğin çıkmasını sağladık. 
Elbette yapılması gereken daha çok 
iş var, zira sıkıntılar onları dinlemek-
le bitmedi. TOBB olarak bunları da 

takip ediyor ve dile getiriyoruz” dedi.
Girdi maliyetlerimizdeki artışı, 

krediye erişimde sıkıntıları, yüksek 
enerji fiyatlarını, ilgili Bakanlara 
ilettiklerini anlatan Hisarcıklıoğlu, 
enflasyon nedeniyle şirketlerin işlet-
me sermayesi ihtiyacının da arttığına 
işaret etti. Hisarcıklıoğlu, “Onları 
desteklemek üzere, yeni kredi ve 
KGF kefaletli kredi paketleri gerekti-
ğini de hükümete iletiyoruz. Mesela 
kredi faizleri ve limitlerinde, hepimiz 
büyük sıkıntılar yaşıyorduk. Önce 
Merkez Bankamızla, sonra kamu 
bankalarımızla, TOBB’da bir araya 
geldik. Sonrasında yeni düzenleme-
ler hayata geçti. İnşallah, özellikle 
kredi faizine olumlu yansımasını 
bekliyoruz” diye konuştu.

Artvin Ticaret ve Sanayi Oda-
sı (TSO) Uyum ve Arabuluculuk 
Merkezi’nin açılına katılan Hisarcık-
lıoğlu, Borçka TSO yöneticileri ile de 
görüşmeler yaptı.  Hopa Ticaret ve 
Sanayi Odası’nı (TSO) ziyaret ederek, 
Uyum ve Arabuluculuk Merkezi’nin 
açılış törenine katılan Hisarcıklıoğlu 
Arhavi Ticaret ve Sanayi Odası’nı 
(TSO) ziyaret ederek, meclis üyeleri 
ile görüştü.

Hisarcıklıoğlu, Azerbaycan Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı İlham Aliyev 
tarafından ‘Dostluk Nişanı’ ile ödüllendirildi. Nişanı, Azerbaycan Ekonomi 
Bakanı Mikayıl Cabbarov düzenlenen törenle takdim etti. 
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BİZ KİMİZ ?
Yıldırım Soğutma ,
Sanayinin temel ihtiyaçları olan 
Basınçlı hava sistemleri ve Proses 
soğutma sistemleri konusunda 
1995 yılından beri profesyonel 
hizmet vermektedir.

Basınçlı hava ve Proses sogutma sistemleri için ilk yatırım
maliyetleri ve işletme maliyetlerinizi en aza indirme
konusunda profesyonel hizmetten ödün vermeden
çalışmaya devam ediyoruz.
Atlascopco kompresörleri ile yüksek verimle basınçlı hava
üretimi sağlar iken bakım maliyetlerinizi en aza
indiriyoruz.
Gelişen teknolojiyi takip eden etkin bir kuruluş olmayı, sahip
oldugu bilgi ve tecrübe ile müşteri beklentilerine
hatasız karşılık vermeyi ve müşteri memnuniyetini en üst
seviyede tutarak sektörde öncü olmayı hedefliyoruz.
Müşteri gereksinimlerini karşılamak amacıyla ürünlerimizi
teknolojik gelişmelerden faydalanarak geliştiriyor,
uluslararası standartlarda sürekli üretim yapıyoruz.

SÜRDÜRÜLEBILIR VERIMLILIKTE KARARLIYIZ

Profesyonel 
Teknoloji

[teknoloji ►

Türkiye’nin teknoloji ve inovas-
yon üssü Bilişim Vadisi’nde 
bulunan hava taksi girişimi 

AirCar, İstanbul Boğazı’nı uçarak 
geçen Hezarfen Ahmet Çelebi’nin 
izinde heyecanlı bir yolculuğa ha-
zırlanıyor. AirCar’ı inceleyen Sanayi 
ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank, 
yerli hava taksinin 23 Nisan 2023’te 
Galataport’tan Üsküdar’a geçmesi 
için söz aldı.

AirCar’a boğaz geçişi için izin 
alma konusunda çalışma yapa-
caklarını ifade eden Bakan Varank, 
“Arkadaşlarımız 23 Nisan’a bunu 
yetiştirebilirlerse Türkiye’den bir 
hava taksi, uçan araba 23 Nisan’da 
Galataport’tan Üsküdar’a uçmuş 
olacak” dedi.

 Varank, uçan arabalar konu-
sunda Türkiye’de müthiş bir potan-
siyel olduğunu vurgulayarak “Bu 
alanda başarı hikayesi yazmakta 
kararlıyız” diye konuştu AirCar’ın 
kurucusu Eray Altunbozar da “23 
Nisan 2023’te Hezarfen’in de rotası 
olan Galata’dan Üsküdar’a uçarak 
havacılık sektörüne damga vurmak 
istiyoruz” değerlendirmesini yaptı.

AIRCAR NEFESLERİ KESTİ
AIRTAXI Dünya Kongresi, 

İstanbul’da 2 gün süren paneller ve 
B2B görüşmelerinin ardından Bilişim 
Vadisi’nde devam etti. Global Travel 
Investment tarafından gerçekleşti-
rilen kongrenin son günü dünyanın 
tek dikey hava gösterisine sahne 
oldu. Bilişim Vadisi’nin helikopter 
pistinde düzenlenen dikey hava 
gösterisinde AirCar’ın demo uçuşu 
nefesleri kesti.

AIRCAR’DAN ÇOCUKLARA ARMAĞAN
Havacılık sektörünün önde gelen 

şirketlerinin temsilcileriyle beraber 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa 
Varank da demo uçuşunu takip etti. 
Aralarında BAYKAR tarafından geliş-
tirilen CEZERİ’nin de bulunduğu uçan 
araçlar hakkında bilgi alan Bakan 
Varank, AirCar Kurucusu Altunbozar 
ile tatlı bir pazarlığa girişti. İstanbul 
Boğazı’nın AirCar gibi hava taksilerin 
test edilebileceği doğal bir ortam 
olduğunu ifade eden Bakan Varank, 
“Seneye 23 Nisan’da diyelim ki biz 
bütün izinleri halledebildik, siz 23 
Nisan’da Galataport’tan Üsküdar’a 
bunu uçurabilir misiniz?” sorusunu 

yöneltti. Altunbozar da “Size bu-
radan sözümüz olsun 23 Nisan’da 
çocuklarımıza da bir armağan olarak 
bunu başarmak için elimizden gelen 
her şeyi yapacağız” yanıtını verdi.

TÜRKİYE’NİN EN BÜYÜK TEKNOPARKI
Daha sonra konuya ilişkin değer-

lendirmelerde bulunan Bakan Va-
rank, Bilişim Vadisi’nin Türkiye’nin en 
büyük teknoparkı olduğunu belirte-
rek AIRTAXI Dünya Kongresi, katılım-
cılarını kongrenin üçüncü gününde 
Vadi’ye davet ettiklerini söyledi.

İHA DEYİNCE AKLA TÜRKİYE GELİYOR
Varank, doğru zamanda doğru 

teknolojiye yatırım yapanların çok 
başarılı olduğuna işaret ederek “İşte 
bunu İHA’lardan SİHA’lardan zaten 
görüyoruz. Dünyada şu anda İHA’lar, 
SİHA’lar dediğinizde insanların aklına 
ilk Türkiye geliyor. İşte uçan araba-
larda da hava taksiler konusunda da 
Türkiye’de müthiş bir potansiyel ol-
duğunu biliyoruz. Firmalarımız harıl 
harıl bu alanlarda çalışıyor” dedi.

GALATAPORT’TAN ÜSKÜDAR’A 
UÇACAK

Henüz teknolojinin tam gelişme-
diği, sektörün ve pazarın açık olduğu 
zamanda bu işlere yatırım yaparak 

Türkiye’yi başarılı bir ülke konumu-
na getireceklerini aktaran Varank, 
“AirCar firmamızın aracını inceledik. 
Kendileri 23 Nisan’da Galataport’tan 
Üsküdar’a insanlı bir uçuş yapabile-
ceklerine inandıklarını söyledi. Biz de 
arkadaşlarımızla regülasyon buna 
müsait midir, güvenlik anlamında bu 
yapılabilir mi bunu çalışacağız. Eğer 
arkadaşlarımız 23 Nisan’a bunu ye-
tiştirebilirlerse Türkiye’den bir hava 
taksi 23 Nisan’da Galataport’tan 
Üsküdar’a uçmuş olacak” diye ko-
nuştu.

GELECEĞİN TEKNOLOJİSİNE YATIRIM
Varank, Türkiye’nin geleceğe 

yönelik teknolojilere yatırım yap-
ması gerektiğini kaydederek “Ancak 
bunu yapabilirsek ileride Türkiye’yi 
muasır medeniyetler üzerine çıkara-
biliriz. Türkiye’yi dünyanın en büyük 
10 ekonomisinden biri haline geti-
rebiliriz. Türkiye şu anda özellikle 
sanayide, ihracatta büyük bir ivme 
yakaladı. Her alanda üretim yapabi-
len bir ülkeyiz. Ama fark oluşturacak 
işler, geleceğin teknolojisine yatırım 
yapmaktan, uçan arabalara, İHA’lara, 
uzaya, bioteknolojiye, nanoteknolo-
jiye yatırım yapmaktan geçiyor. Biz 
de bu alanlara çok ciddi yatırımlar 
yapıyoruz” dedi.

Bilişim Vadisi’nde ‘uçan araba’ hazırlığı...
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Kocaeli’de yeni sanayi parsellerine ihtiyaç var

[basın toplantısı ►

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Yöne-
tim Kurulu  Başkanı Ayhan Zey-
tinoğlu, ‘Türkiye ve Kocaeli’deki 

Sanayi Alanlarının Oranlarına İlişkin 
Toplantı’da basın mensupları ile bir 
araya gelerek, Kocaeli’nin gelen ya-
tırım taleplerini karşılayamadığını ve 
yeni sanayi alanlarına ihtiyaç duyul-
duğunu paylaştı. KSO Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu toplantıda yaptığı konuş-
mada şunları söyledi: “Türkiye yüzöl-
çümü ortalama 78 milyon hektar. Ülke 
genelindeki sanayi alanları toplamı 
278.229 hektar. Yani yüzölçümünün 
sadece yüzde 0,36’lık bölümü sanayi 
alanı. Ülkemizdeki sanayi alan oranı-
nı gelişmiş ülkeler ile kıyasladığımız-
da; Almanya’nın yüzde 4,4, İtalya’nın 
yüzde 2,15 ve Fransa’nın yüzde 1,44 
olduğunu görüyoruz. Ülkemizdeki sa-
nayi alanlarının yüzde 39,3’ü Organize 
Sanayi Bölgesi alanına ait iken, yüzde 
7’si Küçük Sanayi Sitesi, yüzde 5,6’sı 
Endüstri Bölgesi ve yüzde 0,9’u da Ser-
best Bölge alanına aittir.

- Sanayi alanının büyüklüğü 
bakımından 13’üncü sıradayız

İlimize bakacak olursak Kocaeli yü-
zölçümü 339.700 hektardır. İlimizdeki 

sanayi alanları toplamı 6.487 hektar. 
İlimiz yüzölçümünün sadece yüzde 
1,9’luk kısmı sanayi alanı. OSB alanı 
4.030 hektar, Küçük sanayi sitesi alanı 
87 hektar, Serbest Bölge alanı 116 hek-
tar ve diğer sanayi alanı  2.254 hektar. 
Sanayi alanının büyüklüğü açısından ilk 
15 il arasında ise ilimiz 13. sırada. İlk 15 
il sırasıyla; Ankara(36.101 hektar), Kon-
ya(22.267 hektar), Sivas(19.218 hek-
tar), Bursa(10.339 hektar), Adana(9.727 
hektar), Tekirdağ(9.596 hektar), İstan-
bul(8.731 hektar), İzmir(8.728 hektar), 
Hatay(8.499 hektar), Kayseri(8.349 
hektar), Eskişehir(7.470 hektar), Ga-
ziantep(7.340 hektar), Kocaeli (6.487 
hektar),  Düzce (6.032 hektar), Şanlıur-
fa (5.094 hektar).

- Sanayi alan oranı açısından 2’nci  
sıradayız

Sanayi alan oranı açısından ilk 15 il 
arasında ise 2. sıradayız. Sanayi alanla-
rı toplamının/il yüzölçümüne oranına 
göre sıralamaya baktığımızda; Düzce 
yüzde 2,42, Kocaeli yüzde1,90, İstanbul 
yüzde 1,59, Tekirdağ yüzde 1,55, Hatay 
yüzde 1,53, Ankara yüzde 1,40, Gazian-
tep yüzde 1,07, Bursa yüzde 0,95, İzmir 
yüzde 0,73, Adana yüzde 0,70, Sivas 

yüzde 0,68, Konya yüzde 0,54, Eski-
şehir yüzde 0,53, Kayseri yüzde 0,49, 
Şanlıurfa yüzde 0,26.”

- Toplam OSB alanlarında 7’nci 
sıradayız

Türkiye’deki toplam Organize Sa-
nayi Bölgesi Alanlarının 109.140 hektar 
olduğunu söyleyen Zeytinoğlu, “Kocaeli 
bu sıralamada 7. sırada. Sırasıyla şöy-
le; Ankara  5.978 ha, Tekirdağ  5.863 ha, 
Bursa  5.305 ha, Konya 4.809 ha, Gazi-
antep  4.728 ha, İzmir  4.358 ha, Kocaeli  
4.030 ha” dedi.

KONUM OLARAK ÇOK ŞANSLIYIZ
Kocaeli’nin konumunun ve ilimizde 

bulunan 35 liman ve iskelenin ilimizi 
rekabetçi kıldığını  sözlerine ekleyen 
Zeytinoğlu, “Konum olarak çok şanslı 
bir iliz. Avrupa ile Asya bağlantı yolları 
üzerinde ve Avrupa pazarına çok ya-
kınız. Sanayi kuruluşlarının doğal bir 
liman olan İzmit Körfezi etrafında ko-
nuşlanması firmalarımıza lojistik an-
lamda da önemli fırsatlar sunuyor.

- Çok ufak bir alanda üretim 
yapıyoruz

2021 yılında limanların ilimiz gelir-

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, düzenlediği basın 
toplantısında Kocaeli’de yeni sanayi alanlarına ihtiyaç duyulduğunu 

gündeme getirdi.
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lerindeki payı yüzde 65 civarındadır. 
Kocaeli vergi gelirlerinde içinde ithal-
de alınan KDV vergisinin payı yüzde 
65’tir. 2021 yılı vergi gelirleri 110 milyon 
216 bin 808 TL,  İthalde alınan KDV 71 
milyon 278 bin 248’dir.  bu limanların 
ne kadar değerli olduğunu da söyle-
miş olalım. 2020’de bu olan yüzde 46, 
2019’da yüzde 44, 2018 ise yüzde 43’tü. 
Sonuç olarak; Türkiye imalat sanayine 
yüzde 13 katkı sağlayan ilimiz diğer il-
lere göre çok daha ufak bir alanda üre-
tim yapmaya çalışıyor. 

- Kocaeli dünya ile rekabet açısından 
önemli bir il

Odamıza kayıtlı 3 bin 400’ün üze-
rinde firmamız var. Bunların 330’u 
yabancı sermayeli. ki bunların yüzde 
55’i AB menşeili, gerisi diğer ülkeler. 
Türkiye’de bu oranda yabancı serma-
yeyi çekebilmiş bir sanayi bölgesi yok. 
Firmalar Kocaeli’ye yeni yatırımlar 
yapmak istiyorlar ama yer yok, cevap 
veremiyoruz. İlimiz dünya ile rekabet 
etme açısında ülkemizin en değerli il-
lerinden bir tanesi. Kocaeli’deki sana-
yi alanları en değerli parseller. Buna 
rağmen bir sanayici gelip yer alıyorsa 
bizim yok demememiz gerekiyor diye 
düşünüyorum. Bu sebeple ilimizde 
yeni sanayi parsellerine ihtiyaç oldu-
ğunu düşünüyoruz. Odamıza konuk 
olan tüm bakanlarımıza ve ilgili kişilere 
bu mesajımızı da veriyoruz.”

- Türkiye’de uygulanan neredeyse 
tüm çevre regülasyonlarının ilki 
Kocaeli’de başlamıştır

Sanayinin çevre ile ilişkisi olduğuna 
da değinen Zeytinoğlu şöyle konuştu:  
“Kocaeli Sanayi Odası olarak 28 yıldır 
Şahabettin Bilgisu Çevre Ödüllerini 
organize ediyoruz.  Mutlulukla paylaş-
mak isterim ki  Türkiye’de uygulanan 
çevre regülasyonlarının hemen hemen  
hepsinin ilki Kocaeli’de başlamıştır. 
Halen başka illerde olmayan birçok 
uygulamamız vardır. Bundan şikayetçi 
de değiliz ama işin sonunda suçlanan 
kesim olmak istemiyoruz. Biz denet-
lenmeye razıyız, denetlenelim, tüm 
regilasyonlara da uyalım ama haksız 
yere de suçlanmayalım. Mutlaka kir-
leten de vardır bunu da biliyoruz. Şunu 
da söylemek isterim sanayi ülkenin 
kalkınmasına en fazla katkı veren üre-
tim  sektörüdür. Üretim ve ihracatın 
ekonomik büyümeye sağladığı katkıyı 
tüm kesimler bilmektedir.

- Çevreyi  koruyan projeler
Çevre konusunda hava kalitesi 

projelerine baktığımızda ‘Sürekli Baca 
Gazı İzleme Sistemi Projesi’ ilimizde 
uygulanmaktadır. İlimizde 35 tesise ait 
toplam 93 baca, Türkiye genelinde ise 
715 baca izlenmektedir. Yine ilimizde 
13 adet hava kalitesi izleme istasyonu 
bulunmaktadır.  İlimizin yüzölçümü 
küçük olmasına rağmen diğer illere 

göre bu istasyonların sayı olarak çok 
fazla olduğunu da paylaşmak isterim. 
Kimyasal depolamalarda ilk defa do-
lum ve boşaltım işlemlerinin kokuyu 
engellemek için kapalı sistemde ya-
pılmaktadır, olumluları başka illere de 
aktarılmıştır. 

- Kapılarımız açık olmalı
13 tesiste Yeşil Göz Projesi uygulan-

maktadır. Yapılan bilimsel araştırma-
lar; hava kirliliğinin kış aylarında hisse-
dilmesi sebebiyle ilimizde ısınmadan 
kaynaklı bir kirliliğin etkin olduğunu 
da gösteriyor. Tehlikeli atık taşıma li-
sanslı araçlar ve ilimizde bulunan tüm 
tehlikeli atık geri kazanım ve bertaraf 
firmaları 24 saat online izlenmekte-
dir. Yine Büyükşehir’e ait hava uçağı 
ve tekneler ile Körfez’de kirlilik takibi 
yapmaktadır. Bu çok ileri bir uygulama. 
Dolayısıyla her yönüyle denetlenen bir 
bölgeyiz.” 

Zeytinoğlu bu kapsamda iş dünyası 
ve çocuklarda farkındalığı artırmak için 
Yeşil Satranç projesini destekledikleri-
ni söyledi. 

Ayhan Zeytinoğlu, tüm bu  imkan-
lar çerçevesinde Kocaeli’ye yatırım 
yapmak isteyen sanayiciye kapıların 
açık olması gerektiğinin altını çizdi.  
Zeytinoğlu, Kocaeli Sanayi Odası se-
çimlerinin 3 Ekim 2022’de yapılacağı-
nı hatırlatarak başkanlığa tekrar aday 
olacağını da belirtti.



12 Kocaeli Odavizyon

Geçen yıl ülkemizde yaşanan 
ve bizleri yasa boğan orman 
yangınlarında söndürme ve 

rehabilitasyon süreçlerine tüm 
gücüyle destek veren Sabancı 
Topluluğu, önümüzdeki dönemde 
yaşanabilecek olası çevre felaket-
leri kapsamında kalıcı mücadele 
için önleyici tedbirler almaya 
devam ediyor.

İlgili kamu otoritelerinin koor-
dinasyonunda, yangın tehdidi yük-
sek ormanlık bölgelerde kurulma-
ya başlanan yangın erken tespit 
sisteminden yangın havuzlarına 
kadar tüm kaynaklarını ülkesi için 
seferber eden Sabancı Topluluğu, 
10 Kasım’a kadar binlerce gönül-
lüsüyle birlikte her zaman olduğu 

gibi yine sahada olacak.
“Yüksek riskli alanlarda 8 adet 

yangın söndürme havuzu inşa edi-
yor, on binlerce kilometrekarelik 
alanda etkili yangın erken tespit 
sistemi kuruyoruz”

Konuyla ilgili değerlendirme-
lerde bulunan Sabancı Holding 
CEO’su Cenk Alper, iklim acil du-
rumunun olumsuz etkilerinin her 
geçen gün arttığını ifade ederken, 
“Geçen yıl yaşanan yangınlar 
yüreğimizi dağladı. Toplam 118 
bin hektarlık ormanlık alan zarar 
gördü. Bu alan, Türkiye’deki birçok 
ilimizin yüz ölçümünün kat be 
kat fazlası. Bu nedenle bu yıl en 
büyük önceliğimiz önleyici ted-
birler almak ve olası bir tehdit 

[holdinglerden ►

tu

İklim acil durumunu önceliğine alan 
Sabancı Topluluğu olası yangınlara karşı 
kalıcı mücadele için harekete geçti

Sabancı Holding CEO’su Cenk 
Alper, iklim acil durumunun 
olumsuz etkilerinin her geçen 
gün arttığını ifade ederken, 
“Geçen yıl yaşanan yangınlar 
yüreğimizi dağladı. Toplam 
118 bin hektarlık ormanlık 
alan zarar gördü. Bu alan, 
Türkiye’deki birçok ilimizin 
yüz ölçümünün kat be kat 
fazlası. Bu nedenle bu yıl en 
büyük önceliğimiz önleyici 
tedbirler almak ve olası bir 
tehdit durumunda, yangına en 
hızlı şekilde müdahale edecek 
altyapının oluşturulmasına 
destek vermek.” dedi. 
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durumunda, yangına en hızlı şekilde 
müdahale edecek altyapının oluştu-
rulmasına destek vermek.

Sabancı Topluluğu olarak bu 
kapsamda Muğla’da on binlerce 
kilometrekarelik ormanlık alanda 
etkili olacak şekilde bir yangın erken 
tespit sistemi kurduk. Sürdürüle-
bilirliği ve teknolojiyi yine bir araya 
getirdiğimiz, yüksek yerlilik oranı-
na sahip sensörler, ormanlarımızı 
korumaya başladı. Orman yangınla-
rında erken tespit ve uyarı sağlayan, 
hava kalitesini ölçen, zehirli, yanıcı 
ve patlayıcı gaz tespiti yapan IOT 
tabanlı olarak çalışan sensörler 
herhangi bir olağanüstü durumda 
aktif hale geliyor ve ilgili birimle-
re anında mesaj iletiyor. Yine aynı 
şekilde, olası bir yangın durumunda, 
söndürme faaliyetlerinin aksama-
ması için, yüksek riskli alanlara 
8 yangın söndürme havuzu inşa 
ediyoruz. Bu havuzların her biri 600 
ton kapasiteleri ile yangın söndür-
me helikopterlerinin en hızlı şekilde 
suyu alıp yangına müdahale edeceği 

şekilde yapılıyor. Enerjisa Üretim 
şirketimiz bünyesinde yer alan 12 
barajımız ise acil durumlar için emre 
amade. 1 milyon fidan dikme sözü 
vermiştik. Geçen yıl diktiğimiz 200 
bin fidana ek bu yıl da fidan dikim-
lerimize devam ediyoruz, ülkemizin 
ekolojik çeşitliliğini destekliyoruz.”

“41 ilde, 15 bini aşkın gönüllümüzle 
yıl boyu sahadayız”

Sabancı Topluluğu olarak, tüm 
teknolojik birikimimiz ve insan kay-
nağımızla ‘seferberiz’ diyen Cenk Al-
per 41 ilde 15 bini aşkın Sabancı gö-
nüllüsüyle tüm yıl boyunca sahada 
olmaya devam edeceklerini vurgu-
luyor ve ekliyor: “Bu yıl seferberliğin 

boyutunu ve etki alanını çok daha 
genişleterek, ülkemizin toplumsal 
kalkınması için örnek bir projeyi 
hayata geçireceğiz. Hem iklim acil 
durumuna hem de sosyal eşitsizlik-
leri ortadan kaldırmaya yönelik 30’u 
aşkın sosyal sorumluluk projemizle 
sahada olacağız. Geçtiğimiz yıl tüm 
Türkiye’ye bir çağrıda bulunmuş-
tuk. Bu yıl görüyoruz ki bu çağrımız 
karşılıksız kalmadı. Bu toplumsal 
duyarlılığın Türkiye’yi kapsayan bir 
seferberliğe dönüşmesi en büyük 
isteğimiz. Sabancı Topluluğu olarak 
sürdürülebilir bir dünya için tüm 
yıla yayılan bir Sosyal Sorumluluk 
Seferberliği ile çalışmaya devam 
edeceğiz.
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Koç Holding Dayanıklı Tüketim 
Grubu Başkanı ve Token Ödeme 
Hizmetleri ve Elektronik Para 

A.Ş. Yönetim Kurulu Üyesi Fatih 
Kemal Ebiçlioğlu, “Token Finansal 
Teknolojiler’in iştiraki olan şirketi-
miz, Token’ın fiziksel ödeme cihazları 
ile verdiği hizmeti, online ödeme 
ve elektronik para tarafına taşıya-
rak uçtan uca bir ödeme deneyimi 
sağlayacak. Büyük bir hızla gelişen bu 
sektörün dinamiğine uygun, kararlı 
hamleler yaparak kısa sürede önemli 
mesafe kat edeceğimize inanıyoruz. 
Türkiye’de Ödero markamızla yaptı-
ğımız çalışmalara yurt dışında Odero 
markamız ile uluslararası boyut ka-
zandırmayı, Topluluk şirketlerimizin 
varlık gösterdiği ve finansal erişime 
ihtiyaç duyan diğer pazarlara da sun-
mayı hedefliyoruz” dedi.

Token Ödeme Hizmetleri ve Elek-
tronik Para A.Ş. Genel Müdürü Hande 
Sarıdal  ise “Son yıllarda hızlanan e-ti-
caret sektörü pandeminin de etkisiyle 
büyük ivme kaydetti. 2021 yılında 
ülkemizde e-ticaret hacmi yüzde 69 
artarak 381,5 milyar TL olarak gerçek-
leşti. Biz de şirketimizde bu alandaki 
çalışmalarımıza hız veriyoruz. Yeni-
likçi hizmetlerimizle e-ticaret yapan 
veya başlamak isteyen küçük-orta 
ölçekli şirketlerin ve girişimcilerin 
ticari faaliyetlerini kolaylaştırmanın 
yanı sıra son kullanıcının güvenli bir 
şekilde online alışveriş yapabilmesini 
amaçlıyoruz” ifadelerini kullandı.

 Türkiye Cumhuriyet Merkez 
Bankası’ndan ödeme ve elektronik 
para kuruluşu olarak faaliyet lisansı 
alan Koç Topluluğu’nun yeni şirketi 
Token Ödeme Hizmetleri ve Elek-

Koç Topluluğu şirketlerinden Token Ödeme Hizmetleri 
ve Elektronik Para A.Ş., Ödero markası ile 
ödeme hizmetleri vermeye başlıyor

[holdinglerden ►

Koç Holding Dayanıklı Tüketim 
Grubu Başkanı ve Token Ödeme 
Hizmetleri ve Elektronik Para 
A.Ş. Yönetim Kurulu Üyesi 
Fatih Kemal Ebiçlioğlu, “Token 
Finansal Teknolojiler’in iştiraki 
olan şirketimiz, Token’ın 
fiziksel ödeme cihazları ile 
verdiği hizmeti, online ödeme 
ve elektronik para tarafına 
taşıyarak uçtan uca bir ödeme 
deneyimi sağlayacak. Büyük 
bir hızla gelişen bu sektörün 
dinamiğine uygun, kararlı 
hamleler yaparak kısa sürede 
önemli mesafe kat edeceğimize 
inanıyoruz.” dedi.  



1�Kocaeli Odavizyon

tronik Para A.Ş., Ödero markası ile 
Türkiye’nin lider ödeme sistemleri 
platform sağlayıcısı Token Finansal 
Teknolojiler’in fiziksel ödeme cihazla-
rı ile sunduğu deneyimi, online ödeme 
tarafına da taşıyarak uçtan uca bir 
ödeme deneyimi sağlayacak. Token 
Finansal Teknolojiler’in Genel Müdürü 
Erkan Duysal’ın Yönetim Kurulu Üyesi 
olarak görev aldığı Token Ödeme 
Hizmetleri ve Elektronik Para A.Ş.’nin 
Genel Müdürlük görevini ise Hande 
Sarıdal üstleniyor.

 
Ebiçlioğlu: “Topluluğumuzun dijital 
dönüşüm çalışmaları çerçevesin-
de ödeme dünyasında önemli ve 
stratejik adımlar atmaya devam 
ediyoruz”

 Konuya ilişkin değerlendirmede 
bulunan Koç Holding Dayanıklı Tüke-
tim Grubu Başkanı ve Token Ödeme 
Hizmetleri ve Elektronik Para A.Ş. Yö-
netim Kurulu Üyesi Fatih Kemal Ebiç-
lioğlu, ödeme sistemlerine yapılan 
yatırımların küresel çapta hızla büyü-
meye devam ettiğini ve tüketicilerin 
ihtiyaç ve taleplerine yönelik inovatif 
çözümler geliştirmenin son derece 
önem kazandığını belirterek şu ifa-
deleri kullandı: “Koç Topluluğu olarak 
online ödeme sistemleri ve elektronik 
para konusundaki çalışmalarımız 
için gerekli olan lisansı aldık. 2018 

yılında kurduğumuz Token Finansal 
Teknolojiler şirketimiz, dijital yetkin-
likleri ve çevik yönetim anlayışıyla bu 
yeni dünyaya hızlıca ayak uyduruyor. 
Token Finansal Teknolojiler, sahada 
bulunan 800 bine yakın Beko markalı 
POS cihazı ile yüzde 50’nin üzerinde 
pazar payına sahip ve kuruluşundan 
bu yana POS cihazları konusundaki 
liderliğini yeni ürünlerle destekle-
yerek sürdürüyor. Akaryakıt istas-
yonlarında pompa yanında ödeme 
deneyimini entegre olarak sunan ve 
yakın zamanda binlerce istasyonda 
görmeye başlayacağımız pompa ya-
zar kasa, VUK  507 kapsamında satış, 
ödeme ve e-fatura süreçlerini tek ci-
hazda birleştiren Android POS cihazı, 
dijital yemek kartı hizmeti TokenFlex, 
sektöre getirdiği yenilikçi çözümler-
den bazıları. Topluluğumuzun dijital 
dönüşüm çalışmaları çerçevesinde 
ödeme teknolojileri alanında önemli 
ve stratejik adımlar atmaya devam 
ediyoruz.  Ödeme dünyası da çok hızlı 
büyüyor, farklı kulvarlarda şekilleni-
yor. Geleneksel bir ödeme kaydedici 
cihazla başladığımız yolculuğumuzu, 
cihaz bağımsız ödeme çözümleri ile 
ilerletmek istedik” dedi.

Ebiçlioğlu şöyle devam etti: “Koç 
Topluluğu olarak online ödeme ve 
elektronik para alanındaki çalışma-
larımızı yönetecek Token Ödeme 
Hizmetleri ve Elektronik Para A.Ş. 
şirketimizi 2020 yılında kurduk. Token 
Finansal Teknolojiler’in iştiraki olan 
şirketimiz, Token’ın fiziksel ödeme 
cihazları ile verdiği hizmeti, online 
ödeme ve elektronik para tarafına ta-
şıyarak uçtan uca bir ödeme deneyimi 
sağlayacak. Büyük bir hızla gelişen bu 
sektörün dinamiğine uygun, kararlı 
hamleler yaparak kısa sürede önemli 
mesafe kat edeceğimize inanıyoruz. 
Türkiye’de Ödero markamızla yaptı-
ğımız çalışmalara yurt dışında Odero 
markamız ile uluslararası boyut 
kazandırmayı, Topluluk şirketleri-
mizin varlık gösterdiği ve finansal 
erişime ihtiyaç duyan diğer pazarlara 
da sunmayı hedefliyoruz. Türkiye’de 
başvurumuzu yaptıktan sonra 2021 
başında Romanya’da Token Pay-
ment Services Srl şirketimizi kurduk.   
Diğer açılımımızı 2022 Nisan ayın-
da ise Azerbaycan ofisimizi açarak 

Orta Asya coğrafyasında yaptık. Koç 
Topluluğu’nun hedefleri paralelinde 
global yolculuğumuzda hızlı adımlar 
atmayı hedefliyoruz. Güçlü olduğu-
muz bölgelerde başladığımız çalış-
maları daha geniş coğrafyalara da 
yaymayı hedefliyoruz.”

 
Hande Sarıdal: “Hizmetlerimizle e-
ticarete başlamak isteyen küçük ve 
orta ölçekli şirketlerin faaliyetlerini 
kolaylaştırmayı amaçlıyoruz”

Token Ödeme Hizmetleri ve 
Elektronik Para A.Ş. Genel Müdü-
rü Hande Sarıdal ise, “Son yıllarda 
hızlanan e-ticaret sektörü pandemi-
nin de etkisiyle büyük ivme kaydetti. 
2021 yılında ülkemizde e-ticaret 
hacmi yüzde 69 artarak 381,5 milyar 
TL olarak gerçekleşti. Biz de Token 
Ödeme Hizmetleri ve Elektronik Para 
A.Ş. şirketimizde Türkiye Cumhuriyet 
Merkez Bankası’ndan aldığımız lisans 
ile bu alandaki çalışmalarımıza hız 
veriyoruz. Ödero markamızla sanal 
POS, e-cüzdan, link ile ödeme, kart 
saklama gibi hizmetleri sunacağız. 
Yenilikçi hizmetlerimizle e-ticarete 
başlamak isteyen küçük ve orta öl-
çekli şirketlerin faaliyetlerini kolay-
laştırmayı ve büyütmeyi ayrıca son 
kullanıcının güvenli bir şekilde ödeme 
yapabilmesini amaçlıyoruz. Gizlilik ve 
veri güvenliğimizi global standartla-
ra uygun PCI-DSS sertifikalarımızla 
sağlıyor, kullanıcılarımıza uzman 
kadromuz ile destek veriyoruz. Son 
dönemin trendlerinden olan şimdi al-
sonra öde, anında kredi gibi tüketicile-
rin alışverişlerini rahatça yapmalarına 
olanak tanıyan ürün çeşitlerini de 
çözüm ortaklarımızla birlikte ge-
liştirerek hizmetlerimize eklemeyi 
planlıyoruz. Koç Holding çatısı altında, 
Topluluğun tecrübesiyle global he-
deflerimize ulaşmak ve güvene dayalı 
hizmet anlayışımız ile çalışmalarımızı 
sürdürmekten son derece mutluyuz. 
Ödero olarak e-ticaret platformuna 
ulaşamayan işletmelere bu imkâ-
nı sağlamak, ülkemizin e-ticaret 
hacmini büyütecek çözümler sunmak 
ve Topluluğumuzun global hedefle-
ri doğrultusunda gerekli girişimleri 
yaparak yurt dışında da dijital ödeme 
konusunda bir çözüm ortağı olmak 
hedeflerimiz arasında yer alıyor” dedi.

Koç Topluluğu şirketlerinden Token Ödeme Hizmetleri 
ve Elektronik Para A.Ş., Ödero markası ile 
ödeme hizmetleri vermeye başlıyor
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Ford Otosan, Ford E-Transit ve 
E-Transit Custom’ın ardından 
Türkiye’nin elektrik dönüşü-

münde yeni bir kırılma noktası ola-
cak yüzde 100 elektrikli kamyonunu 
Hannover’de düzenlenen Uluslara-
rası Ticari Araç Fuarı’nda tanıttı.

Şirketten yapılan açıklamaya 
göre, Ford Otosan’ın global markası 
Ford Trucks, Türkiye’de geliştirilen 
ve üretilen ilk yüzde 100 elektrik-
li ağır ticari aracı ve Generation F 
hareketi ile sıfır karbon emisyonlu, 
bağlantılı, otonom teknolojilerle 
fuara damgasını vurdu.

Markanın sürdürülebilirlik he-
defleri doğrultusunda, Ford Trucks 
2030 yılında Avrupa satışlarının 
yüzde 50’sini sıfır emisyonlu araç-
lardan sağlamayı, 2040’ta ise tüm 
operasyonlarında sattığı araçların 
tamamının sıfır emisyonlu olmasını 

hedefliyor.
Ford Otosan’ın segmentinde ilk 

PHEV (Plug-in Hibrit) ticari araçların 
üretimiyle başlayan elektriklenme 
serüveni, Avrupa’nın en güçlü tam 
elektrikli ticari aracı E-Transit’in 
2022 yılında hattan inmesi ile devam 
etti.

Geçen günlerde tanıtılan E-Tran-
sit Custom ise gelecek yıl Kocaeli’nde 
üretilmeye başlanacak.

Transit’in elektriklenmesinin 
ardından tasarımından test süreç-
lerine kadar tamamen Ford Otosan 
mühendislerinin geliştirdiği ve 
Türkiye’de üretilen ilk yüzde 100 
elektrikli ağır ticari araç ile Ford Oto-
san, hafif ve orta ticarinin ardından 
ağır ticaride de yeni nesil elektrikli 
araç geliştiren ve üreten dünyanın 
sayılı otomotiv markaları arasına 
adını yazdırdı.

Ford Otosan, yüzde 100 elektrikli 
kamyonunu Hannover’de tanıttı

[inovasyon►

Ford Otosan Genel 
Müdürü Güven Özyurt:
“Otomotiv endüstrisinde 
Paris İklim Anlaşması, 
AB Yeşil Mutabakatı ve 
ACEA gibi anlaşmalara 
paralel şekilde sıfır 
emisyonlu araçlar başta 
olmak üzere bağlantılı, 
otonom teknolojiler 
için uzun süredir var 
gücümüzle çalışıyoruz. 
Bu çalışmalarımız bizi 
hep daha ileriye taşıyor 
ve tüm segmentlerde 
elektrikli dönüşüme 
liderlik ediyoruz.” dedi. 
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Bağlantılı ve yenilikçi tekno-
lojilere sahip yüzde 100 elektrikli 
kamyon; Ford Otosan’ın uzun dönem 
sürdürülebilirlik hedefleri doğrultu-
sunda, ağır ticari araçlarda 2040’ta 
sıfır emisyon hedefine yönelik dev 
bir adım niteliği taşıyor. Ayrıca, Ford 
Trucks’ın 2030 yılında Avrupa’ya 
satışlarının yarısının sıfır emisyonlu 
olması hedefinin gerçekleşmesinde 
büyük rol oynuyor.

Müşterilerini önemseyen ve 
işlerini geliştiren yol arkadaşı olmak 
amacıyla ağır ticari araçlarda Gene-
ration F hareketi altında sıfır emis-
yonlu, bağlantılı ve otonom teknolo-
jilerle büyük bir dönüşüm başlatan 
Ford Trucks, yeni nesil kamyonu ile 
gelecekte de müşterilerinin yanında 
olacak.

Eskişehir’de üretilen ve Con-
necTruck teknolojisi sayesinde üst 
düzey bağlanabilirlik özellikleriy-
le de öne çıkan yeni nesil araçlar, 
toplam sahip olma maliyeti açısın-
dan da yaratacağı fayda ile markayı 
rekabette üst seviyelere taşıyacak.

Otonom sürüşe giden yolda 
geçmişten beri önemli çalışmalara 
imza atan Ford Trucks, fuarda ayrıca 
Seviye 4 Otoyol Pilotu ve Otonom 
Geri Park Etme gibi teknolojilerini 
katılımcılarla buluşturdu.

Fuar konukları aynı zamanda 
Uzaktan Araç Kontrol teknolojisi 
ile 2 bin kilometre uzakta oldukları 
Eskişehir’deki F-MAX’i kullanma 
deneyimi yaşadı.

Ford Trucks’ın yüzde 100 elek-
trikli, sessiz ve mükemmel manevra 
kabiliyetine sahip yeni nesil kamyo-
nu, içten yanmalı motorlu araçlarla 
karşılaştırıldığında, aylık enerji 
tüketim maliyeti açısından pek çok 
avantaj yaratıyor. Örneğin, müşte-
rinin harcayacağı enerji maliyetleri 
bugünün koşullarına göre yarı yarıya 
kadar düşebiliyor. Benzer avantaj, 
bakım maliyetlerinde de görülecek.

Hareketli ve bakım gerektiren 
parça sayısı elektrikli araçta çok 
daha az olduğu için bakım maliyet-
lerinin üçte iki oranında düşmesi 
bekleniyor.

Aynı zamanda Avrupa ülkelerin-
de devrede olan teşviklerle birlikte 
sahip olma maliyeti daha da iyi-
leşmiş olacak. Bu teşvikler hesaba 
katılamadığı durumda dahi, Ford 
Trucks’ın elektrikli kamyonu 4 yıllık 
sürede dizel araçlara göre daha 
düşük toplam sahip olma maliyeti 
sunacak.

- E-Transit Custom da 
ziyaretçilerle buluştu

IAA Ticari Araç Fuarı’nda Ford’un 
E-Transit’ten sonra ikinci elektrikli 
ticari aracı olan E-Transit Custom 
da ziyaretçilerle buluştu. Transit 
Custom’un seri üretimi 2023 yılında 
Ford Otosan’ın Kocaeli’ndeki Yeniköy 
Fabrikasında başlayacak.

Ford Otosan 2021 yılında Kocaeli 
fabrikalarında yeni nesil elektrikli 
ve bağlantılı araçlar için 2 milyar 
avro yatırım yapacağını açıklamıştı. 
E-Transit Custom üretimi, bu yatırım 
kapsamında hayata geçiriliyor.

Ford Otosan, hem Kocaeli yatırı-
mı hem de Romanya Craiova fabri-
kasını bu yıl bünyesine katması ile 
birlikte 900 bin araçlık kapasitesi ile 
Avrupa’nın en büyük otomotiv üreti-
cilerinden biri haline geliyor.

Bu süreçte şirket, 2 ülkede 4 
fabrikası ile Transit, E-Transit, yeni 
nesil 1 ton Transit Custom ve E-
Transit Custom, yeni Transit Courier 
ve tam elektrikli versiyonu, Ford 
Puma ve yeni tam elektrikli versiyo-
nunun yanı sıra Ford Trucks kam-
yonları ve yüzde 100 elektrikli Ford 
Trucks kamyonunu ve E-Motosiklet 
Rakun’u üretecek.

- ‘Türkiye’deki elektriklenme 
yolculuğuna Romanya’da da 
devam edeceğiz’

Açıklamada görüşlerine yer 
verilen Ford Otosan Genel Müdürü 
Güven Özyurt, binek araçlardan ağır 
ticari araçlara kadar tüm otomotiv 
endüstrisinde elektrifikasyonda her 
yönüyle global bir oyuncu konu-
munda olduklarını belirtti.

Bu yıl temmuz ayında 
Romanya’daki Ford Craiova fabrika-
sını satın alarak şirketin üretim ope-
rasyonlarını binek araçları kapsaya-
cak şekilde genişlettiklerini aktaran 
Özyurt, Türkiye’deki elektriklenme 
yolculuğunu Romanya’da da devam 
ettireceklerini bildirdi.

Özyurt, şunları kaydetti:
‘Otomotiv endüstrisinde Paris 

İklim Anlaşması, AB Yeşil Mutabaka-
tı ve ACEA gibi anlaşmalara paralel 
şekilde sıfır emisyonlu araçlar başta 
olmak üzere bağlantılı, otonom tek-
nolojiler için uzun süredir var gücü-
müzle çalışıyoruz. Bu çalışmalarımız 
bizi hep daha ileriye taşıyor ve tüm 
segmentlerde elektrikli dönüşüme 
liderlik ediyoruz. Türkiye’nin en 
gelişmiş AR-GE merkezi ve en yetkin 
mühendisleri ile geçmişten beri pek 
çok ilke imza attık. Bugün yüzde 100 
elektrikli kamyonumuz ile yine bir 
ilki başarmanın ve inovatif teknolo-
jilerimizi sizlere sunmanın gururunu 
yaşıyoruz.’

Ford Trucks Genel Müdür Yar-
dımcısı Serhan Turfan da Türkiye’de 
üretilecek yüzde 100 elektrikli ağır 
ticari aracı ve geleceğin bağlantılı, 
otonom sürüş teknolojilerine yöne-
lik ileri teknoloji hamleleri ile global 
yolculuklarını hız kesmeden sürdür-
düklerini bildirdi.

Turfan, şu anda 43 ülkede olduk-
larını, 2024’te ise 50 ülkeye ulaş-
mayı planladıklarını aktararak, şu 
değerlendirmelerde bulundu:

‘Bugün lansmanını gerçekleştir-
diğimiz elektrikli kamyonumuz ile 
sadece geleceğin ağır ticari endüs-
trisine yönelik vizyonumuzu değil, 
tasarım ve teknoloji anlamındaki 
lider konumumuzu da sizlerle payla-
şıyoruz. Bugün yerli motor, şanzı-
man ve aks ile bir aracın tüm aktar-
ma organlarını geliştiren ve üreten 
sayılı markalardan biriyiz. Genera-
tion F adı altında başlattığımız sıfır 
emisyonlu, bağlantılı ve otonom 
teknolojileri kapsayan dönüşüm 
için mevcut gücümüzden destek ve 
ilham alarak ilerliyoruz. 2030’da 
Avrupa’daki satışlarımızın yarısının 
sıfır emisyonlu araçlardan sağlama-
yı, 2040’ta tüm operasyonlarımızda 
portföyümüzün sıfır karbon emis-
yonlu araçlardan oluşmasını hedef-
liyoruz. Bu hedefimize ulaşmak için 
de bugün ürün geliştirme ve mühen-
dislik yetkinliklerimizin sonucu olan 
Ford Trucks’ın ilk elektrikli kamyonu 
ile karşınızdayız.’
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TÜSİAD Yönetim Kurulu Başkanı 
Orhan Turan ekonomiyle ilgili 
değerlendirmelerde bulundu. 

TÜSİAD Başkanı Orhan Turan enflas-
yonla doğru yöntemlerle mücadele 
edilmediğini söyledi. “Zaman kaybe-
diyoruz” diyen Turan, krizden çıkışın 
hâlâ mümkün olduğunu vurguladı.

Düşük faiz politikası tercihinin 
başladığı 2021 Eylül ayından bu yana 
enflasyon ve kurda rekorları gören 
ekonomide, maliyetin ağırlaştığına 
dikkat çeken Türk Sanayicileri ve İş 
İnsanları Derneği (TÜSİAD) Başkanı 
Orhan Turan, ekonomide yavaş-
lamanın şiddetlendiğini kaydetti. 
Son ekonomik ve siyasal gelişmeler 
ile ilgili soruları yanıtlayan Turan, 
“zaman daralıyor” vurgusu yapa-
rak, ekonomi yönetimine şu soruyu 
sordu: “Ekonomik göstergelerin 
istenilen çerçeveden uzaklaştığı bu 

ortamda reel sektör olarak sorma-
mız gereken şu; bu politikalar belli ki 
sonuç vermedi. Ekonomi yönetimi-
nin B planı nedir?”

Türkiye Ekonomi Modeli ile 
enflasyonda, kurda ve CDS’lerde 
tarihin en kötü dönemlerinden biri 
yaşanıyor. Gelinen noktayı TÜSİAD 
cephesinden değerlendirdiğinizde 
nasıl bir tablo ile karşı karşıyayız?

Son bir yıldır çizilen ekonomik 
çerçeveye dair eleştirilerimizi en 
baştan beri paylaşıyoruz. Enflas-
yonla doğru yöntemlerle mücadele 
etmiyoruz. Bu yüzden sürekli olarak 
kamu kurumlarının tahminlerinin 
yukarı revize edildiğine şahit oluyo-
ruz. İster enflasyon ve cari açık ol-
sun ister CDS ve kur olsun en başta 
hedeflediğimiz yerlerden çok uzağız. 
Bu politikalarda ısrar ettikçe zaman 

kaybediyoruz. Her kaybedilen za-
manın ekonomik açıdan bir maliyeti 
oluyor. Ekonomik göstergelerin 
istenilen çerçeveden uzaklaştığı bu 
ortamda reel sektör olarak sorma-
mız gereken şu; bu politikalar belli ki 
sonuç vermedi. Ekonomi yönetimi-
nin B planı nedir?

Size göre Türkiye’nin en önemli ilk 3 
sorunu nedir?

Kurumların yıpranması, adalette 
yaşadığımız problemler ve ülkemi-
zin geleceği açısından çok önemse-
diğimiz eğitim kalitesindeki düşüş, 
beyin göçü. Ekonomide sorunları 
hızlı ve doğru adımlarla çözersiniz 
fakat yukarıda saydığımız bu üç 
konuda kararlılıkla ilerlemek zaman 
ister. Bu konularda ileriye gitmediği-
niz müddetçe ülke olarak kalkınamı-
yorsunuz.

TÜSİAD Başkanı Orhan Turan ekonomik 
krizden çıkışın mümkün olduğunu söyledi

[görüş ►
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Globaldeki ve Türkiye’deki 
gelişmeler doğrultusunda 
sonbaharda bir ani duruş öngörüyor 
musunuz?

Finansal açıdan takip ettiğimiz iki 
mühim konu var. Bunlardan ilki Kur 
Korumalı Mevduat’ta Ağustos ortası 
ile vade sonuna geliniyor. Şirketlerin 
KKM’yi ne kadar döndüreceği önem-
li. İkincisi sonbahardaki Eurobond, 
sendikasyon dönüşleri. Yabancı 
yatımcıların belirsizliklerden dolayı 
çok da istekli olmadıklarını duymak-
tayız. Döviz arzında yaşadığımız her 
sorun TL’de değer kaybı anlamına 
geliyor. Dolayısıyla bu iki dönem 
TL açısından riskler barındırıyor. 
Öte yandan hem yüksek enflasyon 
hem de finansal koşulların sıkı-
laşması sonucunda, son dönemde 
ekonomideki yavaşlamanın şiddetli 
olduğunu analiz ediyoruz. Bu hem iç 
talepteki yavaşlama ile ilgili, hem de 
ihracat ve dış talepten kaynaklan-
makta. Özetle, önümüzdeki dönem 
hem TL’nin seyri, hem enflasyon ve 
finansal koşullar ekonomik büyüme 
üzerinde risk oluşturuyor.

Mevcut ekonomi ve para politikası 
kararlarının yarattığı çelişkiler ile 
finansmana erişim konusundaki 
sıkıntılar, yüksek kredi faizleri, 
nasıl bir yatırım ortamı yaratıyor?

Türkiye enflasyon hızlanmışken, 
düşük faiz politikası tercihi yaptı. Bu 
tercihin bugün sonuçlarını yaşıyo-
ruz. Bunlar yüksek enflasyon ve 
artan döviz talebi. İkinci aşaması 
da yüksek kredi faizi, yükselen risk 
primi ve yabancı sermayeye erişi-
min yani döviz kaynağına erişimin 
zorlaşması. Bunlar olurken, kuru 
kontrol edebilmek adına Merkez 
Bankası rezervlerini harcıyoruz. 
Alınan tüm bu makro ihtiyati tedbir-
lerin maksadının sıklaştırma değil 
de esas olarak dövize kaçışı engelle-
mek adına yapıldığını düşünüyoruz. 
Kaçınılmaz sonuç, finansal koşulla-
rın sıkılaşması ve krediye erişimin 
daha da zor hale gelmesidir.

 Günün sonunda hem yüksek 
enflasyon hem yüksek kredi faizi 
hem de değer kaybeden bir TL ile 
karşı karşıyayız. En başta doğru bir 
çerçevede ilerlesek muhtemelen ne 
enflasyon ne de kredi faizleri bugün 
bu denli yüksek olacaktı. 

Ekim-Kasım’dan bu yana aslında 
yatırım kredilerinde bir arz sıkıntısı 
olduğunu biliyoruz çünkü bankacılık 
sistemi de ticari bir yapı ve bu kredi-

ler tanımı gereği uzun vadeli. Uzun 
vadeli kredi fiyatlaması yapabilmek 
için maliyetlerinizi hesaplayabil-
meniz, öngörebilmeniz gerekir. Her 
maliyet artışı da daha yüksek kredi 
faizi anlamına gelmekte. 

Yüksek enflasyon ortamında, 
sürekli regülasyon değişikliğine tabi 
olan ve maliyetleri artan, bu öngö-
rülemeyen süreçte doğru bilanço ve 
nakit yönetimi yapmaya çabalayan 
bir bankacılık sektörü var. Bu reel 
kesim için de geçerli. Tüm bunların 
sonucunda da krediye erişim pahalı 
hale geliyor, yatırım ortamı zayıflı-
yor.

Türkiye’de seçimlere bir yıldan az 
bir süre kaldı. Bu süreçte toplumsal 
ve ekonomik açıdan gördüğünüz 
riskler nelerdir?

Türkiye’de seçim dönemleri ge-
nelde hararetlidir ancak siyasi par-
tiler arası görüş ayrılığı ve yarışın, 
kalıcı kopuş ve kutuplaşmalara yol 
açmaması gerekir. Geçmişten aşina 
olduğumuz vaat yarışı ve hesabı iyi 
yapılmamış popülist söylemler de 
uzun vadede zararlı oluyor. Sağdu-
yudan uzaklaşmadığımız, toplumsal 
barışa özen gösterdiğimiz bir seçim 
geçirmeyi ümit ediyoruz.

Yaşanan krizin en ağır yükü çalışan 
kesim ve halk üzerine yıkılmış 
durumda. iş dünyası bu noktada 
nasıl bir rol üstlenmeli?

Geçen yıldan beri özel sektörde 
pek çok şirket çalışanlarını enflas-
yondan korumak için inisiyatif alıyor. 
Asgari ücrette yıl ortası ayarlaması 
yapıldı. Öte yandan enflasyonun 
sürekli artmaya devam ettiği ortam-
da, sadece ücret artışları bu konu-
yu çözmeye yetmez. Çünkü süreç 
enflasyonun ardından koşan ücret 
düzeltmelerine dönmüş durumda. 
Doğru adımlarla kararlı şekilde 
enflasyonla mücadele etmediğiniz 
müddetçe, diğer attığınız her adım 
sadece süreci kovalar, yeterli olmaz.

Türkiye’nin içinde bulunduğu 
krizden çıkışını nasıl ve ne 
büyüklükte bir fatura ile mümkün 
görüyorsunuz?

Dış finansman ihtiyacı yoğun 
bir ülkeyiz, global ekonomide de 
olumsuz gelişmeler var. Yılın ikinci 
yarısı daha da kritik. Bu zorlu sürece 
rağmen şunu da eklemeliyim, Türki-
ye dinamik bir ekonomi. Reel kesim 
bilançosu, banka bilançosu esnek ve 
sağlam. Hatalı politikalar sonucunda 

yıpranma mevcut; bu iki bilanço-
yu daha fazla yormamalıyız. Öte 
yandan doğru bir iktisadi dizayna 
çok hızlı yanıt veren, potansiyeli çok 
yüksek bir ekonomiyiz. Ben halen 
Türkiye’nin kendi kaynakları ile 
buradan çıkışının mümkün olduğu-
nu düşünüyorum fakat zamanı da 
tüketiyoruz. Kapsamlı bir ekonomik 
plana ihtiyacımız her geçen gün 
artıyor.

Özellikle iç siyasette sıkça 
gündeme gelen ve iş dünyası 
açısından istihdamda aldığı paya 
sürekli işaret edilen sığınmacılar 
konusundaki yaklaşımı ve 
yaşanan gerilimleri nasıl 
değerlendiriyorsunuz? Burada 
“ucuz emek” ve “zor işlerin adresi” 
tanımlamaları ile öne çıkan 
sığınmacıların istihdamdaki rolü 
belirtildiği gibi kritik ve işlerin 
devamlılığını sarsacak bir düzeyde 
midir?

Sığınmacılar konusu, istihdam-
la birlikte eğitim, dış politika, gibi 
pek çok alanı etkiliyor. Öncelikle, 
ülkemizin jeopolitik yönden “Kale 
Avrupası’nın” göçe karşı sınır bekçisi 
olarak konumlandırıldığı bu model 
sürdürülemez. İstihdam açısından, 
çalışma izni alan göçmen sayısı dü-
şük ve göçmenlerin çoğu kayıt dışı, 
düşük vasıflı işlerde çalışıyor. Kayıt 
dişiliğin sakıncalarının yanında ucuz 
emeğe dayalı bir rekabet anlayışı 
artık geçerli değil. Nitelikli işgücü 
ve teknoloji ile yüksek katma değer 
yaratmak ana hedefimiz olmalı. İş 
dünyası için kritik olan ucuz emek 
değil maalesef son nitelikli insan 
gücümüzdür.

Bu dönemde başkanlık sistemini 
deneyen ve sonuçlarını alan Türki-
ye için en uygun yönetim modelinin 
ne olduğunu düşünüyorsunuz?

Türkiye’nin tarihsel tecrübesi ve 
toplumsal yapısı, yönetimde temsi-
lin kapsayıcı, katılımcı demokrasinin 
güçlü olduğu çoğulcu bir sistemi ge-
rektiriyor. Ülkemiz için iyi olanın ne 
olduğu yönündeki kanaatler ortak 
bir noktada buluşacaktır. Biz kurum 
olarak, kuvvetler ayrılığı, denge ve 
denetleme mekanizmaları, yargı-
sal denetim, kurumların özerkliği 
ve düzenlemelerde katılımcılık gibi 
ilkeleri etkin bir kamu yönetimi için 
çok önemsiyoruz.

Bu söyleşi TÜSİAD 
internet sitesinden alınmıştır
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[eğitim ►

Eğitime %100 Destek Kampan-
yası kapsamında Kocaeli Valiliği 
ve Doğa Maden A.Ş. Yönetim 

Kurulu Başkanı hayırsever Nevzat 
İnan iş birliğiyle yapılacak olan 24 
derslikli lise binası ve bir atölye 
binasından oluşan Doğa Madencilik 
Mesleki ve Teknik Anadolu Lise bina-
sı yapımına ait protokol imza töreni, 
Vali Seddar Yavuz’un katılımlarıyla 
gerçekleştirildi.

Valilik Makamında gerçekleş-
tirilen protokol imza törenine; Vali 
Seddar Yavuz’un yanı sıra, Çayırova 
Belediye Başkanı Bünyamin Çiftçi, İl 
Milli Eğitim Müdürü Ömer Akmanşen, 
Doğa Maden A.Ş. Yönetim Kurulu 
Başkanı hayırsever Nevzat İnan 
katıldı.

Eğitime katkılarından dolayı 
hayırsever Nevzat İnan’a teşek-
kür ederek sözlerine başlayan Vali 
Yavuz: “Bugün yine çok mutlu ve 
faydalı bir faaliyet için bir aradayız. 
Çünkü eğitime bir katkı sunacağız. 
Çok kıymetli hayırseverimiz Doğa 
Madencilik A.Ş.’nin Yönetim Kuru-
lu Başkanı Nevzat Bey ile beraber 
güzel Çayırova’mızda 24 derslikli 
ve bir atölye binasını da barındı-
ran bir mesleki lisemizin temelini 
atarak inşallah çok kısa bir zamanda 
tamamlamış olacağız. Devlet olarak 

tabi ki eğitim yatırımlarına çok önem 
veriyor ve çok sayıda eğitim kurumu 
da açıyoruz. Nitekim geçen hafta 
içerisinde 659 dersliği Sayın Cumhur-
başkanımızın teşrifleriyle hizmete 
açtık. Şu anda da çok sayıda okulu-
muzun inşaatı devam ediyor. Ancak 
hayırseverlerimizin desteği bizi 
daha çok motive ediyor, moralimizi 
yükseltiyor ve hayırseverlerimizin bu 
alanda daha fazla rol alması da bizi 
mutlu ediyor. Dolayısıyla teşvik edici 
bir unsur olarak da görüyoruz. Tüm 
iş insanlarımızın eğitime yatırım yap-
masını, katkı sunmasını cani gönül-
den diliyor ve sizleri gönülden tebrik 
ediyorum. Bereketli ve bol kazançlar 
diliyorum. Bu hayrın gerçekleşmesin-
de emeği geçen Belediye Başkanımı-
za, İl Milli Eğitim Müdürümüze, tüm 
çalışma arkadaşlarıma çok teşekkür 
ediyorum ve kısa zamanda bitirilerek 
sanayi şehri olan ilimizdeki ara ele-
man ihtiyacını karşılaması noktasın-
da önemli işlev göreceğini düşünü-
yorum. Bu vesileyle sizi bir kez daha 
tebrik ediyor ve kutluyorum.” diyerek, 
protokolün hayırlı olmasını diledi. 

Konuşmaların ardından Vali Sed-
dar Yavuz ve protokol üyeleri, Doğa 
Madencilik Mesleki ve Teknik Anado-
lu Lise binası yapımına ait protokolü 
imzalayarak, günün anısına toplu 

fotoğraf çektirdiler.
Yetkinlik ve Dijital Dönüşüm 

Merkezlerinde, yaklaşık olarak %65 
uygulamalı, %35 kuramsal eğitimden 
oluşacak şekilde, en kalıcı öğrenme 
yöntemi olan deneyimsel öğrenme 
ilkelerine dayalı programları benim-
senmektedir. Bu sayede katılımcıla-
ra, uygulama senaryoları üzerinden 
verimli ve verimsiz üretimi aynı 
ortamda deneyimleme ve sonuçlarını 
gözlemleme fırsatı sunulmakta-
dır. Merkezlerin en önemli faaliyet 
alanları arasında Öğren – Dönüş 
Programları kapsamında firmalar-
da 4 ay süren yerinde danışmanlık 
programları, geniş veya daha özel-
leşmiş kitleye hitap eden farkındalık 
seminerleri, farklı modüller altında 
toplanan onlarca üretim başlığından 
oluşan bütünleşik bir müfredatın 
parça parça da sunulduğu irili ufaklı 
kısa danışmanlık ve eğitim program-
ları sayılabilmektedir. Bunlara ek 
olarak, üniversite – sanayi işbirliğine 
çeşitli programlar ve işbirliği strate-
jileri ile katkı sağlamak da Merkez-
lerin öncelikli hedefleri arasında yer 
almaktadır. Bu faaliyetler netice-
sinde, sadece firma çalışanlarının 
değil firma sahiplerinin de düşünce 
yapısını değiştirmeyi hedefleyen bir 
yaklaşım geliştirilmektedir.

Eğitime destek devam ediyor, protokoller 
Vali Yavuz tarafından onaylanıyor
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Doğu Marmara Kalkınma 
Ajansı TR42 Bölgesi’ndeki 
imalat sanayinin verimlilik ve 

sürdürülebilirlik temelinde rekabet 
güçlerinin artırılmasına yardım-
cı olacak ürün-hizmet sağlayıcısı 
firmaların güçlendirilmesi ve diji-
tal/yeşil dönüşüm uygulamalarının 
yaygınlaştırılması amajıyla yeni bir 
programı gündeme aldı. Ajans tara-
fından yapılan açıklamada KOBİ’lerin 
Dijital ve Yeşil Dönüşüm projelerinin 
destekleneceği belirtildi. Programa 
ilişkin detaylar şöyle:

Programın Öncelikleri
Öncelik 1 – Dijital Dönüşüm
A) Belirlenen alanlarda gelişti-

rilmiş dijital dönüşüm teknolojile-
rinin üretimine yönelik altyapıların 
güçlendirilmesi, ticarileştirilmesi 
ve ihracatına yönelik yatırımların 
desteklenmesi:

Büyük Veri
Nesnelerin İnterneti ve Sensör 
Teknolojileri
Endüstriyel Robot Teknolojileri
Artırılmış Gerçeklik/Sanal Ger-
çeklik Teknolojileri
Yapay Zekanın İmalat Sanayinde 
Kullanımı
Siber Güvenlik

•
•

•
•

•

•

Akıllı Otomasyon Sistemleri
B) Belirtilen alanlardaki ürün ve 

hizmetlerin kullanımı yoluyla orta-
yüksek ve yüksek teknoloji düzeyi 
ürünlerin üretim miktarı ve üretim 
süreçlerinde verimliliğin artırılması-
na yönelik dijitalleşme yatırımlarının 
desteklenmesi

Öncelik 2 – Yeşil Dönüşüm
A) Çevresel sürdürülebilirlik ve 

iklim değişikliğiyle mücadele kap-
samında imalat sanayi firmalarının 
üretim süreçlerinin Avrupa Yeşil 
Mutabakatının gereksinimleriyle 
uyumlaştırılmasına katkı sağlayacak 
teknolojilerin üretimi, ticarileştiril-
mesi ve ihracatına yönelik yatırımla-
rın desteklenmesi

İklim Değişikliği, Karbon Salınımı 
ve Sera Gazı Emisyonlarının Düzen-
lenmesi

Temiz Üretim ve Döngüsel Eko-
nomi

Yenilenebilir Enerji
Sürdürülebilir Tarım
Enerji Verimliliği
Endüstriyel Simbiyoz
B) Belirtilen alanlardaki ürün 

ve hizmetlerin kullanımı yoluyla 
orta-yüksek ve yüksek teknoloji 
düzeyi ürünlerin üretiminde çevresel 

• sürdürülebilirliğin güçlendirilmesine 
yönelik yatırımların desteklenmesi

Doğu Marmara Kalkınma Ajansı 
Tarafından Sağlanacak Mali Kaynak

Bu program kapsamında destek-
lenecek projeler için tahsis edilen 
toplam kaynak tutarı 20.000.000 
TL’dir. Ajans, bu program için ayırdığı 
mali kaynakları revize etme, kısmen 
veya tamamen kullandırmama hak-
kını saklı tutar.

Desteklerin Tutarı
Bu program çerçevesinde veri-

lecek destekler aşağıda belirtilen 
asgari ve azami tutarlar arasında 
olacaktır:

Asgari tutar: 750.000 TL
Azami tutar: 2.500.000 TL

Kimler Başvurabilir?
KOBİ Statüsündeki İşletmeler

Proje Süresi ve Uygulama Yeri
Azami 12 ay (Proje sözleşmesinin 

imzalanması ile başlar). Başvuru 
sahibi firmanın başvuru tarihi itiba-
rıyla kurulmuş, tescil edilmiş olması 
ve merkez, faaliyet/üretim yerinin 
Ajansın faaliyet gösterdiği TR42 
Düzey 2 Bölgesi’nde kayıtlı olması 
gerekmektedir.

Marka’dan 2022 Yılı Sanayide Verimlilik 
Dönüşümü Faizsiz Kredi Desteği Programı

[dönüşüm ►
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Zeytinoğlu, “Bu yıl 
ise firmalarımızın 
farkındalıklarını anlamak 
için bir deprem eğilim 
anketi daha yaptık. 
Firmalarımızın olası bir 
deprem öncesi aldıkları 
tedbirlere baktığımızda; 
yüzde 92’sinin Acil Durum 
Planı olduğunu, yüzde 
39’unun Depreme Müdahale 
Planı olduğunu, yüzde 
46’sının makinelerini ve büro 
mobilyalarını sabitlediğini 
ki geçen yıl  bu oran yüzde 
39 idi, yüzde 48’inin tüm 
çalışanlarına afete hazırlık 
eğitimi aldırdığını geçen 
yıl yüzde 46 idi,  yüzde 
50’sinin de yılda en az 2 kere 
deprem ve yangın tatbikatını 
yaptırdığını tespit ettik” dedi. 

Başkan Zeytinoğlu: Sanayicilerimiz olası 
bir depreme karşı önlemleri aldılar

[oda meclisi ►

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) ağus-
tos ayı Meclis Toplantısı hibrit 
olarak gerçekleştirildi. Toplantı 

Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul’un 
yönetiminde, KSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ve Meclis 
Üyeleri’nin hem fiziki hem online katı-
lımı ile yapıldı. Meclis Başkanı Tuğrul, 
17 Ağustos 1999 Marmara Depremi’nde 
hayatını kaybedenleri anarak toplan-
tıyı açtı. Ardından meclis üyeleri, 17 
Ağustos Depremi’ne ait görüntülerin 
yer aldığı kısa filmi izledi. Tuğrul daha 
sonra aylık faaliyetleri ve ekonomik 
gelişmeleri paylaşması için sözü KSO 
Başkanı Zeytinoğlu’na bıraktı. 

DEPREM İLİŞKİN SAYISISAL VERİLER
Sözlerine 17 Ağustos 1999 Marmara 

Depremi’nde hayatını kaybedenlere 
rahmet dileyerek başlayan Zeytinoğlu, 
depreme ilişkin verileri bir kez daha 
hatırlatarak, “Bildiğiniz gibi 17 Ağustos 
1999 depreminin üzerinden 23 yıl geçti. 
Depremde 18 bin 373 vatandaşımız 

hayatını kaybederken, 317 bin 493 
ev ve 47 bin 412 iş yeri hasar gördü. 
Kocaeli Sanayi Odası olarak; yaptığımız 
araştırma sonucuna göre; 99 depremi 
sonrası yer değiştirmek isteyen 182 
firmamızın 5’inin yer değiştirdiğini ve 
faaliyetlerine devam ettiğini, 48’inin 
kaydının silindiğini ve 12’sinin faaliyeti-
ni sürdürmediğini 117’sinin ise faali-
yetlerine aynı alanda devam ettiğini 
belirledik” dedi.

SANAYİCİLER TEDBİRİNİ ALDI
Zeytinoğlu, “Bu yıl ise firmaları-

mızın farkındalıklarını anlamak için 
bir deprem eğilim anketi daha yaptık. 
Firmalarımızın olası bir deprem öncesi 
aldıkları tedbirlere baktığımızda; yüzde 
92’sinin Acil Durum Planı olduğunu, 
yüzde 39’unun Depreme Müdahale 
Planı olduğunu, yüzde 46’sının maki-
nelerini ve büro mobilyalarını sabit-
lediğini ki geçen yıl  bu oran yüzde 39 
idi, yüzde 48’inin tüm çalışanlarına 
afete hazırlık eğitimi aldırdığını geçen 
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yıl yüzde 46 idi,  yüzde 50’sinin de 
yılda en az 2 kere deprem ve yangın 
tatbikatını yaptırdığını tespit ettik” 
ifadelerini kullandı. 

KSO’NUN PROJELERİNİ ANLATTI
Depremden sonra inşa edilen 

işyeri ve fabrikaların yeni mevzu-
atlara uygun olarak yapıldığı için 
gerekli tedbirleri aldıklarına vurgu 
yapan Zeytinoğlu, “KSO olarak bu 
bilinç ve sorumlulukla birçok çalışma 
yaptık. 1989 yılında ‘APELL Projesi’ 
olarak isimlendirilen kapalı çevrim 
telsiz sistemini başlattık. Ağda bu-
lunan ilgili kurumlar ve firmalarımız 
herhangi bir afet anında birbirle-
riyle kesintisiz haberleşebiliyor. Bu 
çalışmamızı AFAD işbirliğinde Kimya 
Komitemizin de teknik desteği ile 
güncelleyeceğiz. Deprem sonrasında, 
artan engelli sayısının farkındalığıyla 
‘Bizimköy Engelliler Üretim Merkezi’ 
projesini 2005 yılında başlatmıştık. 
Bu proje başarıyla devam ediyor. 
Şuan 135 engelli vatandaşımızı 
istihdam ediyoruz. 2018 yılından bu 
yana ‘KSO Proses Emniyeti Sempoz-
yumu ve Sergisi’ni geniş katılım ile 
düzenliyoruz. Önümüzdeki yıl 2-3 
Mayıs tarihlerinde Kocaeli Kongre 
Merkezi’nde 4’cüsünü uluslararası 
formatta düzenlemeyi planlıyoruz” 
diye konuştu. 

EKONOMİK DEĞERLENDİRMELER
Sözlerine ekonomik değerlendir-

meleriyle devam eden Zeytinoğlu 
şunları söyledi: “Temmuz ayında ih-
racat yüzde 13,4 artışla 18 milyar 550 
milyon dolar olarak gerçekleşti. Bu 
en yüksek temmuz ihracatı oldu. En 
fazla ihracat yaptığımız ilk beş ülke-
ye baktığımızda Almanya yüzde 2,9 
artışla 1 milyar 488 milyon dolar ile 
birinci sırada. Onu yüzde 24,8 artışla 
ABD takip ediyor. ABD ile ihracatımız 
1 milyar 318 milyon dolar olarak ger-
çekleşti. İngiltere’ye yüzde3,5 artışla 
1 milyar 17 milyon dolar, Irak’a yüzde 
29,9 artışla 1 milyar 2 milyon dolar ve 
İtalya’ya yüzde 5,9 artışla 844 mil-
yon dolarlık ihracat gerçekleştirdik. 
Avrupa Birliği ülkelerine ihracatımız 
yüzde 5,2 artışla 7 milyar 351 milyon 
dolar oldu. Diğer Avrupa Ülkelerine 
olan ihracatımız yüzde 22,1 artışla 2 
milyar 832 milyon dolar olarak ger-
çekleşti. Avrupa’nın ihracatımızdaki 
payı yüzde 54,9 oldu. Yakın ve Orta-
doğu Ülkelerine yüzde 19,3 artışla 3 
milyar 134 milyon dolar, Kuzey Afrika 
Ülkelerine yüzde 18,1 artışla 980 mil-
yon dolar ihracat gerçekleştirdik.

İTHALAT VE CARİ DENGE VERİLERİ
İthalat verilimize bakacak olursak 

ithalatımız temmuz ayında yüzde 
40,8 ile 29 milyar 132 milyon dolar 

olarak gerçekleşti. Haziran ayında bu 
rakam 31,6 milyar dolar idi. Yatırım 
(sermaye) malları ithalatı yüzde 18,3, 
hammadde (ara mallar) yüzde 46,6 
ve tüketim malları yüzde 28,3  artık 
gösterdi ki tüketim malları ithala-
tındaki artış dikkatle izlenmeli diye 
düşünüyoruz. İthalatın ihracattan 
hızlı artmasından dolayı dış ticaret 
açığı yüzde 144,5 oldu ve 10 milyar 
582 milyon dolara yükseldi. 2021 
Temmuz ayında4,3 milyar dolar idi. 
Haziran ayında yıllık cari açık 32 
milyar 667 milyon dolara yükseldi. 
Aylık açık 3 milyar 458 milyon dolar 
oldu. Turizm gelirleri artmasına 
rağmen, açıkta ana etken enerji it-
halatı nedeniyle yükselen dış ticaret 
açığı. Hizmet gelirleri 4 milyar dolar 
oldu.  2021 yılında 1,5 milyar dolar 
idi. Dış ticaret açığı 6,4 milyar dolar 
oldu 2021 yılında 1,6 milyar dolar idi. 
Temmuzda da dış ticaret açığındaki 
yükseliş cari açığı artıracaktır.”

KOCAELİ DIŞ TİCARET RAKAMLARI
Kocaeli Gümrüklerinden alınan 

verileri de paylaşan Zeytinoğlu, 
“Temmuz ayında Kocaeli’den ger-
çekleşen ihracat yüzde 14,6 artışla 2 
milyar 884 milyon dolar, ithalat ise 
yüzde 31,7 artışla  6 milyar 125 mil-
yon dolar oldu. İlk yedi aylık döneme 
baktığımızda ihracatımız yüzde 21,6 

Başkan Zeytinoğlu: Sanayicilerimiz olası 
bir depreme karşı önlemleri aldılar
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artışla 22 milyar 122 milyon dolar, 
ithalatımız ise yüzde 26,2 artışla 41 
milyar 598 milyon dolar oldu” ifade-
lerini kullandı.

ENFLASYONA İLİŞKİN 
DEĞERLENDİRME

Reel efektif döviz kurundan bah-
settikten sonra enflasyon verilerine 
değinen Zeytinoğlu, “Temmuz ayında 
TÜFE yüzde 79,60 oldu, aylık yüzde 
2,37 artış gösterdi. ÜFE ise yüzde 
144,61 oldu, aylık yüzde 5,17 artış 
gösterdi. Enflasyondaki yükselişte 
döviz kurlarındaki ve girdi fiyatların-
daki artışların devam etmesi etken. 
ÜFE alt kalemlerine baktığımızda 
temmuzda (yıllık) elektrik- gaz-bu-
har yüzde 441,7, enerji yüzde 350,64  
arttı. Enerji fiyatlarındaki yükselişten 
kaynaklanan bu artışlar ÜFE’deki 
genel artışın çok üzerinde. Dolayısıy-
la, ÜFE’nin zamanla TÜFE’yi yukarı 
çekmeye devam edeceğini düşünü-
yoruz. ÜFE ile TÜFE arasındaki fark 
65,01 puan oldu” dedi.

TAHIL KORİDORU ANLAŞMASI
Türkiye’nin öncülüğünde, Birleş-

miş Milletler’in gözetiminde Ukray-
na ve Rusya ile gerçekleştirilen ‘tahıl 

koridoru anlaşması’na da değinen 
Zeytinoğlu, “Bu anlaşma ülkemizin 
başarılı bir diplomasi örneği olarak, 
global çapta tarım emtia fiyatla-
rında düşüşe neden oldu.  Ayrıca, 
ham petrol fiyatlarının da ekonomik 
yavaşlama endişeleri üzerine son 
birkaç ayda düştüğünü görüyoruz. 
Emtialarda bu normale doğru inişin 
devam etmesini bekliyoruz” diye 
konuştu. 

KAPASİTE KULLANIMLARI VE SANAYİ 
ÜRETİMİ

Temmuz ayı kapasite kullanım 
oranlarına ilişkin de değerlendir-
mede bulunan Zeytinoğlu, “Türkiye 
genelinde kapasite kullanımı yüzde 
78,2 olarak gerçekleşti. Geçen yıla 
göre 1,5 puan / haziran ayına göre 
0,6 puan arttı. Kocaeli’de ise ka-
pasite kullanımı yüzde 71,8 olarak 
gerçekleşti. Geçen yıla göre 1,5 puan 
/ haziran ayına göre 0,1 puan arttı. 
Sanayi üretimi yıllık olarak yüzde 8,5, 
aylık ise yüzde 1,3  artış gösterdi. Yıl-
lık artışta sektörlerin katkısına baktı-
ğımızda; imalat sanayi yüzde 10, ara 
malı yüzde 4,9, dayanaksız tüketim 
malı yüzde 16,4, sermaye malı yüzde 
12,4, orta ileri teknoloji yüzde 16, ve 

ileri teknoloji yüzde 2,2 katkı sundu. 
İmalat sanayi, sermaye malı ve orta 
yüksek teknolojili ürünlerdeki yıllık 
artışları olumlu buluyoruz. Yüksek 
teknolojili ürünler kaleminde de 
daha yüksek artışlar görmeyi bekli-
yoruz” şeklinde konuştu.

İŞGÜCÜ VERİLERİ
İşgücü verilerine ilişkin konuşan 

Zeytinoğlu, “İşsizlik oranı haziran 
ayında yüzde 10,3 olarak açıklandı. 
Geçen yılın aynı ayına göre 0,6 puan 
/ mayıs ayına göre 0,3 puan geri-
ledi. Mayıstan hazirana çalışabilir 
nüfus 79 bin kişi artarken, işgücü-
ne katılanlar 182 bin kişi geriledi. 
İstihdam edilenler ise 46 bin kişi 
geriledi. Mevsimsel olarak, tarım ve 
hizmetler sektörlerinde istihdam ar-
tışlarının yaşanabileceği bir dönem-
de gerileme dikkat çekici. Haziran 
itibariyle toplam istihdam sayısı 30 
milyon 866 bin kişi. Mayısta toplam 
istihdam 30 milyon 912 bin kişi idi” 
dedi.

BÜTÇENİN ALT KALEMLERİ
Bütçeyi de değerlendiren Zeyti-

noğlu, “Bütçe 64 milyar TL açık verdi. 
Gelirler yüzde 106,7 artarak 196 mil-

[oda meclisi ►
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yar 98 milyon TL, giderler yüzde 87,1 
artarak 260 milyar 99 milyon TL oldu. 
Ocak-temmuz bütçe fazlası29,54 
milyar TL. Bütçe gelirlerindeki artış 
oranının giderlerdeki artış oranının 
üzerinde gerçekleşmesine rağmen 
bütçenin açık vermesi dikkat çekici. 
Enflasyonda mücadele konusunda 
da denk bütçenin önemini biliyoruz. 
Gelirler alt kalemleri vergi gelirleri 
yüzde 99, artarak 168,84 milyar TL  
oldu. Vergi gelirlerinin alt kalemleri-
ne baktığımızda; Gelir ve Kazanç Üze-
rinden Alınan Vergiler yüzde 76 artış 
göstererek 35,23 milyar TL, dahilde 
alınan KDV yüzde 101,3 artarak 20,14 
milyar TL, ÖTV yüzde 94,9 artarak  
36,29 milyar TL, petrolden alının ÖTV 
yüzde 126,9 artarak  6,07 milyar TL, 
motorlu taşıtlar yüzde 151,1 atarak 
11,58 milyar TL, ithalden alınan KDV 
yüzde 146,2 artarak 48,39 milyar TL 
oldu. Giderler alt kalemlerine baktığı-
mızda ise cari transferler yüzde 118,1 
artarak 127,28 milyar TL, personel 
giderleri yüzde 108,1 atarak 63,84 
milyar TL, sermaye giderleri yüzde 
63,1 artarak 20,48 milyar TL  ve mal 
ve hizmet alım giderleri yüzde 97,8 
artarak 17,35 milyar TL  olduğunu 
görüyoruz” dedi.

SÜRDÜRÜLEBİLİR İHRACAT SERÜVENİ
Son olarak önemli bir duyuru 

yapan Zeytinoğlu, “ABİGEM işbirliği 
ile firmalarımızın ihracatta başarı-
larının arttırılması, ihracatı olmayan 
firmalarımızın ise ihracata başla-
malarına yardımcı olmak amacıyla 
‘Sürdürülebilir İhracat Serüveni’ni 
başlatıyoruz. 13 günlük bir eğitim 
paketi olan program bedelinin yüzde 
40’ını üyelerimiz için Oda olarak biz 
finanse ediyoruz. Başvurularınızı 

bekliyoruz” diyerek konuşmasını 
sonlandırdı. 

Meclis toplantısı, T.C. Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı’nın öncülüğünde 
ilimizde kurulması çalışmalarına 
başlanan Model Fabrika’ya ilişkin 
maddenin görüşülmesiyle devam 
etti. Toplantı, 3 milyon 600 bin TL 
sermaye ile Model Fabrika Anonim 
Şirketi’nin kurulmasının oy birliği 
ile kabul edilmesinin ardından son 
buldu.
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NORSE GRUP ŞİRKETLERİ 
güçlü mühendislik, tasarım, 
imalat ve montaj kabiliyeti-

yeti ile sektörünce öncü bir şirket 
olarak müşterilerine Gemi İnşası, 
Tekne İnşası, Tank İmalatı, Teçhizat 

İmalatı, Çelik veya Alüminyum Gemi 
Blok Üretimi, Borulama, Şantiye 
Yönetimi, Tasarım ve Danışmanlık 
Hizmetlerini içeren geniş bir ürün 
yelpazesi sunmaktadır.

NORSE GRUP ŞİRKETLERİ başa-
rıyla tamamladığı önemli projelerle 
sektörde iyi tanınan şirketlerin 
güvenini kazanmıştır. Bu şirketler 
arasında Westcon Yard AS (Nor-
veç), Firda Sea Food AS (Norveç), 
Hellesoy Verft (Norveç), BKS In-
dustry AS, Palfinger Marine (Nor-
veç), Fiskerstrand Verft (Norveç), 
Sandsoy Boat Service (Norveç), 
Yatek AS (Norveç), Osterbo Mas-
kin AS (Norveç), Osland Havbruk 
AS (Norveç), Sea Span (Kanada), 
Inco Grup(Dubai), Cemre Tersanesi 

(Türkiye), Sefine Tersanesi (Tür-
kiye), Atlas Tersanesi (Türkiye), 
Sedef Tersanesi (Türkiye) vardır.

Üretimlerini 35.800m² alana 
sahip Kocaeli tesislerinde ve buna 
ek olarak 10.000m² alana sahip 
Gebze/Muallimköy tesislerinde 
gerçekleştiren NORSE GRUP ŞİR-
KETLERİ, bünyesinde en son tek-
nolojiyi ve kaliteli işçiliği bir arada 
bulundurmaktadır.

Firmada ISO 9001 Kalite Yönetim 
Sistemi, ISO 14001 Çevre Yönetim 
Sistemi, OHSAS 45001 İş sağlığı ve 
Güvenliği Yönetim Sistemi uygu-
lanmakta olup ayrıca ISO 1090, ISO 
3834 ve DNV-GL Welding Works-
hop Approval onaylı üretim yapıl-
maktadır.

Ayın en büyük yatırım projesi 
Norse Tersanecilik’ten geldi

Norveç ve Türk ortaklı 
olarak kurulmuş olan 
firma yılların verdiği 
tecrübeyi bünyesinde 
toplayarak sektörde 
kalite ve güvenilirliği ile 
ayrıcalık sağladı. Grup 
şirketleri arasında Norse 
Shipyard, Norse Çelik, 
Norse Design yer alıyor.

[yatırımlar ►
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NORSE TERSANECİLİK SANAYİ VE TİCARET ANONİM 
ŞİRKETİ

Başiskele Balık İşleme Fabrika Gemisi {NB 18 Tam Boy, 74,2 Genişlik 16,8 Derinlik 6,8 } 1 ADET/YIL 198307119

ALTINAY SAVUNMA TEKNOLOJİLERİ ANONİM 
ŞİRKETİ

Dilovası İnsansız Hava Aracı 5.200 ADET/YIL, Teleskopik Sistemler 130 ADET/YIL, ROBOT KOL 250 ADET/YIL, 
DOĞRUSAL VE DÖNEL EYLEYECİ 60 ADET/YIL, FİKSTÜR APARAT 20 ADET/YIL, GERÇEK ZAMANLI KIZILÖTESİ İZ 
TAHMİNİ VE YÖNETİM SİSTEMİ 2 ADET/YIL, HAREKET PLATFORMU VE STABİLİZE PLATFORM 10 ADET/YIL, SU 
SOĞUTMALI ŞERİT TESTERE 2 ADET/YIL, MUHİMMAT İMHA SİSTEMİ 2 ADET/YIL, BOMBA BIRAKMA SİSTEMİ 
2 ADET/YIL

109112116

SAS OTOSİSTEM TEKNİK SAN TİC LTD ŞTİ Başiskele V710 kod isimli Ford ticari aracı iç trim parçalarının { Torpido, kapı paneli , konsol , bagaj kapısı vb } modül 
montajı 231.000 ADET/YIL

70651152

TARANTO PLASTİK VE GALVANO CİHAZLARI SAN. 
VE TİC. LTD. ŞTİ.

Dilovası Kaplama ünitesi ve aksam parçası 338.627 KG 52892549

ELENSAN ELEKTRİK ENERJİ İNŞAAT SAN. TİC. 
LTD. ŞTİ.

Çayırova Trapez Sac Üretimi 500 TON/YIL 49930000

TOYOTETSU OTOMOTİV PARÇALARI SAN. TİC. AŞ. Çayırova 4010.0.01 - Elektrik enerjisi üretimi 1,80 MW 49501305

TÜV AUSTRIA TURK BELGELENDİRME Başiskele Test Merkezi Hizmeti 100.000 ADET/YIL 43703605

ÇÖZÜM ODAKLI DANIŞMANLIK HİZMETLERİ VE 
MALZEME TEDARİK ZİNCİRİ SANAYİ TİCARET 
ANONİM ŞİRKETİ

Başiskele SOLAR PANEL ÜRETİMİ 60.000 ADET/YIL 43000000

FRAUAL OTOMOTİV YAN SANAYİ ANONİM ŞİRKETİ Başiskele EGZOZ {Katalitik-Konvertörlü} 941.821 KG/YIL, EGZOZ {Sıcak-Soğuk Uç Egzoz} 825.180 KG/YIL, BRAKET 
{Otomotiv bağlantı parçaları} 102.900 KG/YIL

42990847

HAİRTON KOZMETİK PAZARLAMA VE SANAYİ 
ANONİM ŞİRKETİ

Gebze Saç Boyası 140.000 KG/YIL, Saç Ağartıcı {oksidan} 142.973 KG/YIL, Şampuan {saç} 84.484 KG/YIL, Saç 
Kremi {maske} 32.494 KG/YIL, Fön Suyu 15.597 KG/YIL, Saç Serumu 12.998 KG/YIL, Piling { Peeling} 12.998 
KG/YIL, El Kremi 6.499 KG/YIL, El Losyonu 6.499 KG/YIL, Argan Yağı 3.899 KG/YIL

31600000

ÖRNEK BİRADERLER DEMİR TİC.  VE SAN. AŞ Dilovası YASSI DEMİR ÇELİK İŞLEME 1.500 KG/YIL 24758250

ATAK EVCİL HAYVAN MAMALARI SAN. VE TİC. AŞ Gebze Poşet {Doypack} Ambalajlı Evcil Hayvan Maması 1.700.000 KG/YIL 21659941

BEKTAŞ METAL SANAYİ VE DIŞ TİCARET ANONİM 
ŞİRKETİ

Dilovası MOTOSİKLET İÇİN ELEKTRİK MOTORU GÖVDESİ VE ÜST KAPAĞI 3.414.509 KG/YIL, GAZ, SIVI VE ELEKTRİK 
SAYACI 1.039.500 KG/YIL, KAMYON FREN BAĞLANTI PARÇASI 161.189 KG/YIL, OTOMOTİV SEKTÖRÜ İÇİN 
TALAŞLI ŞEKİLLENDİRİLMİŞ İMALAT PARÇALARI 13.069 KG/YIL

21228249

FAGOR ELECTRONİCS TURKEY Dilovası Beyaz Eşya ve Otomotiv Sanayine Yönelik Baskı Devre Kartı 390.000 ADET/YIL 21132676

AKPLAS PLASTİK KALIP SANAYİ VE TİCARET AŞ Gebze 4010.0.01 - Elektrik enerjisi üretimi {Çatı GES} 1,50 MW 18606362

FARK GERİDÖNÜŞÜM DEMİR NAKLİYE SAN. TİC. 
LTD. ŞTİ.

Gebze Yeniden değerlendirilmiş metal olmayan atık ve hurdalar 16.500 TON/YIL 16000000

CEMRE ENDÜSTRİYEL MAKİNE SAN. TİC. LTD. ŞTİ. Çayırova AMBALAJLAMA v e PAKETLEME MAKİNESİ 150 ADET/YIL 13275000

GÜNEY POLİMER Gebze MUHTELİF METAL KALIPLARI 120 ADET/YIL 12580391

PEYBA GIDA TARIM TURİZM AŞ Gebze Soğuk hava deposu hizmetleri 1.000 M2 12050000

ARCMARİN KİMYA VE DENİZCİLİK Çayırova Mobilya Döküm Dolgu reçinesi 1.225.000 KG/YIL, Tekne boya astar macun ve yapıştırıcı 524.000 KG/YIL 9694000

ALPHA ALÜMİNYUM Kartepe Alüminyum Külçe 3.010.000 KG 9200000

RAPOLİ TREND ATÖLYESİ TEKSTİL SAN. VE TİC. AŞ Dilovası VALİZ 792.000 ADET/YIL 7147433

ZIRHLIOĞLU GIDA PAZARLAMA Gebze 4010.0.01 - Elektrik Enerjisi Üretimi {Çatı GES} 0,38 MW 5137086

TEKNİK BOMBE SANAYİ MAKİNE TİCARET AŞ Gebze BASINÇLI KAPLAR,ÇELİK DEPO VE BOMBE{hifrofor,kompresör hava tankı,genleşme tankları,dökme LPG 
tankları,yemek pişirme kazanları vb.} 15.075.000 KG/YIL

5000000

LEYLA SAKİN SAKİN MAKİNA METAL SANAYİİ Kartepe Muhtelif konveyör, elevatör ve ambalajlama makinesi 80 ADET/YIL 4943457

ERMETAL ÇELİK YAPI HIRDAVAT İNŞAAT SANAYİ VE 
TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

Kartepe 2811.1.04 - Demir, çelik veya alüminyumdan diğer yapılar, bunların aksamları, levha, çubuk, profil ve 
benzerleri 200 TON/YIL

4936441

KULE KALIP MAKİNE SANAYİ VE TİCARET AŞ Gebze Plastik Enjeksiyon Kalıp İmalatı 313 ADET 4745450

LIFT TEK HİDROLİK SİLİNDİR Gebze Hidrolik Piston 3.220 ADET 4598304

NAR EĞİTİM VE DANIŞMANLIK MERKEZİ LİMİTED 
ŞİRKETİ

Kandıra 3 Yıldızlı Otel 62 YATAK 4483350

LUBRATEK ENDÜSTRİYEL YAĞLAR VE KİMYASAL 
MADDELER SANAYİ TİCARET ANONİM ŞİRKETİ

Gebze Motor ve Otomotiv Dişli Yağları 2.125.000 KG/YIL, Endüstriyel Yağlar 2.125.000 KG/YIL 4317000

RAVAGO PETROKİMYA ÜRETİM ANONİM ŞİRKETİ Çayırova Etilen polimerleri {birincil formlarda} 4300000

ARK PRES EMNİYET KEMERİ SANAYİ VE TİCARET AŞ Kartepe 3 FONKSİYONLU EMNİYET KEMERİ GELİŞTİRİLMESİ VE ÜRETİLMESİ 295.000 ADET/YIL 3498012

ADF MÜHENDİSLİK DANIŞMANLIK SANAYİ VE 
TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ

Çayırova 3530.0.15 - Hava taşıtları ve motorlarının bakım ve onarımıHAVACILIK VE UÇAK BAKIM EĞİTİM SETLERİ 
200 ADET/YIL, 3530.0.15 - Hava taşıtları ve motorlarının bakım ve onarımı MÜHENDİSLİK VE TEKNİK 
EĞİTİM SETLERİ 240 ADET/YIL, Trambolin Park 10 ADET/YIL, İlüzyon vb Eşyalar 553 ADET/YIL, Test ve Analiz 
cihazları{sıvı soğutma sistemi} 568 ADET/YIL

3348418

Kocaeli’de yatırım yapmak üzere temmuz ayında teşvik 
belgesine bağlanan yatırım projeleri (TL)
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[inovasyon►

Gebze Teknik Üniversitesi 
heyeti Matil Malzeme Test 
ve İnovasyon Laboratuvarları 

A.Ş.’yi ziyaret ederek üniversite-sa-
nayi işbirliği ile  gerçekleştirilebile-
cek projeler hakkında fikir alışveri-
şinde bulundu. 

Gebze Teknik Üniversitesi Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Işıl Kurnaz, Mal-
zeme Bilimi ve Mühendisliği Bölüm 
Başkanı Prof. Dr. Ebru Menşur Alkoy, 
Biyoteknoloji Enstitüsü Müdür 
Yardımcısı Dr. Öğr. Üyesi Ümit Barış 
Kutman, Biyoteknoloji Enstitüsü Dr. 
Öğr. Üyesi Bahar Yıldız Kutman ve 
Yer ve Deniz Bilimleri Enstitüsü Dr. 
Öğr. Üyesi Nurgül Kıtır Şen’den olu-
şan GTÜ heyeti, Matil Genel Müdürü 
İbrahim Tozlu’nun misafiri olarak 
Matil’in farklı sektörlerdeki Ar-Ge ve 
Ür-Ge faaliyetleri hakkında bilgi aldı 
ve test ve analiz laboratuvarlarını 
gezdi.

Sanayinin ihtiyaçlarını sürdü-
rülebilir şekilde karşılamaya ve 
uluslararası rekabet gücünü arttır-
maya yönelik yenilikçi malzemeler 
geliştirme ve yeşil dönüşüm kap-
samında atıkları değerlendirerek 
katma değerli ürünlere dönüştürme 
gibi amaçlara yönelik olası ortak 

projeler ve GTÜ’nün farklı disiplin-
lerdeki yetkinlikleri ve altyapısı ile 
bu projelere sağlayabileceği katkılar 
değerlendirildi.

Görüşme somut proje fikirlerinin 
önceliklendirilip olgunlaştırılacağı 
bir sonraki toplantının GTÜ kampü-
sünde yapılmasına karar verilerek 
sona erdi.

MALZEME TEST VE İNOVASYON 
LABORATUVARLARI A.Ş.

Ar-Ge
İnovasyon
Teknoloji Geliştirme ve Danış-

manlık
Sektörel ve Teknik Eğitim
Akredite Laboratuvar Hizmetleri
konularında hizmet vermek üze-

re 13.11.2012 tarihinde kurulmuştur.
2016 yılında akredite test ve ana-

liz hizmetlerine de başlayan MATİL 
A.Ş., bünyesindeki pilot ölçekli çelik 
üretim laboratuvarı ile Ar-Ge mer-
kezi olarak, yeni çelik kalitelerinin 
geliştirilmesi,maliyet azaltma ve 
mevcut kalitelerin iyileştirmesine 
yönelik yetkinliklerini çelik sektörü-
nün hizmetine sunmaktadır.

Sunduğu teknik çözümlerin ya-

nında, MATİL A.Ş. çelik sektörünün 
gelişen spesifik ihtiyaçlarını karşı-
lamak üzere inovatif bir program 
çerçevesinde akademi ve endüstriyi 
bir araya getiren eğitimler düzenle-
mektedir.

Nitelikli personeli, yenilikçi mü-
hendislik çözümleri, sürekli eğimleri, 
güçlü ve en son teknoloji labora-
tuvar altyapısı aracılığıyla verdiği 
uluslararası geçerli, hızlı akredite 
test ve analiz hizmetleri ile MATİL 
A.Ş. çelik sektörünün buluşma nok-
tası ve çözüm ortağı olmaktadır.

GTÜ Heyeti ‘sanayi ziyaretleri’ kapsamında 
Matil Malzeme A.Ş.’deydi
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GTÜ Heyeti ‘sanayi ziyaretleri’ kapsamında 
Matil Malzeme A.Ş.’deydi

Araştırma üniversitesi olma 
yolunda emin adımlarla 
ilerleyen Kocaeli Üniversitesi, 

almış olduğu Mekânda Erişebilir-
lik-Turuncu Bayrak ödülleriyle de 
üniversitenin her köşesini engelsiz 
duruma getirmek için çalışmalarını 
sürdürüyor. Üniversitelerde engel-
siz bir ekosistemin oluşturulmasını 
teşvik etmek amacıyla gerçekleşti-
rilen ve bu yıl beşincisi gerçekleşti-
rilen 2022 Yılı Engelsiz Üniversiteler 
ödüllerinde, üniversitemiz geçen yıl 
Kütüphane Binası ile aldığı Mekânda 
Erişebilirlik-Turuncu Bayrak ödülü-
ne bu yıl da Rektörlük Binası ile hak 
kazandı.

Engelsiz üniversiteler katego-
risinde ödül almaktan mutluluk 
duyduklarını ifade eden Rektörümüz 
Prof. Dr. Sadettin Hülagü, “Üniver-
sitemizin her köşesini engelsiz du-
ruma getirmek için çalışmalarımızı 
sürdürüyoruz. Geçtiğimiz yıl öğren-
cilerimizin en çok kullanım alanla-
rından bir tanesi olan Kütüphane 
Binası’nda gerekli düzenlemeleri 
gerçekleştirmiş ve bu ödülü almaya 
hak kazanmıştık. Bu yıl da Rektörlük 
binamızda gerekli düzenlemeleri 
gerçekleştirdik. Kocaeli Üniversitesi 

her alanda atılım yapan, kendini ge-
liştiren bir üniversite konumundadır. 
Başta Engelliler Araştırma ve Uygu-
lama Birimi Koordinatörü Prof. Dr. 
Elif Karagün hocamız olmak üzere 
bu ödülü almamızda emeği bulunan 
herkese teşekkürlerimi sunuyorum.” 
dedi.

Bu yıl Engelsiz üniversite ödülleri 
için 114 Üniversitemizden toplam 
1074 başvuru yapıldı. Yapılan değer-
lendirme ve incelemeler sonucunda 
da, Kocaeli Üniversitesi Rektörlük 
Binası, YÖK tarafından Mekânda 
Erişebilirlik-Turuncu Bayrak ile 
ödüllendirildi.

Kocaeli Üniversitesi adım adım 
‘engelleri’ kaldırıyor

[engelsiz dünya►
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Başkan Büyükakın önce biberiye hasadı 
yaptı, sonra distilasyon tesisinin 

tanıtımına katıldı

[sektör tarım ►

Kocaeli Büyükşehir Belediye-
sinin, katma değeri yüksek 
ürünler yetiştirmeye teşvik 

ettiği çiftçilerin gelir düzeyini artır-
mak ve tarımsal kalkınmaya destek 
sağlamak amacıyla 2020’de haya-
ta geçirdiği, “Tıbbi ve Aromatik Bitki 
Yetiştiriciliği Projesi” (TABİP) kapsa-
mında, il genelinde 1140 dekar alan-
da yaklaşık 4 milyon biberiye, tıbbi 
nane ve oğul otundan (melisa) olu-
şan tıbbi ve aromatik bitki toprakla 
buluşturuldu. Bu doğrultuda, Büyük-
şehir Belediye Başkanı Doç. Dr. Ta-
hir Büyükakın, istihdam edilen kadın 
çiftçilerle birlikte tarlada biberiye 
hasadı yaptı. Daha sonra, Türkiye’nin 
en büyük Tıbbi Aromatik Bitkiler Dis-
tilasyon Merkezinin tanıtım töreni 
gerçekleştirildi.

PROJE ÜRETİCİLERİN YÜZÜNÜ 
GÜLDÜRÜYOR

Turizm, sanayi, eğitim ile tarım ve 
hayvancılık faaliyetlerinin bir arada 
yapıldığı nadir kentlerden biri olan 
Kocaeli’de, Büyükşehir Belediyesinin 
çiftçilere yönelik gübre, tohum, ma-
zot, modern sera, meyve ve sebze 
fidanı gibi çok sayıda destekleri bu 
yıl da artarak sürüyor. Turizm, sa-
nayi, eğitim, tarım ve hayvancılık fa-
aliyetlerinin bir arada yapıldığı nadir 
kentlerden biri olan Kocaeli’de, Bü-
yükşehir Belediyesi, çiftçilere yönelik 
hayata geçirdiği destekleme projeleri 
ile üreticilerin yüzünü güldürüyor. 
Büyükşehir Belediye Başkanı Tahir 
Büyükakın’ın büyük önem verdiği, 
Kocaeli’nin en önemli kırsal kalkınma 
hamlelerinden biri olan TABİP ile kat-

ma değeri yüksek biberiye, tıbbi nane 
ve oğul otu, stevia (şeker otu) yetişti-
ricilerine destek sağlanıyor.

GEÇEN YIL116 TON ÜRÜN ELDE EDİLDİ
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi 

Muhtarlık İşleri Dairesi Başkanlığı 
Tarımsal Hizmetler Şube Müdürlü-
ğünce, sözleşmeli tarım modeli ile 
yürütülen proje doğrultusunda, Ko-
caeli genelinde Kandıra, İzmit, Kar-
tepe, Karamürsel, Derince ve Körfez 
ilçelerinde 1006 dekar alana biberiye, 
77 dekar alana tıbbi nane ve 57 de-
kar alana melisa olmak üzere toplam 
1140 dekar alana dikilen yaklaşık 4 
milyon tıbbi ve aromatik bitkinin ilk 
hasadı 11 Ağustos 2021’de 647 dekar 
alanda yapıldı ve 116 ton 334 kilog-
ram ürün elde edildi.

Kocaeli Büyükşehir Belediyesinin, katma değeri yüksek ürünler yetiştirmeye teşvik 
ettiği çiftçilerin gelir düzeyini artırmak ve tarıkadın çiftçilerle birlikte tarlada biberiye 

hasadı yaptı. Daha sonra, Türkiye’nin en büyük Tıbbi Aromatik Bitkiler Distilasyon 
Merkezinin tanıtım töreni gerçekleştirildi.
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DİKİM YAPILAN ALANLAR 
SİGORTALANDI

Büyükşehir Belediyesi Sekapark 
A.Ş’nin kontrolörlüğünde 5 üretim yılı 
boyunca tüm bu tarımsal faaliyetler, 
çiftçilere ait sertifikalandırma süreci, 
eğitimler ve saha uygulamalarının ta-
kibi, “İyi Tarım Uygulamalarına İlişkin 
Yönetmelik” doğrultusunda yapılıyor. 
Fide dikimi gerçekleştirilen arazilerin, 
yıllık bitkisel ürün sigorta poliçeleri, 
Sekapark A.Ş tarafından karşılanıyor. 
Büyükşehir’in ziraat mühendisleri di-
kim yapılacak tarlalarda gerekli kon-
trolleri sağlarken, çiftçilere danış-
manlık hizmeti de veriyor.

İLAÇ, KOZMETİK VE GIDA SANAYİİNDE 
KULLANILIYOR

TABİP kapsamında yetiştirilen 
biberiye, tıbbi nane ve oğul otundan 
oluşan tıbbi ve aromatik bitkiler, 
Büyükşehir’in Başiskele ilçesinde inşa 
ettiği Türkiye’nin en büyük Tıbbi Aro-
matik Bitkiler Distilasyon Merkezi ile 
TÜBİTAK MAM iş birliği ile Gebze’de 
kurulan Süperkritik Ekstraksiyon Te-
sisinde, yüksek teknoloji ile hassas 
saflıkta yağ elde ediliyor. Söz konusu 
yağlar ilaç, kozmetik ve takviye gıda 
sanayiinde kullanılıyor. Katma değe-
ri yüksek ürünler yetiştiren çiftçilere 
ciddi bir gelir kaynağı sağlanıyor.

ÜRETİCİLERİN GELİR DÜZEYİ ARTIYOR
Sadece Kandıra ilçesinde 2 milyon 

biberiye fidesini toprakla buluşturan 
Büyükşehir Belediyesi, destekleme 

tutarı 6 milyon 500 bin lira olan pro-
jeyle ilçe ekonomisine 5 yılda 28 mil-
yon TL doğrudan katkı sağlayacak. 
Çarpan etkisi ile ekonomik girdinin 80 
milyon TL’ye ulaşması hedefleniyor.

KENTTEN KIRSALA GERİ DÖNÜŞ 
TEŞVİK EDİLİYOR

Proje kapsamında kadın istih-
damında da artış sağlandı. Sigorta-
lı yardımcı 61 kadın çalışan ile özel 
sektörden çapalama, dikim ve hasat 
işlerinde yaklaşık 300’e yakın kadın 
işçi istihdam edildi. Kadınlar, fide di-
kiminde çalışarak aile bütçelerine 
katkı sağlarken, evlenme çağındaki 
kızlar da kazandıkları paralarla çeyiz 
ve düğün hazırlığı yapıyor.

BAŞKAN BÜYÜKAKIN, KADIN 
ÇİFTÇİLERLE HASAT YAPTI

Biberiyenin hasadı Kandıra ilçesi 
Kaymaz Mahallesi’nde, projeden ya-
ralanan Beyhan Şen’in sahibi olduğu 
14 dönümlük tarlada yapıldı. Hasat 
törenine, Kocaeli Büyükşehir Bele-
diye Başkanı Doç. Dr. Tahir Büyüka-
kın, Kandıra Kaymakamı Ömer Lütfi 
Yaran, Büyükşehir Genel Sekreter 
Yardımcısı Hasan Aydınlık, Muhtar-
lık İşleri Dairesi Başkanı Numan Ba-
laban, Sekapark A.Ş Genel Müdürü 
Bayram Karakuş, Kandıra Belediye 
Başkan Yardımcıları Mustafa Dursun 
ve İsmail Akalın, AK Parti Kandıra İlçe 
Başkanı Erol Ölmez, İlçe Tarım ve Or-
man Müdürü Ercan Aydın, Kandıra Zi-
raat odası Başkanı Erdal Çetin, Gebze 

Ziraat odası Başkanı Ayhan Pekşen, 
Türkiye Muhtarlar Derneği Kandıra 
Şube Başkanı Mustafa Satılmış, Kay-
maz Mahalle Muhtarı Mehmet Şenol, 
Kandıra mahalle muhtarları ve çiftçi-
ler katıldı.

BAŞKAN ÇİFTÇİLERLE BİBERİYE 
HASADINI TOPLADI

Kadın çiftçilerle birlikte biberiye 
hasadı yapan Kocaeli Büyükşehir Be-
lediye Başkanı Doç. Dr. Tahir Büyüka-
kın, daha sonra tasarımı ve üretimi 
tamamen milli ve yerli imkanlarla 
yaptırılan römork yüklemeli aroma-
tik bitki hasat makinasını kullanarak 
hasada devam etti. Hasadın hayır-
lı ve bereketli olması temennisinde 
bulunan Büyükakın, bakımını özenle 
yaptığı tarlada kaliteli ve verimli bi-
beriye yetiştiren Beyhan Şen’i tebrik 
etti. Projede görev yapan teknik ekip 
ve kadın çiftçilere çalışmalarından 
ötürü teşekkür eden Başkan Büyü-
kakın, daha sonra çiftçilerle fotoğraf 
çekildi.

“ÇİFTÇİLERİMİZ EMEĞİNİN 
KARŞILIĞINI ALACAK”

Başkan Büyükakın, burada yaptığı 
açıklamada, tarım ve hayvancılıkta 
gerçekleştirdikleri kalkınma hamle-
sini 2022 yılında genişleterek, sür-
dürdüklerini söyledi. Başkan Büyüka-
kın, “Bu sezon ürünümüz iki kart arttı. 
Muhtemelen önümüzdeki sene iki kat 
daha artacak. Üçüncü yıldan sonra 
daha da artacak. Bugün yaklaşık 14 
hektar tarlada biberiye hasadı yaptık. 
Yaklaşık 4 ton ürün alınması bekle-
niyor. Şu ana kadar yaklaşık 130 ton 
civarında ürün toplandı. Önümüzdeki 
hasat sezonlarında bu daha da ar-
tacak. Biz sadece aromatik bitkilerin 
tarladaki üretimi ile ilgilenmiyoruz. 
Bu uçtan uca bir planlama. Çiftçile-
rimizin yapmış olduğu faaliyetin kat-
ma değerini yükseltmek ve böylece 
kırsala dönüşü hedefliyoruz. Bu bir 
temenni olmanın ötesine geçebilecek 
bir projedir. Bu ürünün katma değeri, 
diğer konvansiyonel ürünlerle kıyas-
landığında, bire 18 civarında artacak 
diye öngörüyoruz. Kurduğumuz iki 
tesiste bu aromatik bitkilerin yağı-
nı çıkartıp, kozmetik, ilaç ve takviye 
gıda sanayisinde kullanılmasını sağ-
lıyoruz. Ticaret Odası ile Kocaeli’de 
yağ borsası kurulması için çalışma-
larımız devam ediyor. Ürünler, ilaç ve 
kozmetik sektöründe kullanıldığında, 
daha çok katma değer getirecektir. 
Çiftçimizin gerçekleştirme imkanı 
olmayan bir faaliyeti belediyemizin 
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destekleri ile sürdürme imkanı bul-
duk. Bundan sonraki safhada, burası 
serpildikçe, ekili alan arttıkça özel 
sektörde bu alana kayacak.” şeklinde 
konuştu.

“ÖZEL SEKTÖR İLGİ GÖSTERİYOR”
Büyükakın, bazı özel sektör ku-

ruluşlarının Büyükşehir’in tesislerini 
gezdiğini ve benzerini yapmak için ça-
lışmalar yaptıklarını belirterek, “Özel-
likle kozmetik ve ilaç endüstrisinde 
faaliyet gösteren firmaların da alana 
ilgisi başladı. Biberiye, tıbbi nane ve 
oğul otunu, kozmetik ve ilaç sanayi-
sinde kullanan firmalar bizimle ileti-
şime geçti. 6 milyar dolarlık ve dünya 
pazarı bu. Türkiye olarak bu alanda 
pazar payımızın artırılması lazım ve 
biz de elimizden geldiği kadar buna 
katkı sunmak için çalışmalarımızı sür-
dürüyoruz.” ifadelerini kullandı.

“KADIN İSTİHDAMINDA ARTIŞ OLDU”
Biberiye hasadı yapan kadın ça-

lışanların mutlu ve memnun olduk-
larını vurgulayan Başkan Büyükakın, 
şunları kaydetti: “Projemiz ile ayrıca 
kadın istihdamına katkı sunmayı he-
defliyoruz. Kadınların ev ekonomileri-
ne katkı tarafı var. Yaklaşık 60’a yakın 
kadın çiftçimiz TABİP kapsamında bi-
zimle çalışıyor. Özel sektörün çalış-
tırdıklarıyla birlikte 300’ün üzerinde 
kadın çalışan var. Bu sadece biberiye 
yetiştirmekte sınırlı değil. Ülkemizin 
gıda güvenliği stratejisine yönelik 
atılan adımlardan, projelerden bir ta-
nesidir. İnşallah, hem Kocaeli’de daha 
sonra diğer illerde ve Türkiye’ye bü-
yük katkılar sağlayacak bir proje. Hem 

çiftçimizin yüzü gülecek, hem de gıda 
güvenliği açısından da çok sağlıklı 
adımlar atılmış olacak.”

TIBBİ AROMATİK BİTKİLER 
DİSTİLASYON MERKEZİ ÜRETİME 
BAŞLADI

Kocaeli Büyükşehir Belediyesince, 
“Tıbbi ve Aromatik Bitki Yetiştiriciliği 
Projesi” (TABİP) kapsamında geçen yıl 
temeli atılan ve tamamlanarak faali-
yete geçen Türkiye’nin ise en büyük 
Tıbbi Aromatik Bitkiler Distilasyon 
Merkezinin tanıtımı, Büyükşehir Bele-
diye Başkanı Doç. Dr. Tahir Büyükakın 
ve protokolün katılımıyla yapıldı.

DİSTİLASYON MERKEZİ 5 BÖLÜMDEN 
OLUŞUYOR

Başiskele ilçesi Kullar Sebze ve 
Meyve Hali’nin yanında yapımı ta-
mamlandı. Distilasyon merkezi, 42 
dönüm alan içinde 2 bin 860 metreka-
re ana tesis kapalı alanı, 1000 metre-
kare üstü ön kurutma kapalı alanı, 777 
metrekare idari bina alanı, 181 metre-
kare kazan dairesi ve 175 metrekare 
açık havuz olmak üzere toplam 4 bin 
metrekare büyüklüğünde alanda Ko-
caeli çiftçisine hizmet verilecek. Ko-
caeli içinde önemli bir kazanç kapısı 
olacak distilasyon tesisi, ana tesis 
binası, idari bina, ön kurutma dairesi 
binası, kazan dairesi binası ve açık ha-
vuz sistemi olmak üzere 5 bölümden 
oluşuyor.

UÇUCU YAĞLARDAN İLAÇ, KOZMETİK, 
TAKVİYE GIDA KULLANILACAK

Büyükşehir Belediyesi tarafından 
2020’de hayata geçirilen TABİP kap-

samında, Başiskele ilçesinde 42 dö-
nüm alanda kurulan ve yaklaşık 25 
milyon TL’ye mal olan Türkiye’nin en 
büyük Tıbbi Aromatik Bitkiler Distilas-
yon Merkezinde, yetiştirilen demos-
trasyon bitkilerden, su buharı yöntemi 
ile uçucu yağlar elde ediliyor. Disti-
lasyon (damıtma) tesisinde elde edi-
len katma değeri yüksek ürünler ilaç, 
kozmetik ve takviye gıda sektöründe 
kullanılıyor.

TÜRKİYE’NİN İHRACATINA KATKI 
SAĞLAYACAK

Dünyada milyarlarca dolarlık 
hacme sahip tıbbi ve aromatik bit-
kiler pazarı, Kocaeli için de önemli 
bir kazanç kapısı olacak. Kocaeli’de 
üretilen tıbbi ve aromatik bitkiler iç 
piyasanın yanı sıra Türkiye’nin bu 
alandaki ihracatına da katkı sağlaya-
cak. Tesiste demostrasyon bitki ye-
tiştirilerek, su buharı yöntemi ile elde 
edilen katma değeri yüksek uçucu 
yağlar, ilaç, takviye gıda ve kozme-
tik sektöründe kullanılacak. Kocaeli 
çiftçisine büyük oranda ekonomik 
girdinin sağlanacağı tesis, Türkiye’ye 
bir nevi ilaç olacak.

SEKAPARK A.Ş İŞLETECEK
İlk etapta 6 tankta günlük ortala-

ma 18.000 kilogram ürün işleme ka-
pasiteli tesiste, ilerleyen zamanlarda 
tank sayısının 24’e, ürün işleme ka-
pasitesinin de günlük 72.000 kilogra-
ma çıkarılması planlanıyor. Sekapark 
A.Ş. tarafından işletilecek distilasyon 
tesisi, tıbbi aromatik bitki çeşitlerinin 
AR-GE ve deneme üretimi çalışmala-
rını yapacak. Distilasyon tesisi aynı 

[sektör tarım ►
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zamanda çiftçi eğitim merkezi olarak 
da faaliyet gösterecek. Daha önce, 
Büyükşehir Belediyesi ve TÜBİTAK iş 
birliği ile Gebze’deki Marmara Araş-
tırma Merkezi’nde (MAM) bu proje 
dahilinde Süperkritik Ekstraksiyon 
Tesisi kurularak, işletmeye alınmıştı.

TESİSİN TANITIMI YAPILDI
Yapımı tamamlanarak üretime 

başlayan Türkiye’nin en büyük Tıbbi 
Aromatik Bitkiler Distilasyon Merke-
zinin tanıtım yapıldı. Törene, Kocaeli 
Büyükşehir Belediye Başkanı Doç. 
Dr. Tahir Büyükakın, AK Parti Kocaeli 
Milletvekili İlyas Şeker, Büyükşehir 
Belediyesi Genel Sekreteri Balamir 
Gündoğdu, AK Parti İl Başkanı Meh-
met Ellibeş, İl Tarım Ve Orman Mü-
dürü Yüksel Çil, Sekapark A.Ş Genel 
Müdürü Bayram Karakuş, Türkiye 
Muhtarlar Derneği Kocaeli Şube Baş-
kanı Mustafa Ersoy, muhtarlar, çift-
çiler ve vatandaşlar katıldı.

“HERKES BİR HİKAYE ANLATIYOR”
Törende konuşan Başkan Bü-

yükakın, tıbbi ve aromatik bitkilerin 
işlenip, uçucu yağ elde edildiği disti-
lasyon merkezinin Türkiye’nin en bü-
yük tesisi olduğunu söyledi. Büyük-
şehir olarak tarımsal kalkınmaya ve 
çiftçilerin gelir düzeyini artıramaya 
yönelik çok sayıda projeyi hayata ge-
çirdiklerini belirten Büyükakın, “Her-
kes bir hikaye anlatıyor, herkes bir 
güzelleme yapıyor, ‘hadi gel köyü-
müze geri dönelim’ türküsünü söy-
lüyor. Kimisi süt dağıtacağını, inek 
vereceğini ve oradan süt alıp bedava 
dağıtacağını söylüyor. Birisi beş dö-

nüm tarlanın içinde bir şeyler ekiyor, 
sanki Türkiye’nin tarım meselelerini 
çözmüş gibi takdim ediyor. Bunların 
hiçbiri gerçek değil. Ayağı yere bas-
mayan işler. Maalesef popülizm za-
manımızın en büyük dertlerinden bir 
tanesi oldu. O konuda da bir pandemi 
yaşanıyor. Hayırlı bir iş yapalım dedik 
ama yaptığımız bu iş yalan olmasın, 
göz boyama olmasın, kandırmaya-
lım insanlarımızı ve ham bir hayalin 
peşinden koşturmayalım. Devlet yö-
netimi, belediye yönetimi ciddiyet is-
ter. Milletin parasını harcıyorsunuz, 
millete umut oluyorsunuz, milletin 
umutlarıyla oynamamak lazım.” de-
ğerlendirmesinde bulundu.

“AYNI TOPRAKTA DAHA FAZLA 
İNSANIN GEÇİNEBİLMESİ LAZIM”

TABİP projesinin önceden çok iyi 
düşünülüp, planlandığını anlatan 
Büyükakın, “Öyle bir proje ürettik ki, 
bir ayağı tarlada bir ayağı üniversi-
tede, diğer aya TÜBİTAK MAM’da bir 
ayağı belediyede, bir ayağı tarım mü-
dürlüğünde. Bir tarafında muhtarla-
rımız var, öbür tarafında tarım kredi 
kooperatifleri, diğer yanında çiftçiler 
var. Çiftçi köyde kalsın, yaşasın isti-
yorsanız, çözmeniz gereken mese-
lelerden sadece bir tanesi, yapmış 
olduğu çiftçilik faaliyetinin bilimsel 
standardını yükseltmektir. Yani ar-
kada bilimsel bir akıl, onların yaptığı 
işin standardını yükseltmeli. İkinci 
konu, katma değeri yüksek olma-
lı. Aynı toprakta daha fazla insanın 
geçinebilmesi için kazancın artması 
lazım. Mesela buğday ektiğimizde, 
kilogramı başına 1 TL kazanıyorsa, 
aromatik bitki yetiştiriciliğinde bu 
18 TL’ye çıkıyor. Katma değeri bire 
18’e çıkarırsınız, çiftçilerimiz kırsala, 
köyüne döner. Aksi halde sadece te-
mennide bulunmuş olursunuz.” şek-
linde konuştu.

“PROJEMİZ TÜRKİYE’YE ÖRNEK 
OLACAK”

Kurdukları Tıbbi Aromatik Bitkiler 
Distilasyon Merkezinin, Türkiye’de 
bir başka eşinin olmadığını, bu tek-
nolojiyi bu şekliyle kullanan başka 
bir yerin bulunmadığını vurguladı. 
Büyükakın,“Bu projemiz Türkiye’ye 
örnek olacak. Daha şimdiden bir çok 
belediyeden gelip görmeye başla-
dılar. Özel sektörden de gelip ince-
liyorlar. Biz bunu nasıl yaparız diye 
araştırmaya başladılar. Büyükşehir 
olarak çiftçimizin katma değerini 
yükseltmek istiyoruz. Üreticimize 
satın alma garantisi verdik. Bunun 

için Sekapark AŞ’yi kurduk. Projemi-
zi Sekapark AŞ yürütüyor. Tarladan 
raflardaki ürüne kadar uçtan uca bir 
proje bu. Tarladaki çiftçimiz hak ediş 
usulüne göre çalışıyor. Üretimin ve 
alın terinin karşılığında çiftçimiz iyi 
şekilde alıyor. Belediyenin parası-
nı saçmıyoruz, emeğinin karşılığını 
veriyoruz. Aromatik bitkilerin yağını 
çıkarıyoruz, böyle olunca katma de-
ğeri de artıyor. İlaç endüstrisi bunu 
istiyor.”

“6 MİLYAR DOLARLIK PAZARIN 
İÇİNDE OLMALIYIZ”

Tıbbi ve aromatikle ilgili dün-
ya piyasasında 6 milyar dolarlık bir 
hacme sahip olduğunu bilgisini ve-
ren Başkan Büyükakın, Türkiye’nin 
bu alanda 40 milyon doların üzerin-
de ihracat yaptığını, bir o kadar daha 
ithalatımızın olduğunu ifade ederek, 
“Endemik bitki çeşitliliği çok fazla 
bir coğrafyada yaşıyoruz. Dünyada 
toplam 21 bin çeşit aromatik bit-
ki çeşidi var. Bunun 12 bini Anadolu 
coğrafyasında. 12 bin çeşidin olduğu 
bir coğrafyada, 6 milyar dolarlık pa-
zarın içinde 40 milyon dolar ihracat 
ve ithalat yok demektir. Var olmamız 
lazım. Biberiyeyi normal olarak sat-
tığımızda kilogramı 2 dolara geliyor. 
Yağ olarak elde ettiğimizde bu 100 
dolar ediyor. Bu yaptığımız tesis, bu-
günün fiyatıyla 50 milyon TL’ye mal 
oldu. Bunu çiftçinin yapma şansı yok. 
Yağ borsasının Kocaeli’de kurulması 
için çalışmalar yapıyoruz. Bu da cid-
di bir kazanç olacak. Bu yağlarla ilaç 
yapılacak, kozmetik ürünlerde kulla-
nılacak. Büyükşehir olarak aromatik 
bitkilerden şampuan yapıyoruz, adı 
Ormanya, diş macunu, ağız garga-
rası üretiyoruz. Daha işin başında-
yız. Bu ürünlerin sayısı artacak ama 
bundan daha kıymetli olan bir süre 
sonra özel sektördeki firmalar da bu 
alana girmeye başlayacak.” diye ko-
nuştu.

“DESTEKLERİMİZ 250 MİLYON TL 
OLACAK”

Büyükşehir Belediye Başkanı 
Tahir Büyükakın, kırsal kalkınmaya 
destek olmak ve çiftçilerin gelir dü-
zeyini artırmak için üreticilere gübre, 
tohum, mazot, modern sera, fide gibi 
çok sayıda destekler verdiklerini dile 
getirerek, “Çiftçilerimize verdiğimiz 
destekler şu ana kadar 140 milyon 
TL’yi buldu. Önümüzdeki sezon vere-
ceğimiz desteklerle birlikte bu rakam 
yaklaşık 250 milyon TL. Ulaşacak.” 
dedi.
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İKV Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, 26 
Ağustos 2022 tarihinde AB’nin 
bazı çelik ürünlerine yönelik 

anti-damping uygulaması hakkında 
açıklamalarda bulundu. İKV Başkanı 
Zeytinoğlu uygulanmaya başlanan 
anti-damping vergisinin Gümrük 
Birliği ile demir ve çelik ürünlerinde 
serbest ticareti öngören Türkiye-
AKÇT Serbest Ticaret Anlaşması’na 
da aykırı olduğunu belirtti. Başkan 

Zeytinoğlu şunları söyledi:
“Avrupa Komisyonu, Avrupa Çelik 

Üreticileri Birliği’nin (EUROFER) 
şikâyeti üzerinde bir soruşturma 
başlatmıştı. Bunun sonucu olarak, 
11 Ağustos 2022 itibarıyla AB’nin, 
Türkiye ve Rusya’dan ithal ettiği 
bazı yassı haddelenmiş demir çelik 
ürünlerine %2,4 ve %37,4 arasında 
anti-damping vergisi uygulanmaya 
başlandı. Daha önce de AB’nin, 

İKV Başkanı Zeytinoğlu: “AB’nin Anti-Damping 
Uygulaması Ticaretin Önünde Engel Teşkil Ediyor”

İKV Başkanı Zeytinoğlu 
uygulanmaya başlanan 
anti-damping vergisinin 
Gümrük Birliği ile demir ve 
çelik ürünlerinde serbest 
ticareti öngören Türkiye-
AKÇT Serbest Ticaret 
Anlaşması’na da aykırı 
olduğunu belirtti

[gündem ab ►
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DTÖ’ye yaptığı şikâyet üzerine 
oluşturulan panel, ilaç sektöründe 
ithal ürünlere yönelik ayrımcılık 
gerekçesi ile Türkiye aleyhine 
bir karar vererek, AB’yi haklı 
bulmuştu. Türkiye’deki sanayici 
ve üreticilere karşı alınan bu tür 
anti-damping önlemleri, rekabet 
gücünü zedeliyor. Türkiye’nin, AB 
pazarındaki ihracatını sınırlıyor. AB, 
Türkiye’nin ihracatında yarıya yakın 
bir yer tutsa da AB’nin Türkiye’den 
yaptığı ithalat %3,6’larda 
seyrediyor. Bu oranın artması için 
Gümrük Birliği’nin işleyişindeki 
sorunların giderilmesi, hizmetler ve 
tarım gibi sektörlere genişletilmesi 
önem taşıyor. AB ile ilişkilerimizin 
bütün olarak onarılması, 
iyileştirilmesi ve bu kapsamda 
Gümrük Birliği’nin güncellenme 
sürecinin bir an önce ele alınması 
gerekli. İş dünyası olarak, AB ile 
ticarette karşılaştığımız sorunların 
çözümüne büyük önem veriyoruz. 
Ancak süreç, 2016’dan beri 
sürüncemede kalmaya devam 
ediyor. Ticarette yaşanan teknik 
sorunların aşılması ve Gümrük 
Birliği’nin güncellenme sürecinin 
başlatılması, Türkiye’nin Yeşil 
Mutabakat’a uyumu açısından da 
kritik.”

İKV Başkanı Zeytinoğlu, 
sözlerine Avrupa ekonomisindeki 
gelişmelere değinerek devam etti 

ve ilişkilerin canlandırılmasının 
neden daha da önemli olduğunu 
açıkladı:

“Son dönemde, Rusya-
Ukrayna savaşının getirdiği 
zorluklar, artan enerji fiyatları, 
enflasyon ve durgunluk AB’yi 
zorluyor. Başta Almanya olmak 
üzere Üye Devletler, artan girdi 
fiyatlarının üretim ve verimliliğe 
etkisi konusunda endişeliler. Bu 
durum da korumacı eğilimleri 
güçlendiriyor. Rekabetçi kur ile 
AB’ye yaptığı ihracatı artıran 
Türkiye’ye karşı koruma önlemleri 
giderek daha fazla gündeme 
gelebilir. Bunun önünü alabilmek 
için var olan ticari ilişkilerimizi, 
çağın gereklerine göre güncellemek 
ve modernize etmek en önemli 
öncelik olmalı. Ayrıca, sadece AB 
için değil tüm dünya için başta 
gelen gündem olan yeşil ve dijital 
dönüşümlere uyum da Türkiye-AB 
ilişkilerinde hak ettiği yeri bulmalı. 
Küresel emisyonların yaklaşık 
%68’ini gidermesi beklenen yeşil 
hidrojen gibi yenilenebilir enerji 
kaynaklarında, Türkiye’nin önemli 
rol oynaması mümkün. Rüzgâr ve 
güneş enerjisinin sıvı yeşil hidrojen 
olarak depolanması ve boru hatları 
ile iletilmesi, Avrupa’nın enerji 
sorunu açısından da önemli. Bu tür 
iş birlikleri ve ortaklıklar, Türkiye-
AB ilişkilerinin güncellenmesinde 

büyük rol oynayabilir.”
Son olarak Başkan Zeytinoğlu, iş 

dünyasının Türkiye-AB ilişkilerinin 
canlandırılmasına verdiği desteği 
vurguladı ve sözlerini şöyle 
tamamladı: 

“Nihai hedefimiz tam üyelik 
olmaya devam ediyor. Ancak tam 
üyelik müzakerelerinin durmuş 
olması, ilişkilerde son altı yıldır 
bir zemin kaybına yol açtı. AB ile 
ilişkilerimizin canlandırılması için 
başta hukuk devleti olmak üzere 
AB kriterlerine yönelik reformlara 
yeniden hız vererek, ilişkileri 
onarmak için çaba sarf etmeliyiz. 
Rusya-Ukrayna savaşı, Türkiye’nin 
Avrupa için önemini bir kez daha 
gözler önüne serdi. Türkiye, tahıl 
anlaşmasında olduğu gibi önemli 
diplomatik roller oynadı. Rusya ve 
Ukrayna ile aynı anda konuşabildi. 
Türkiye’nin diplomatik başarıları 
ve bölgesel gücü, ülkemizin 
önemli artıları arasında yer alıyor. 
Bunun yanında, ekonominin daha 
iyi işlemesi ve refah seviyesinin 
yükselmesi ise ticarete ve yabancı 
yatırımlara bağlı. Bu açıdan, AB’nin 
önemi kaçınılmaz. İş dünyamız, 
AB ile ilişkilerin canlandırılması, 
ticarette karşılaşılan sorunlar, 
taşımacılıkta uygulanan kotalar 
ve vize sorunu gibi meselelerin 
aşılması için AB gündemine 
yoğunlaşılmasını destekliyor.”
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Samsun-Çarşamba 
Havalimanı’nda düzenlenen 
TÜBİTAK’ın paydaşı oldu-

ğu TEKNOFEST KARADENİZ 2022, 
görkemli bir kapanış töreniyle sona 
erdi. Törende 600 binden fazla yarış-
macının başvurduğu yarışmalarda 
ikinci ve üçüncü olanlar ödüllerini 
aldı. TÜBİTAK yarışmalarında derece 
alanlara ödüllerini Sanayi ve Tekno-
loji Bakan Yardımcısı Mehmet Fatih 
Kacır, TEKNOFEST Yönetim Kurulu 
Başkanı Selçuk Bayraktar, Samsun 
Valisi Doç. Dr. Zülkif Dağlı ve TÜBİ-
TAK Başkanı Prof. Dr. Hasan Mandal 
takdim etti.

Ödül takdimi sırasında her takım-
la ayrı ayrı fotoğraf çekimi yapıldı 
ve sahnede renkli anlar yaşandı. 
TÜBİTAK Başkanı Prof. Dr. Hasan 

Mandal her takımı ayrı ayrı kutladı 
ve gençlerle sohbet etti.

“TEKNOFEST iklimi hem günümüz, 
hem de geleceğimiz için umut veren 
bir iklimdir”

Kapanış konuşmasını yapan 
Selçuk Bayraktar, “Başladığı andan 
itibaren iklimi değiştiren, adeta 
yüksek hızlı bir şarj istasyonu gibi 
hepimizi şarj eden bir TEKNOFEST’in 
sonuna geldik. TEKNOFEST mevsimi, 
milli teknoloji rüzgarlarının güçlü bir 
şekilde estiği, heyecan veren coşku-
lu bir mevsimdir. TEKNOFEST iklimi 
hem bu günümüz hem de gelece-
ğimiz için umut veren bir iklimdir.” 
ifadelerini kullandı.

Bayraktar gençlere “Gençler, 
sizler tam bağımsız ve müreffeh 

TEKNOFEST Rüzgarı Kuzeyden Esti

TÜBİTAK’ın paydaşı olduğu 
TEKNOFEST KARADENİZ 2022, 
görkemli bir kapanış töreniyle 
sona erdi. Törende 600 binden 
fazla yarışmacının başvurduğu 
yarışmalarda ikinci ve 
üçüncü olanlar ödüllerini 
aldı. TÜBİTAK yarışmalarında 
derece alanlara ödüllerini 
Sanayi ve Teknoloji Bakan 
Yardımcısı Mehmet Fatih Kacır, 
TEKNOFEST Yönetim Kurulu 
Başkanı Selçuk Bayraktar, 
Samsun Valisi Doç. Dr. Zülkif 
Dağlı ve TÜBİTAK Başkanı Prof. 
Dr. Hasan Mandal takdim etti.
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Türkiye’nin yarınlarısınız. Sizler 
geleceğimizin umut dolu hikayeleri-
nin yazarlarısınız. Sizler milli tek-
noloji hamlesini geleceğe taşıyacak 
sancaktarlarımızsınız.” ifadeleriyle 
seslendi

TEKNOFEST 2023’ün İstanbul’da 
yapılacağını hatırlatan Bayraktar, 
“Milli Teknoloji Hamlesi sadece 
gençlerin çabalarıyla değil, milleti-
miz tarafından adeta bir seferberlik 
ruhuyla sahip çıkıldığı takdirde hede-
fe ulaşacak ve menzile varacaktır.” 
diye konuştu.

“Gençlerimizle gurur duyuyoruz”
TEKNOFEST’in kapanışında 

röportaj veren TÜBİTAK Başkanı 
Prof. Dr. Hasan Mandal da standdaki 
yoğunluktan ve çocuklarla, gençlerle 
bir arada olmaktan duyduğu mem-
nuniyeti paylaştı; “Onlarla gurur 
duyuyoruz. Onlara sunabileceğimiz 
ne vars, elimizde ne imkan varsa 
sunmaya çalışıyoruz. Onlar iyi ki 
varlar” ifadelerini kullandı.

Gençlerin geleceğin sorunlarını 
çözmek için harekete geçtiklerine 
işaret eden Mandal, “Sorun varsa ki 
olacak… Ülkemiz için, insanlık için, 
mevcut ne varsa onu kullanalım 
değil, ‘bu sorunları biz çözeceğiz ve 
geleceğimize, kendimize ve insanlığa 
faydalı olacağız’ diyorlar. Ben bun-
dan dolayı hepsini yürekten tebrik 
ediyorum.” dedi.

Gençlerdeki heyecanı “5 gün bo-
yunca özellikle aşırı bir sıcak vardı ve 
çadırlarımız içinde aşırı bir ziyaretçi 
yoğunluk vardı. Buna rağmen her ge-
len misafirimize o heyecanlı anlat-
maktan, paylaşmaktan hiç bıkma-
dılar.” ifadeleriyle anlatan Mandal, 
gençlerin hiçbir zaman ben yaptım 
demediğini ve daha iyisini yapacağım 
dediğini kaydetti, “Anahtar kelime bu 
çünkü.  Bir aşamadan itibaren ben 
yaptım diyorsanız başarırım diyor-
sanız bitmiştir, bitmişsiniz demektir. 
Daha iyisini yapmaya her zaman 
aday olmanız lazım. Bu çocukları-
mız, gençlerimiz bunu yapıyor.” diye 
konuştu.

 “Yaz ayları bizim için TEKNOFEST 
ayı”

TEKNOFEST Karadeniz olarak 
anılsa da TÜBİTAK yarışmalarının 
Anadolu’nun birçok ilinde gerçekleş-
tiğini; Temmuz ve Ağustos aylarının 
dolu dolu geçtiğine işaret ederek 
“Yaz ayları yılın dinlenme aylarıdır 
ancak bizim için yaz ayları TEKNO-
FEST ayı” ifadelerini kullandı.

“Takdir etmemiz gerekiyor bu 
çocuklarımızı. Minimum 6 ay ha-
zırlanıyorlar, ocak ayından itibaren 
başlıyorlar. 6 ay boyunca kendileri-
ne bir hedef koyuyorlar. Bu hedefe 
tutkularıyla ulaşmaya çalışıyorlar. 
Başaramadıkları zaman sabrediyor-
lar.” vurgusu yapan TÜBİTAK Başka-
nı,  “Dün Sayın Cumhurbaşkanımız 
buradaydı, söylemiş olduğu önemli 
şey vardı: “Teknolojide her yapılan 
çalışma başarıyla sonuçlanabilir 
ama başarıya ulaşmak için mutlaka 
çalışmanız ve denemeniz lazım.” Bu 
çocuklarımız bunu yapıyor. “Evet, 
ben çalışıyorum, belki başaramaya-
cağım ama başarmak için çalışmam 
ve denemem lazım” diyorlar.” dedi.

Gençlerden öğrenme vurgusu
“Biz bugün ne yapıyorsak, ço-

cuklarımız bunun çok daha fazlasını 
yapmaya talip olduklarını ve yapa-
bileceklerini burada gösteriyorlar.” 
vurgusu yapan Mandal, “Burda 
günün sonunda bir yarışma ve yarış-
manın birincisi, ikincisi ve üçüncüsü 
var. Ama benim gençlerle birlikte 
olduğum zaman diliminde gördüğüm 
şu ‘öğrendim’ diyorlar. İster birinci 
olsun,  isterse onuncu, ‘öğrendim’ di-
yorlar. ‘Ve Öğreneceğim daha iyisini 
yapacağım’. Buraya gelme amaçları 
sadece burada birinci olmak derece 
almak değil, daha fazla öğrenmek, 
daha zoruna talip olmak ve bunun 
için ben varım demek.” değerlendir-
melerinde bulundu.

“Buraya geldiklerinde ben on-
lara ‘ne yaptınız?’ diye soruyorum 
‘öğrendik’ diyorlar. Buraya gelmek-
teki amaç o teknoloji yarışmalarına 
girmekteki amaç birinci olmak değil, 
öğrenmek. Öğrendikçe geliştiriyor-
lar. Başkalarını ve  kendilerini görü-
yorlar. Kendilerini doğru tanıyorlar. 
Arkadaşlarını doğru tanıyorlar. En 
önemli kazanım bu oluyor. O yüzden 
gelecek yıllarda başarmak için daha 
fazla öğrenmeleri lazım. Ben de, biz 
de onlarla birlikte öğreniyoruz.” diye 
konuştu.

“TEKNOFEST heyecanın doruğa 
ulaştığı yer”

TÜBİTAK’ın bu yıl ilk kez 4 ya-
rışma organize ettiğini hatırlatan 
Mandal, “Dünyada ilk kez yaptığımız 
Dikey İnişli Roket Yarışması TÜBİTAK 
SAGE tarafından. Yine TÜBİTAK RUTE 
tarafından Hyperloop Geliştirme 
Yarışması Türkiye’de ilk kez yapıldı.  
Yine bunun yanında Çip Tasarımı 
Yarışması yapıldı. Lise düzeyinde 

geleceğin en büyük sorunlarından 
İklim Değişikliği Araştırma Projeleri 
yarışması yapıldı. İlk kez yapılmasına 
karşın bu yarışmalara mükemmel bir 
ilgi oldu.” vurgusu yaptı.

TEKNOFEST’e katılan gençlerle 
kendi gençliğini karşılaştıran Mandal 
, “Bizim onlarla empati yapmamız 
o kadar zor ki. Biz sizin yaşınızday-
ken diyoruz ama bu doğru bir ifade 
olmuyor. Çünkü onlar hepimizden 
çok daha fazlasını hayal edebiliyor-
lar. O hayali gerçekleştirmek için 
çabalıyorlar. O yüzden biz onlara ne 
sunarsak onlar daha fazlasına biz 
hazırız diyorlar. Biz bu çocuklarımı-
za, gençlerimize güveniyoruz. O yüz-
den de daha fazla onları anlamak ve 
onların önünde daha doğru hedefler 
koymak ve o hedeflere ulaştırmak 
için onları cesaretlendirmek gerek. 
Ama en önemlisi de sorumluluk al-
mak istiyorlar. Sorumlu olmak için de 
heyecana ihtiyaçları var. TEKNOFEST 
heyecanın doruğa ulaştığı yer.” dedi.

TÜBİTAK standı TEKNOFEST 
boyunca en kalabalık noktalardan 
biriydi

TÜBİTAK standı 6 gün boyunca on 
binlerce kişiyi ağırladı. Farklı etkin-
likleriyle her yaştan bilim ve tek-
noloji meraklısının akınına uğrayan 
stand renkli görüntülere de sahne 
oldu.

BİDEB Yarışmalar Grubu bünye-
sinde yürütülen 2204-C Lise Öğren-
cileri Kutup Araştırma Projeleri Ya-
rışması kapsamında 21 proje sahibi 
47 öğrenci,  2204-D Lise Öğrencileri 
İklim Değişikliği Araştırma Projeleri 
Yarışması kapsamında 32 projenin 
sahibi 69 öğrenci, 2242 Üniversite 
Öğrencileri Araştırma Proje Yarışma-
ları kapsamında 27 projenin sahibi 
52 öğrenci olmak üzere;  toplam 
80 projenin sahibi 168 öğrenci 
Samsun’daydı. Ayrıca lise seviyesi 
öğrencilerle birlikte 53 öğretmen de 
etkinliklere katıldı.

TÜBİTAK BİLGEM; BİLGEM Ev-
reni, Öncülerle Gülümse, Sorularla 
BİLGEM, BİL BUL ve OZAN ile kum 
havuzunda hazine bulma etkinlikleri 
ile ziyaretçi akınına uğradı.

42 bin soru yanıtlandı
TÜBİTAK Bilim ve Toplum Baş-

kanlığı (BİTO) standında gerçek-
leştirilen Bilim Genç Popüler Bilim 
Bilgi Yarışması’nda ziyaretçiler hem  
eğlendi, hem de temel ve sosyal 
bilimlerle ilgili bilgilerini test etti. 
Yaklaşık 4 bin kişinin katıldığı ve 42 



3� Kocaeli Odavizyon

bin sorunun cevaplandığı etkinlikte 
ziyaretçiler farklı ödüllerle evlerine 
döndü. Ayrıca festivale gelemeyen 
takipçileri etkinlik heyecanına ortak 
etmek için Bilim Genç sosyal medya 
hesaplarından hem alandaki faaliyet-
leri tanıtan hem de başarı hikayelerini 
anlatan ilgi çekici videolar paylaşıldı.

Bilim Merkezlerinin birbirinden il-
ginç atölyelerine 5 bin kişi katılırken, 
renkli görüntülerin olduğu ve farklı 
deneylerin yapıldığı bilim gösterileri-
ni 12 bin kişi izledi. Deneyap Teknoloji 
Atölyelerinin gerçekleştirdiği atölye 
çalışmalarına ise bin 500 kişi katıldı.

TÜBİTAK Popüler Bilim Yayınları 
satış alanında, Meraklı Minik dergi-
sinin kahramanları Kıtır ve Pıtır mas-
kotları eşliğinde 6 bin adet TÜBİTAK 
popüler bilim dergisinin (Bilim ve 
Teknik, Bilim Çocuk, Meraklı Minik) 
dağıtımı yapılarak, 9 bin 631 popüler 
bilim kitabı satıldı.

Uluslararası ve Liseler Arası 

Efficiency Challenge Elektrikli Araç 
Yarışlarında 29 takım 174 yarışmacı; 
Uluslararası, Liseler Arası ve Ulusla-
rarası Serbest Görev İnsansız Hava 
Araçları Yarışmalarında 72 takım 
288 yarışmacı elektrikli araçlarını ve 
İHA’larını TEKNOFEST Karadeniz’de 
Samsun Çarşamba Havalimanı’nda 
sergiledi. Ayrıca Robotaksi Binek 
Otonom Araç Yarışmasında özgün ve 
hazır araç kategorisindeki 19 takım 
kendi geliştirdikleri yazılım ve özgün 
araçlarını sergiledi. 

On binlerce teknoloji meraklısı 
Uzay ve Havacılık, Akıllı Sistemler 
ve Ulaşım ile Otonom Teknolojileri 
tematik alanlarını ziyaret ederek 
gençlerimizin heyecanına ortak oldu.

20 Bini aşkın kişi etkinliklere 
katıldı

TÜBİTAK Marmara Araştırma 
Merkezi (MAM), Sismometre ile Yer 
Hareketlerini Anlık Ölçme, Parmak 

İzi Tozları ile Deneysel Etkinlik,  Mik-
roskopta Farklı Materyallerin Uygu-
laması, Mikroplastiklerin Tespiti gibi 
etkinliklerin yanı sıra, Antarktika 
Belgesel Gösterimi, Kutuplarda Türk 
Bilim İnsanlarının Çektiği Fotoğraf-
lardan Oluşan Kutup Sergisi, Türk 
araştırmacıların kutuplarda giydiği 
kutuplara özel olarak dikilen kıya-
fetler de ziyaretçilerin beğenisine 
sunuldu. Albatros, Balina, Penguen 
ve Kutup Ayısı Maskotları da kutup 
canlılarının yaşamını ziyaretçilere 
aşılamak ve farkındalık oluşturmak 
amacıyla etkinlik boyunca özellikle 
çocukların gözdesi oldu. 

Kutup Canlıları Eşleştirme 
Oyunu, Atıksu Filtrasyon Oyunu 
gibi oyunlarla çocuklarda farkında-
lık oluşturmak hedefiyle özellikle 
gençlerin ilgisini çekti. MAM etkin-
liklerine 20 bini aşkın kişi katıldı.

TÜBİTAK Raylı Ulaşım Teknoloji-
leri Enstitüsü (RUTE) de Çevre Dos-

[teknoloji ►
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tu Özgün Dizel Motor Maket/Modeli 
ve  Türkiye’nin İlk Yerli Anahat Loko-
motifi E5000 Maketini sergiledi. 
Ayrıca 7-14 yaş aralığında çocuk ve 
gençlerimizi E5000 Elektrikli Anahat 
Lokomotifi ile tanıştırmak için kar-
ton maket etkinliği gerçekleştirildi.

Bin roket maketi yapıldı
TÜBİTAK Savunma Sanayii 

Araştırma ve Geliştirme Enstitüsü 
(SAGE) hem yerli ve milli mühimmat 
sistemleri hem de teknoloji atölye-
leri ile festivalin odak noktalarından 
biri oldu. TÜBİTAK SAGE tarafından 
geliştirilen Türkiye’nin ilk milli seyir 
füzesi SOM, ilk milli havadan hava-
ya füzeleri GÖKDOĞAN ve BOZDO-
ĞAN, güdümlü modüler mühimmat 
ailesi KUZGUN ve SİHA’lar için 
geliştirilen KGK-SİHA-82 savun-
ma sanayii meraklıları ile buluştu. 
Roket Maket Atölyesi ve VR Sanal 
Gerçeklik Deneyimi Atölyesi ziya-
retçilerin büyük ilgisini gördü. Çocuk 
ve gençleri roket bilimiyle yakından 
tanıştırmak ve roketi oluşturan alt 
bileşenleri de öğretmek amacıyla 
yapılan model roket atölyesine 
yaklaşık 1000 kişi katılım sağladı. VR 

Sanal Gerçeklik Deneyimi Atölye-
sinde TÜBİTAK SAGE tarafından 
geliştirilen Türkiye’nin ilk milli hava 
hava füzelerinden BOZDOĞAN’ın 
F-16 savaş uçağından büyük bir ba-
şarıyla hedefi vurduğu ilk atış testi 
gösterildi. Yaklaşık 600 ziyaretçi, 
savaş pilotumuzla yan yana uçma 
ve başarılı bir test atışını izleme 
fırsatı buldu.

TÜBİTAK Ulusal Gözleme-
vi (TUG), özel filtreli teleskop ile 
Güneş üzerindeki lekeleri, meydana 
gelen patlamaları izletti. Ziyaretçi-
ler ayrıca merak ettikleri konuları 
uzman astronomlarla tartışma 
olanağı buldu.

Uzay Yolcusu görücüye çıktı
TÜBİTAK Uzay Teknolojileri 

Araştırma Enstitüsü (UZAY), TÜRK-
SAT 6A Uydu Maketi Atölyesi ve 
Türk Uzay Yolcusu Oyunu ile özellik-
le çocukların ilgisini çekti. Atölyede 
TEKNOFEST boyunca yaklaşık 600 
TÜRKSAT 6A maketi yapıldı.  İlk kez 
TEKNOFEST Karadeniz’e getirilen 
“uzay yolcusu” oyununa 2 bin 500 
kişi katıldı. Oyunda çekilen fotoğraf-
lar katılımcılara hediye edildi. Ayrıca 

ilk kez TEKNOFEST Karadeniz’de 
sergilenen 1/2 ölçekli  İMECE uydu 
maketi ile GÖKTÜRK-2, RASAT ve 
TÜRKSAT 6A maketleri ile gelen 
yüzlerce ziyaretçiye yürütülen pro-
jeler ve uzay teknolojileri hakkında 
bilgi verildi.

TÜBİTAK Ulusal Metroloji Ens-
titüsü (UME) Ölç Kendini etkinliği 
ile katılımcıların vücut dirençlerini 
ve el sıkma kuvvetlerini ölçtü. UME 
etkinlik boyunca 8 bin 861 kuvvet 8 
bin 848 direnç olmak üzere toplam 
17 bin 709 ölçüm yaptı.

TÜBİTAK Ulusal Akademik Ağ ve 
Bilgi Merkezi (ULAKBİM) PARDUS 
21 Üzerinde Görevleri Tamamla, 
Hediyeyi Kap, Gamer’lar Nerede?, 
KAHOOT ile bilgi yarışması, ETAP ile 
PARDUS Logosu Çizelim etkinlikleri 
ile dikkat çekti. Etkinliklere binden 
fazla kişi katıldı.

Ayrıca TÜBİTAK stadında tekno-
lojiye, bilime ve AR-GE’ye meraklı 
binlerce genç ile TÜBİTAK İnsan 
Kaynakları profesyonelleri bir araya 
geldi. Gençlere mülakat simülasyo-
nu ile gerçekçi bir mülakat deneyimi 
yaşatıldı. Gençlere kariyer fırsatları 
hakkında da bilgi verildi.
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[meslek komiteleri ►

Meslek Komitesi toplantıları gerçekleştirildi

KSO Ağaç ve Ağaç Ürünleri Sanayi Grubu ile Mobilya İmalatı Sanayi Grubu’nu temsil eden 6. ve 26. Meslek Komiteleri, 
ağustos ayı toplantısını gerçekleştirdi. Toplantıda sektöre ilişkin gelişmeler değerlendirildi. 

KSO Boya ve Sanayi Gazları Sanayi Grubu ile 
Temel Kimyasal Ürünler Sanayi Grubu temsil 
eden 9. ve 10. Meslek Komiteleri ağustos ayı ortak 
toplantıların gerçekleştirdi. Toplantıda sektörlere 
ilişkin gelişmeler değerlendirildi.

KSO Elektrikli Teçhizat Ürünleri Sanayi Grubu’nu temsil eden 21. Meslek Komitesi ağustos ayı toplantısını Sönmez Trafo-
da gerçekleştirdi. Oluş Sönmez’in ev sahipliğindeki toplantıda sektöre ilişkin gelişmeler değerlendirildi, ardından imalat 
alanı gezildi ve üretim hakkında bilgi alındı. 
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Meslek Komitesi toplantıları gerçekleştirildi

KSO Makine Kurulum Hurda 
Atık Bertarafı ve Enerji Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 27. Meslek 
Komitesi, eylül ayı komite top-
lantısını gerçekleştirerek sektöre 
ilişkin gelişmeleri değerlendirdi.

KSO Sanayide Dijital Dönüşüm Komisyonu toplantısını gerçekleştirdi. Toplantıda dijital dönüşüm konusunda üyelerin 
farkındalığını artırmak ve yol gösterici olmak adına projeler geliştirilmesi üzerine fikir alışverişinde bulunuldu.

KSO Boya ve Sanayi Gazları ile 
Temel Kimyasal Ürünler Sanayi 
Grubu’nu temsil eden 9. ve 10. 
Meslek Komiteleri eylül ayı ortak 
toplantılarını gerçekleştirdi. 
Toplantıda sektördeki gelişmeler 
görüşüldü.
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[ziyaretler ►

Ayhan Zeytinoğlu, “The Agenda for Europe” paneline katıldı

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu, Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği (TOBB) Yöne-

tim Kurulu Başkan Yardımcısı olarak, 
“The European House-Ambrosetti” 
tarafından 3-4 Eylül 2022 tarihlerin-

de İtalya’da düzenlenen, “Intelligence 
on the World, Europe and Italy” foru-
mu kapsamında gerçekleştirilen, “The 
Agenda for Europe” konulu panele 
İstanbul’dan çevrimiçi olarak katıldı.

Söz konusu panel AB Maliye Komi-

seri Paolo Gentiloni, Fransa Ekonomi 
ve Maliye Bakanı Bruno Le Maire, İtalya 
Teknolojik Yenilik ve Dijital Geçiş Baka-
nı Vittorio Colao katılımları ile gerçek-
leştirdi.

Ayhan Zeytinoğlu, Gebze Teknik Üniversitesi’ni ziyaret etti

Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu ve Meclis Başkanı Hasan Tahsin 
Tuğrul, Gebze Teknik Üniversitesi Rektörlüğü’ne 

atanan Prof. Dr. Hacı Ali Mantar’a nezaket ziyaretinde 
bulunarak, görevinde başarılar dilediler.

Başkan Zeytinoğlu, Tekiş Firması’nı ziyaret etti

Kocaeli Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu ve Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğ-
rul, Oda Meclis Üyesi Filiz Özoğul Şahinoğlu’nun 

firması Tekiş Teknik Erozyon Kalıp Sanayi ve Tic. A.Ş.’yi 
ziyaret ederek üretim alanını gezdi, bilgi aldılar.
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Alman Sanayi ve Ticaret Odaları Birliği’ Kocaeli’yi ziyaret etti

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı ve 
TOBB Başkan Yardımcısı Ayhan 
Zeytinoğlu, iki ülke arasındaki ti-

cari ilişkileri geliştirmek ve ortak proje-
ler hayata geçirmek amacıyla TOBB’un 
davetiyle ülkemize gelen Alman Sanayi 
ve Ticaret Odaları Birliği- DIHK Başka-
nı Peter Adrian ve heyetini ağırladı. İlk 

olarak Türkiye’nin otomobili TOGG’un 
Gemlik’teki fabrikası ziyaret edildi. 
TOGG Ceo’su Mehmet Gürcan Karakaş,  
üretim süreci hakkında heyeti bilgilen-
dirdi.

TOGG’da yapılan gezinin ardından 
heyet Ankara’ya giderek TOBB Başka-
nı Rifat Hisarcıklıoğlu’nu ziyaret etti. 

TOBB’da düzenlenen toplantıda Tür-
kiye-Almanya ekonomik ilişkileri ele 
alındı. Ardından TOBB Başkanı Hisar-
cıklıoğlu ve KSO Başkanı Zeytinoğlu, 
Alman heyet ile birlikte Hazine ve Ma-
liye Bakanı Nurettin Nebati’yi ziyaret 
ederek, çeşitli konularda görüş alışve-
rişinde bulundu. 

SGK Kocaeli İl Müdürü Nacar, veda ziyaretinde bulundu

Şanlıurfa’ya tayini çıkan Sosyal Gü-
venlik Kurumu Kocaeli İl Müdü-
rü Nurettin Nacar, Kocaeli Sanayi 

Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu’na veda ziyaretinde bulundu.
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İKV’nin 60’ıncı Genel Kurulu yapıldı

[İKV ►

İktisadi Kalkınma Vakfı’nın (İKV) 
60’ıncı Genel Kurulu, vakfın kurucu 
ve mütevelli kurum başkanları, des-

tekçi kurum temsilcileri ve delegele-
rin katılımıyla gerçekleştirildi. Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) İs-
tanbul Hizmet Binası’nda düzenlenen 
genel kurulun Divan Başkanlığı’nı İTO 
Başkanı Şekib Avdagiç, Divan Başkan 
Yardımcılığı’nı KSO Meclis Başkanı Ha-
san Tahsin Tuğrul ve Divan Yazmanlık 
görevini İKV Genel Sekreteri Doç. Dr. 
Çiğdem Nas üstlendi. Genel Kurul’un 
açılış konuşmaları TOBB Başkan Yar-
dımcısı ve İstanbul Ticaret Borsası 
(İSTİB) Başkanı Ali Kopuz, İstanbul Ti-
caret Odası (İTO) Başkanı Şekib Avda-
giç, İstanbul Sanayi Odası (İSO) Başkan 
Yardımcısı Sadık Ayhan Saruhan ve İKV 
Başkanı ve aynı zamanda Kocaeli Sa-
nayi Odası (KSO) Başkanı Ayhan Zeyti-
noğlu tarafından yapıldı.

- Ali Kopuz: AB ile ilişkiler önceliğimiz
TOBB Başkan Yardımcısı ve İstan-

bul Ticaret Borsası (İSTİB) Başkanı Ali 
Kopuz, konuşmasında Avrupa Birliği 
ile ilişkilerin Türkiye’nin modernleşme 
ve zenginleşme süreci için son dere-
ce önemli olduğunu belirterek, TOBB 
olarak kendilerinin bu nedenle AB ile 
ilişkileri daima önceliklerinin başında 
tuttuklarını söyledi. Gümrük Birliği’nin 
Türkiye’nin üretim kapasitesinin dönü-
şümü için en önemli araç olduğunu be-
lirten Ali Kopuz, “Katılım müzakereleri 
Türkiye’nin dönüşüm sürecini daha da 

genişleterek derinleştirmiştir. Son yıl-
larda katılım süreci durdu. Türk iş dün-

yası olarak bu durumdan mutlu deği-
liz. Ülkelerimizin karşı karşıya olduğu 
mevcut sorunları göz önünde tutarsak, 
ilişkileri canlandırma ihtiyacımız bariz 
şekilde ortadadır” diye konuştu.

Ali Kopuz, başta enerji güvenliği ol-
mak üzere, gıda güvenliği gibi stratejik 
önemi olan konuların Türkiye-AB ortak 
çalışma alanına dahil edilmesi gerek-
tiğini ifade ederek, yeşil dönüşüm ve 
dijital dönüşümün bir başka önemli iş 
birliği alanı olması gerektiğini vurgu-
ladı. Gümrük Birliği’nin modernizasyo-
nunun Türk ve AB iş dünyası için ciddi 

katkılar sağlayacağına işaret eden Ko-
puz, “Esasen, biz yeşil dönüşü-dijital 
dönüşüm ve Gümrük Birliği’nin mo-
dernizasyonunu birlikte düşünüyoruz. 
Bu açıdan Türkiye Yatırım Platformu 
mekanizmasının çok önemli olduğu-
nu düşünüyorum. Bir an önce işlevsel 
hale gelmesini istiyoruz” ifadelerini 
kullandı.

- Ayhan Zeytinoğlu: AB tam üyelik 
hedefine ulaşmak için çalışıyoruz

İKV Başkanı Ayhan Zeytinoğlu da 
Türkiye’nin batı ve doğuyu birbirine 
bağlayan konumu, rekabetçi sanayi-
si girift uluslararası ilişkileri, dinamik 
nüfusu ve doğal kaynakları ile yeşil ve 
dijital dönüşümün ön saflarında yer 
alabilecek bir ülke olduğunu söyledi. 
İkiz dönüşüm olarak adlandırdıkla-
rı yeşil ve dijital dönüşüm sürecinde 
Türkiye’nin AB ile ilişkileri ve Avrupa 
pazarındaki konumunun büyük rol oy-
nadığına işaret eden Zeytinoğlu, değer 
zincirleri yeniden yapılanırken, üretim, 
dağıtım ve tüketim yöntemlerinin yeni-
lendiğine dikkati çekti.

Ayhan Zeytinoğlu, küresel ekonomi 
ve ticaret kurallarının yeniden yazıldı-
ğını ifade ederek, “Türkiye için yeniden 
yapılanan dünya ekonomisinde ön pla-
na çıkmak için, avantajlarını kazanıma 
dönüştürmek önemli. Eğitime ve AR-
GE’ye yatırımlarımızı yükselterek, ih-

İktisadi Kalkınma Vakfı 60’ıncı Genel Kurulu, vakfın kurucu ve mütevelli 
kurum başkanları, destekçi kurum temsilcileri ve delegelerin katılımıyla 

gerçekleştirildi.
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racatımızda katma değeri yüksek ileri 
teknoloji ürünlerinin payını artırmak 
gerekiyor” ifadesini kullandı.

- Türkiye önemli bir ülke
Türkiye’nin yenilenebilir 

enerji kaynakları ve sür-
dürülebilir üretim açı-
sından önemli artıları 
ve potansiyeli olan 
bir ülke olduğuna 
dikkati çeken Zey-
tinoğlu, “Bu durum 
bizim için bir avantaj 
ve Gümrük Birliği’nin 
güncellenmesi ve Yeşil 
Mutabakat’a uyum sağ-
lanması ile daha da gelişti-
rilmesi mümkün olabilecek. Özellikle 
yeşil ve dijital sektörlere uluslararası 
yatırım çekebilmek için yatırım iklimini 
iyileştirmek büyük önem taşıyor” de-
ğerlendirmesinde bulundu.

Ayhan Zeytinoğlu, İKV’nin kuruluş 
amaçları ile uyumlu olarak AB ile iliş-
kileri geliştirmek ve AB tam üyelik he-
define ulaşmak için çalışmaya devam 
ettiklerini belirterek, şunları kaydetti: 
“Son birkaç yılda AB’nin genişleme sü-
reci durma noktasına gelmişti. Sadece 
Türkiye için değil Balkanlardaki aday 
ve potansiyel aday ülkeler için de sü-
reç ilerlemiyordu. Ancak Rusya’nın 
Ukrayna’ya saldırısı ile dengeler değiş-
meye başladı. Uzun süredir beklemede 
olan Arnavutluk ve Kuzey Makedonya 
ile katılım müzakereleri başladı. Yani 
AB genişleme süreci yeniden hareket-
lenirken, AB’nin doğu ve güneydoğu-
daki sınırlarında bir değişim beklen-
mektedir. Türkiye açısından bu durum 
önem taşıyor.

Çünkü bugüne kadar Türkiye’nin 
üyeliği için öne sürülen ‘Artık AB geniş-

lemesi durdu. AB Türkiye gibi bir ülkeyi 
içine alamaz’ gibi savlar geçersiz hale 
geldi. Değişen Avrupa mimarisinde 
kuşkusuz ki Türkiye’nin de önemli bir 

yeri olacaktır. Türkiye’nin AB baş-
ta olmak üzere tüm Avrupa 

kurumlarında karar alma 
hakkına sahip olması 

büyük önem taşıyor. Bu 
süreçte Türkiye’nin iç 
yapısını, hukuk siste-
mini, demokrasisini ve 
ekonomisini güçlendir-

mesi, modernize etme-
si ve reforme etmesi bu 

gelişmelerde daha fazla 
söz sahibi olmasını sağla-

yacak.”

- Şekib Avdagiç: Gümrük Briliği revize 
edilmeli

İTO Başkanı Şekib Avdagiç de 
Avrupa’nın istikrarı, barış ve güvenli-
ğiyle ekonomik refahını geliştirilmesi-

nin ancak Türkiye gibi güçlü ülkelerle 
sıkı ilişkiler kurmaları halinde olabile-
ceğini söyledi. Türkiye’nin jeostratejik 
konumu, dinamik yapısı, güçlü potan-
siyeli ile Avrupa Birliği’ni büyüteceğini 
ifade eden Avdagiç, şöyle devam etti: 
“Türkiye, Avrupa Birliği’ni sembolik bir 
organizasyon olmanın çok ötesinde ta-
şıma potansiyeline sahiptir. Türkiye’nin 
olmadığı bir Avrupa Birliği denklemi 
Avrupa için Rusya Ukrayna Savaşı’nda 
da görüldüğü üzere tehlikeler ve be-
lirsizliklerle dolu olacaktır. İşte içinde 
bulunduğumuz bu siyasi konjonktür 
Türkiye’nin tam üyeliğinin önemini bir 
kez daha bize gösterdi. Türkiye’nin Av-
rupa ile kader birliği, Avrupa Birliği ile 
müzakere sürecimizi tıkamaya çalışan 
ülkelerin sığ çıkarlarından daha büyük-
tür.”

İSO Başkan Yardımcısı Sadık Ayhan 
Saruhan ise, “Avrupa Birliği en büyük 
ihracat pazarımız olmakla birlikte ha-
len Avrupa’nın ithalatından yalnızca 
yüzde 3,7 pay aldığımız göz önünde 
bulundurulduğunda, AB pazarından 
hak ettiğimiz payı almamız için AB ile 
sürdürülebilir, takvimi ve kesin sonuç-
ları olan samimi bir ilişkiyi yeniden ta-
rif etmemiz ve belirsizlikleri ortadan 
kaldırmamızın büyük önem taşıdığı-
nı belirtmek istiyorum. Bu bağlamda 
Gümrük Birliği’nin revize edilerek kap-
samının değişen koşullara uygun ola-
rak düzenlenmesi çalışmaları en kısa 
sürede sonuçlanmalıdır” diye konuştu.

Açış konuşmalarının ardından 
İKV’nin 2021 yılı çalışma ve mali rapor-
ları ile denetim kurulu raporları ibra 
edilirken, 2022 yılı çalışma programı 
ve bütçe talimatı oy birliği ile kabul 
edildi. Son olarak, İKV Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu İKV Yönetim Kurulu adına 
teşekkürlerini ileterek toplantıyı son-
landırdı.
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TOBB Kocaeli Kadın Girişim-
ciler İcra Kurulu Toplantısı,  
İcra Kurulu Başkanı Nurcan 

Babalık yönetiminde ve Kocaeli Sa-
nayi Odası ev sahipliğinde gerçek-
leştirildi. 

TOBB Kocaeli Kadın Girişim-
cilerin İcra Kurulu Toplantısında , 
yapılan çalışmalar değerlendirildi, 
projeler görüşüldü. 

TOBB Kocaeli Kadın Girişimciler KSO’da biraraya geldi

‘Sürdürülebilir İhracat Serüveni’ başladı

Kocaeli Sanayi Odası ve Doğu 
Marmara ABİGEM işbirliği ile fir-
malarımızın ihracatta var olan 

başarılarının arttırılması, ihracatı ol-
mayan firmaların ise ihracata başla-
malarını sağlamak amacıyla “Sürdü-
rülebilir İhracat Serüveni” programı 
başladı. 

20 Ekim 2022 tarihine kadar fiziki 
olarak düzenlenecek ‘Sürdürülebilir 
İhracat Serüveni’ programı sonunda 
katılımcı firmalara sertifika takdim 
edilecek.
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TOBB Yönetim Kurulu Tekirdağ’da toplandı

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu, TOBB Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu başkan-

lığında, Tekirdağ TSO Başkanı Cengiz 
Günay’ın ev sahipliğinde Tekirdağ’da 
düzenlenen TOBB Yönetim Kurulu top-

lantısına katıldı.
Ayhan Zeytinoğlu, program kap-

samında Çorlu TSO bünyesinde faali-
yete geçen  ‘Tahkim ve Arabuluculuk 
Merkezi’nin açılışına katıldı, ardından 
Çorlu Ticaret Borsası’nı, Tekirdağ Vali-

si Aziz Yıldırım ve Tekirdağ Büyükşehir 
Belediye Başkanı Kadir Albayrak’ı ziya-
ret etti; Tekirdağ’ın Parlayan Yıldızları 
Vergi Ödül Töreni’ne katılarak ekono-
miye değer katan sanayicilerimizle bir 
araya geldi. 

Kocaeli Sanayi Odası Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, Tekirdağ’da düzenlenen 
TOBB Yönetim Kurulu toplantısına katıldı.

Tekirdağ Valisi ZiyaretiTOBB Yönetim Kurulu Toplantısı

Çorlu Ticaret Borsası Ziyareti Tekirdağ Büyükşehir Belediye Başkanı Ziyareti

Tahkim ve Arabulucuk Merkezi’nin Açılışı Tekirdağ’ın Parlayan Yıldızları Vergi Ödül Töreni
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Kocaeli Sanayi Odası, hizmet kalitesinde 
yine birinci...

Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7

2022  (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0

Sanayicilerin kalkınmasına kat-
kıda bulunan; çalışanları, pay-
daşları ve toplumu için değer 

yaratan Kocaeli Sanayi Odası (KSO),  
kaliteli hizmet anlayışını tescillemeyi 
sürdürüyor. Öncü kurum olma mis-
yonu ile sanayideki dönüşüme liderlik 
eden KSO, TOBB Akreditasyon Siste-
mi kapsamında geçirdiği denetimleri 
20 yıldır başarıyla tamamlıyor. 2002 
yılından beridir ‘A Sınıfı Mükemmel 
Oda’ statüsünü koruyan KSO, son de-
netimi de üstün başarıyla tamamla-
yarak 365 Oda/Borsa arasında birinci 
oldu. 

- Yoğun denetimler sonrası 1. 
seçildi

Geçtiğimiz aylarda TOBB Akre-
ditasyon Ekibi tarafından yoğun bir 
denetimden geçen KSO, “Yönetim ve 
Oda Mevzuatı, Mali Yönetim, İnsan 
Kaynakları, İş Planlaması ve Yönetimi, 
Haberleşme ve Yayınlar, Bilgi ve İleti-
şim Teknolojileri Yönetimi, Üye İlişki-
leri, Yönetim Sistemleri, İletişim Ağı, 
Politika ve Temsil, Bilgi, Danışmanlık 
ve Destek, İş Geliştirme ve Eğitim ve 
Uluslararası İlişkiler” başlıklarında uy-
guladığı başarılı ve örnek uygulama-
ları ile denetimden tam puan alarak 
birincilik sertifikasına layık görüldü.

KSO, birincilik sertifikasını 
Ankara’da Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği (TOBB) Konferans Salonu’nda 
düzenlenen törende aldı. Törene; KSO 

Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeyti-
noğlu, Başkan Yardımcısı Çınar Ulusoy, 
Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul, 
Genel Sekreter Memet Barış Turabi 
ile ilgili oda personeli katılım sağladı. 
Tören; TOBB Başkanı M. Rifat Hisar-
cıklıoğlu, T.C. Ticaret Bakan Yardımcısı 
Sezai Uçarmak ve TOBB Akreditasyon 
Kurulu Başkanı Faik Yavuz’un açılış 
konuşmaları ile başladı. 

- Hisarcıklıoğlu: sertifikalar kaliteli 
hizmetin bir belgesidir

İlk konuşmayı yapan TOBB Akre-
ditasyon Kurulu Başkanı Faik Yavuz, 
akreditasyon siteminin ayrıntılarını 
paylaştı.  Ardından TOBB Başkanı Ri-

fat Hisarcıklıoğlu kürsüye çıkarak, söz 
konusu sertifikaların oda/borsaların 
sunduğu kaliteli hizmetin bir belge-
si olduğunu söyledi, akreditasyon 
sistemi kapsamında oda/borsaların 
kendilerini geliştirdiğini, dünyadaki 
değişime paralel olarak büyüdüklerini 
kaydetti. Bakan Yardımcısı Uçarmak 
ise oda ve borsalarda verilen akre-
ditasyonun, hizmet kalitesini belirli 
bir noktaya getirmesiyle ticari hayatı 
kolaylaştıracağını, oda ve borsalara 
disiplin kazandıracağını  paylaştı. 

- Oda’mız kaliteli hizmetini bir kez 
daha tescilledi

Ardından sertifika takdim törenine 
geçildi. Oda/Borsalar arasında birin-
cilik sertifikasını hak eden Kocaeli Sa-
nayi Odası’nın sertifikasını; TOBB Baş-
kanı Hisarcıklıoğlu, T.C. Ticaret Bakan 
Yardımcısı Uçarmak ile Akreditasyon 
Kurulu Başkanı Yavuz birlikte takdim 
etti. Birinciliğin haklı gururunu yaşa-
dıklarını belirten KSO Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu, “Odamız, kaliteli hizme-
tini bir kez daha tescilledi. Odamızın 
birincilik sertifikasını almasına katkı 
sunan yönetim kurulumuza, meclis 
üyelerimize, meslek komitelerimize 
ve oda personelimize teşekkür ediyo-
rum. Şehrimizin, sanayimizin ve sana-
yicimizin gelişmesine katkı sunmaya 
devam edeceğiz” dedi.

Kocaeli Sanayi Odası, TOBB Akreditasyon Sistemi kapsamında denetimini başarıyla 
tamamlayarak ‘A Sınıfı Mükemmel Oda’ statüsünü korudu. 365 Oda/Borsa arasında 

hizmet kalitesiyle tam puan alan KSO, birincilik sertifikasına layık görüldü.
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Yıl / Ay (yüzde ) 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 Yıllık
2013 (Türkiye) 75,0 73,5 74,2 75,0 76,6 77,5 78,1 78,9 77,8 78,6 77,5 78,0 76,6
2013 (Kocaeli) 69,4 68,2 70,0 70,9 71,3 71,8 71,8 70,8 72,0 71,9 71,5 72,4 71,0

2014 (Türkiye) 75,6 73,8 73,1 75,1 74,7 75,6 74,9 74,9 75,1 75,4 75,1 75,5 75,0
2014 (Kocaeli) 70,5 71,9 70,7 70,6 71,4 71,5 72,6 70,6 70,7 71,7 71,9 70,8 71,2
2015 (Türkiye) 74,4 74,1 74,0 76,8 77,5 77,6 78,5 76,8 75,9 75,5 75,9 75,8 74,7
2015 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,3 71,8 71,5 70,7 70,8 70,4 70,3 70,6 70,6 70,5 70,8
2016 (Türkiye) 77,2 76,0 76,2 77,0 77,7 78,0 77,8 76,3 78,1 77,9 78,0 78,1 77,4
2016 (Kocaeli) 70,6 70,4 70,4 71,1 70,1 71,2 68,8 69,4 69,6 70,0 70,8 70,4 70,3
2017 (Türkiye) 77,0 76,8 76,7 78,4 78,8 79,0 78,7 78,8 79,0 79,7 79,9 79,0 78,5
2017 (Kocaeli) 70,7 70,4 70,7 71,4 71,6 71,5 71,0 71,7 70,9 71,1 71,0 70,7 71,1
2018 (Türkiye) 78,2 77,8 77,8 77,3 77,9 78,3 77,1 77,8 76,2 75,4 74,1 74,1 76,8
2018 (Kocaeli) 70,9 70,6 70,8 71,5 71,5 71,5 71,5 71,1 71,0 71,2 70,5 69,2 70,9
2019 (Türkiye) 74,4 74,0 74,3 75,5 76,3 77,1 76,2 76,6 76,3 76,4 77,2 77,0 75,9
2019 (Kocaeli) 70,0 70,2 70,3 71,0 70,0 69,5 70,0 70,3 70,5 70,7 70,9 71,0 70,4
2020 (Türkiye) 75,5 76,0 75,3 61,6 62,6 66,0 70,7 73,3 74,6 75,4 75,8 75,6 71,9

2020 (Kocaeli) 70,5 70,7 68,6 54,3 60,3 61,3 65,1 68,5 69,6 70,5 70,8 70,8 66,7

2021 (Türkiye) 75,4 74,9 74,7 75,9 75,3 76,6 76,7 77,1 78,1 78,0 78,1 78,7 76,6

2021 (Kocaeli) 69,9 70,4 70,7 71,0 70,3 71,1 70,3 71,0 71,3 71,3 71,5 71,2 70,8

2022(Türkiye) 77,6 76,6 77,3 77,8 78,0 77,6 78,2 76,7

2022  (Kocaeli) 71,0 70,9 71,0 71,4 71,8 71,7 71,8 71,0

Aylara göre kapasite kullanım oranlarının seyri

Ağustos ayında Kocaeli’de sanayinin 
kapasite kullanımı yüzde 71 oldu

T.C. Merkez Bankası tarafından açıklanan Türkiye geneli kapasite kullanım oranı ağustos ayında yüzde 76.7 ile 
geçen yıla göre 0.4 puan, temmuz ayına göre 1.5 puan geriledi.

Kocaeli Sanayi Odası tarafından her ay açıklanan Kocaeli sanayi kuruluşlarının kapasite kullanım oranı 
ağustos ayında yüzde 71 olarak gerçekleşti. Ağustos ayı kapasite kullanım oranı, geçen yıl ile aynı seviyede 

gerçekleşirken temmuz ayına göre 0.8 puan geriledi.

Ağustos ayı anketine yanıt veren firmaların 
bir önceki aya göre yüzde 23’ünün istihdam-
larının arttığı, yüzde 63’ünün istihdamların-
da değişim yaşanmadığı, yüzde 14’ünün is-
tihdamlarının azaldığı belirlenmiştir

Firma Bildirimleri Ağustos (yüzde)

Arttı 23

Değişmedi 63

Azaldı 14

İstihdam

Değerlendirmeye 
alınan firmaların 

ölçekleri

Bölgemizdeki sanayi sektöründeki gelişmelerin ve değişmelerin 
aylık olarak takip edilmesi amacıyla hazırlanan ağustos ayı anketi 
çerçevesinde Odamızca bir araştırma yapılmıştır. 
Araştırmaya katılan firma sayısı 129 adet olup bu firmaların yüzde 
76’sı KOBİ, yüzde 24’ü büyük ölçekli firma niteliğindedir. 

Firma Bildirimleri Eylül (yüzde)

Arttı 21

Değişmedi 64

Azaldı 15

Firma Bildirimleri Eylül (yüzde)

Arttı 23

Değişmedi 63

Azaldı 14

İç Siparişler Dış Siparişler

Firmaların yüzde 21’i eylül ayında iç sipariş-
lerinin arttığını belirtilirken, yüzde 15’i sipa-
rişlerinin azaldığını belirtmiştir. Firmaların 
yüzde 64’ünde ise sipariş miktarlarında bir 
değişim yaşanmamıştır.  

Ankete katılan firmaların yüzde 23’ü dış si-
parişlerinin eylül ayında arttığını belirtirken, 
yüzde 14’ü azalış bildirmişlerdir. Firmaların 
yüzde 63’ünde ise alınan dış sipariş miktar-
larında bir değişim yaşanmamıştır. 

KOBİ

Büyük 
Ölçekli
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‘Stresten Mutluluğa Reiki’ raflarda!
Spiritüel Yaşam ve Rüya Koçu Lale Ataman’ın yeni kitabı ‘Stresten 
Mutluluğa Reiki’ kitap raflarında yerini aldı. Lale Ataman 3 Eylül 
Cumartesi günü, İzmit Kitapkeyfim'de düzenlenen imza günü ile 

kitapseverlerle buluştu. Kocaeli Sanayi Odası'nı da ziyaret eden Lale 
Ataman, Odavizyon Editörü Belma Özgen Akbay'a da 'Stresten Mutluluğa 

Reiki' kitabını imzalayarak hediye etti. 

Spiritüel Yaşam ve Rüya Koçu Lale 
Ataman’ın yeni kitabı ‘Stresten 
Mutluluğa Reiki’ çıktı. Kitap rafla-

rında yerini alan Lale Ataman’ın yeni ki-
tabı ‘Stresten Mutluluğa Reiki’nin imza 
günü ise 3 Eylül Cumartesi günü, Soy-

dan İş Merkezi’ndeki ‘Kitapkeyfim’de 
gerçekleşti. İmza gününde reiki ener-
jisine merak duyanlar ve kitapsever-
ler ile buluşan Lale Ataman, reiki’nin 
ruhsal bir denge meydana getirdiğini 
belirterek şunları söyledi:

“Reiki, evrensel yaşam enerjisinin 
bilinçli olarak yönlendirilmesi şeklin-
de açıklanabilecek mükemmel bir öğ-
reti, güçlü bir enerjidir. Reiki’nin büyük 

evreni doğuran, güneş sistemini ve 
dünyadaki tüm canlıları yaratan, on-
ların aralarındaki düzeni sağlayan bir 
güç ve ayrıca evrendeki her fenomenin 
enerji kaynağı olduğu kabul edilmek-
tedir. Böylece aslında reiki’nin evrende 

bulunduğu ve reiki sı-
rasında gerçekleştiği 
ileri sürülen şifanın da 
ancak reiki teknikle-
rinin uygulanmasıyla 
mümkün olduğu orta-
ya konulmuştur. 

- Reiki bir şifa 
tekniğidir

Reiki, bir şifa tek-
niği olup başkalarına 
beden ve zihin şifası 
sunmanın geleneksel 
yoludur. Sadece fi-
ziksel şifa getirmekle 
kalmaz ruhsal denge 
meydana getirir, geç-

mişe ve geleceğe de katkı sağlamakta-
dır. Bu yaşam enerjisi bedene çakralar 
yoluyla akar. Her çakra, farklı frekans-
taki enerji kanallarının giriş kapısıdır.

Bu enerji kanalları, insan vücu-
dunda yaşam enerjisinin dolaşmasını 
ve enerji akışını dengelemeyi sağlar. 
Hepimiz artık çok daha iyi biliyoruz ki, 
düşüncelerimizden sözlerimize, ya-
şamımızı paylaştığımız insanlardan, 

hayatımızı sürdürdüğümüz yerlere ka-
dar, istisnasız tüm var oluş enerjiden 
oluşmuştur.

Reiki, stresten kurtulmak için ter-
cih edilen pozitif enerji amaçları için 
manevi bir şifa yöntemi olarak ilgi çek-
mektedir.”

Son kitabı ‘Stresten Mutluluğa Rei-
ki’ ile klinik psikolojide reiki uygulama-
sının bireylerin stres düzeyleri ve ya-
şam doyumları üzerindeki etkilerinin 
incelenmesinin amaçlandığını belirten 
Lale Ataman; “Bu kitapta, yapmış oldu-
ğum araştırma sonucunda; katılımcı-
ların reiki uygulamaları öncesine göre 
yaşam doyum düzeyleri artmış, stres 
belirti düzeyleri ise azalmıştır. Reiki 
uygulamalarının ve eğitimlerinin bi-
reylerin yaşam doyumlarını artırarak, 
stres belirtilerinin azalmasında etkili 
bir teknik olduğu ortaya konulmuştur.” 
dedi. 

İmza günü sonrası kitapseverler 
ile fotoğraf da çektiren Lale Ataman’ın 
‘Stresten Mutluluğa Reiki’ kitabı; kitap-
yurdu.com, Orion Akademi, kitapsepeti.
com adreslerinden temin edebilir.

- Lale Ataman Ekim ayında ‘Yeşil 
Satranç’ satranç turnuvasında konuk 
konuşmacısı olup kitap imzalayacak

Kocaeli Sanayi Odası öncülüğünde,   
Yeşil Satranç tarafından Ekim ayında 
4’üncüsü Sarkuysan desteği ile, Sar-
kuysan Anadolu Lisesi’nde gerçekleş-
tirilecek olan ‘Yeşil Sanayi Buluşmaları 
Satranç Turnuvası’nın konuk konuş-
macısı da Lale Ataman olacak.

8-9 Ekim tarihlerinde gerçekleşti-
rilmesi planlanan ‘Yeşil Satranç - Sar-
kuysan Satranç Turnuvası’nın ikinci 
gününde bulunacak olan Lale Ataman, 
burada hem reiki, hem rüya koçluğu 
hem de satranç konusunda, çocuk / 
genç - veli ilişkilerinin nasıl olması ge-
rekiği konusunda söyleşi yapacak. Lale 
Ataman burada aynı zamanda kitapla-
rını, satranç severlerin aileleri için de 
imzalayacak.

[kültür & sanat ►

Yeşil Yaşam enerjisine dayanan şifa yöntemleri insanlık tarihi boyunca 
var olmuştur. Enerji tedavilerinin eski zamanlardan beri var olan şifa yön-
temleri olarak kullanıldığı gösterilmiştir. Bu tedaviler, ilaç ve cerrahi yakla-
şımların aksine, insanları enerjiyle iyileştirmeye odaklanmıştır.

Günümüzde hastalar tıbbın birçok alanında tıbbi tedavinin yanı sıra 
alternatif ve tamamlayıcı tıptan da yararlanmaktadır. Özellikle kanser, 
depresyon ve stres ile mücadele eden hastalar, tedavi sürecinin getirdiği 
olumsuzluklarla başa çıkmak için bu yaklaşımları uygulayabilirler. Bu yak-
laşımlardan biri reiki enerji yaklaşımıdır.

Batı’da evrensel yaşam enerjisi olarak adlandırılan Reiki, ilk olarak 
Japonya’da sistematize edilen ve aynı zamanda alternatif bir tıp olarak gö-
rülen enerji temelli bir şifa tekniği olarak sunulmaktadır.
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KSO’dan, öğrencilere okul çantası ve kırtasiye malzemesi

[egitim ►

Kocaeli Sanayi Odası (KSO) eği-
time olan desteğini de artıra-

rak sürdürüyor.  KSO, 
üyelerinin desteği ile 
eski Gölcük Dumlupınar 
Ortaokulu’nun yerine 
tam donanımlı yeni bir 
okul inşa edilmiş, 2011 
yılında yapımına başla-
nan okul 2013 yılında ta-
mamlanarak Kocaeli Sa-
nayi Odası Dumlupınar 
Ortaokulu adıyla eğitim-
öğretim faaliyetlerine 
başlamıştı. KSO, her yıl 
okulun ihtiyaçlarına isti-
naden desteğini sürdü-
rüyor, öğrencilere okul 
çantası, kırtasiye malze-
mesi dağıtarak yanların-
da oluyor.

- 706 öğrenciye hediye 
dağıtıldı

Kocaeli Sana-
yi Odası Dumlupınar 
Ortaokulu’nda bu yıl da 
625 ortaokul ve 81 ana-
okulu olmak üzere top-
lamda 706 öğrenciye 
okul çantası ve kırtasi-
ye malzemeleri dağıtıl-
dı. Kocaeli Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu, Göl-
cük Kaymakamı Yusuf 
Özdemir, Gölcük Beledi-

ye Başkanı Ali Yıldırım Sezer, İlçe Milli 
Eğitim Müdürü Caferi Tayyar Mert, 

KSO Genel Sekreteri Memet Barış Tu-
rabi, Okul Müdürü Hamit Şişman ve 
müdür yardımcıları ile öğretmenlerin 
katıldığı törende protokol üyeleri sı-
nıfları gezerek öğrencilerle buluştu, 
onlara hediyelerini sundu. 

- Protokol yapımdan sonra da 
desteklerini esirgemeyen KSO ve 
üyelerine teşekkür etti

Gölcük Kaymakamı Yusuf Özde-
mir, KSO Başkanı Zeytinoğlu’na, KSO 
Yönetimine ve tüm üyelerine eğitime 
verdikleri destekten dolayı teşekkür 
etti, konuşmasının ardından Ayhan 
Zeytinoğlu’na çiçek takdim etti. Göl-
cük Belediye Başkanı Ali Yıldırım Se-
zer de “Sayın başkanımız nezdinde 
okulumuzun yapımında desteği olan 
tüm sanayicilerimizi tebrik ediyorum. 
Ayrıca okulu yaptırıp bırakmadıkları 
ve desteklerine devam ettikleri için 
de teşekkür ederim” dedi.

- Ayhan Zeytinoğlu: Tek isteğimiz 
öğrencilerimizin başarılı olmalarıdır

KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ay-
han Zeytinoğlu ise “Eğitime verdiğimiz 
destek ülkemizin geleceği çocukları-
mızın donanımlı birer birey olmaları 
içindir. Tek isteğimiz öğrencilerimi-
zin başarılı olması. Onlardan başka 
bir beklentimiz yok” dedi. Protokol 
üyeleri, öğrencilerle sohbet ederek 
onlara başarılı bir eğitim yılı geçirme-
leri temennisinde bulunduktan sonra 
okuldan ayrıldı. 

Kocaeli Sanayi Odası’nın destekleriyle yaptırılan Kocaeli Sanayi Odası 
Dumlupınar Ortaokulu’nda öğrencilere bu yıl da okul çantası ve kırtasiye 

malzemeleri dağıtıldı.
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Oda Orkestrası bir kez daha ayakta alkışlandı

Kocaeli’de sosyal sorumluluk 
hedefleri kapsamında ilk klasik 
müzik orkestrasının kurulması-

na öncülük eden Kocaeli Sanayi Odası 
(KSO), 2007 yılından bu yana her yıl dü-
zenlediği konserlerine bir yenisini daha 
ekledi. Şehrimizin kültür ve sanat ha-
yatına katkı sunan KSO Oda Orkestrası, 
Şef Doç. Dr. Revnak Yengi yönetiminde 
gerçekleşen ‘Yaza Veda Konseri’nde 
Kocaelililere eşsiz bir müzik gecesi 
yaşattı. KSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ayhan Zeytinoğlu ve KSO Meclis Baş-
kanı Hasan Tahsin Tuğrul’un ev sa-
hipliğinde Kocaeli Kongre Merkezi’nde 

gerçekleşen konserde 
yüzlerce müziksever 
bir araya geldi.

- Oda Orkestrası, 
dakikalarca 
alkışlandı

Konser öncesi 
düzenlenen kokteyl-
de bir araya gelen 
müzikseverler daha 
sonra konser salo-
nuna geçerek, büyük 
bir beğeni ile konseri 
dinlediler.  Katılım-
cılar; Beethoven’den 
Brahms’a, Bizet’ten 
T c h a i k o v s k y ’ e , 

Dvorak’tan Astor Piazzola’ya kadar 
dünyaca ünlü sanatçıların eserle-
rini dinleme fırsatı buldu. Oda Or-
kestrası, icra ettiği her eser sonrası 
dakikalarca alkışlandı. 

- Şef Yengi’nin eseri ‘Uçan Balon 
için Vals’ büyük beğeni ile dinlendi

Konserde Şef Doç. Dr. Revnak 
Yengi kendisine ait olan ‘Uçan Balon 
İçin Vals’ isimli eseriyle müziksever-
lerin büyük beğenisini topladı. Şef 
Yengi, konsere ilgi gösteren müzik-
sever Kocaeli halkına gösterdikleri 
teveccühten dolayı teşekkür etmeyi 
ihmal etmedi. Bir saat süren konser 
sonrası Oda Orkestrası, sahne per-
formansıyla ayakta alkışlandı.

[sanat ►

Kocaeli Sanayi Odası Oda Orkestrası’nın Şef Doç. Dr. Revnak Yengi 
yönetiminde düzenlenen  ‘Yaza Veda Konseri’ne yoğun ilgi gösteren 

Kocaelililer, konseri büyük bir beğeni ile dinlediler.



60 milyar dolarlık dünya seramik pazarının 
buluşma noktası ‘Unicera’ 7-11 Kasım’da

60 milyar dolarlık dünya seramik pazarının buluşma noktası UNICERA 
İstanbul Uluslararası Seramik Banyo Mutfak Fuarı, bin 200’ün üzerinde 

uluslararası marka ve 130 ülkeden 100 binin üzerinde ziyaretçisiyle, 7-11 
Kasım tarihlerinde kapılarını açmaya hazırlanıyor.

Türk TG Expo Uluslararası Fuarcılık 
A.Ş. tarafından Türkiye Seramik 
Federasyonu (TSF), Tesisat İn-

şaat Malzemecileri Derneği (TİMDER) 
iş birliği ve KOSGEB desteğiyle, Kocaeli 
Sanayi Odası’nın tek resmi yayını ‘Oda-
vizyon’ ve Türkiye’nin ilk ve tek ar&ge 
- inovasyon gazetesi argeTIME’ın 
da medya sponsorluğunda organize 
edilen UNICERA - Uluslararası Sera-
mik Banyo Mutfak Fuarı, 7-11 Kasım 
2022 tarihleri arasında İstanbul Fuar 
Merkezi’nde ziyaretçilerine kapılarını 
açacak. 

300’dan fazla katılımcı ve bin 
200’den fazla uluslararası markanın 
yer alacağı UNICERA - Seramik Banyo 
Mutfak Fuarı’nın 130 ülkeden 100 binin 
üzerinde sektör profesyoneline ev sa-
hipliği yapması bekleniyor. 

60 milyar dolarlık büyüklüğe ula-

şan dünya seramik pazarının 2’inci te-
darikçisi konumunda olan Türkiye’nin 
UNICERA - Seramik Banyo Mutfak Fua-
rı ile yeni pazarlara yönelmesi de bek-
leniyor. 

7-11 Kasım 2022 tarihlerinde İs-
tanbul Fuar Merkezi (IFM) Yeşilköy’de 
gerçekleşecek olan UNICERA -Seramik 
Banyo Mutfak Fuarı’na İtalya, Portekiz, 
Hindistan, Yunanistan, Hong Kong, Po-
lonya, İran, Rusya, Portekiz, Litvanya, 
Avustralya, Bae, Kolombiya, Çek Cum-
huriyeti, İspanya, Fransa, Bulgaristan, 
Çin ve Kıbrıs’dan katılım gerçekleşe-
cek.

- Yenilikçi ürünler ve 2023’ün 
trendleri UNICERA’da olacak

Seramik ve yapı sektörünün lider 
ve ihracatçı markalarının bir araya 
gelmesinin beklendiği Türkiye’nin en 

büyük ihtisas fuarı UNICERA - Seramik 
Banyo Mutfak Fuarıİ, sektörün en yeni-
likçi ürün, tasarım, malzeme ve tekno-
lojilerine ev sahipliği yapacak. 

Türkiye’nin yanı sıra seramik sektö-
rüne yön veren uluslararası markaların 
da katılacağı fuarın, bu yıl da katılımcı, 
ziyaretçi ve ticaret hacmi ile yeni bir 
rekora imza atması bekleniyor.

Yerli ve yabancı sektör profesyo-
nelinin yoğun ilgi gösterdiği fuar; bu 
yıl 100 bin metrekarelik alanda 130 
ülkeden 100 binin üzerinde ziyaretçi-
ye ev sahipliği yapmaya hazırlanıyor. 
Banyo ürünleri, zemin-duvar kapla-
maları, mutfak ürünleri, seramik işle-
me teknolojileri, dekorasyon ürünleri, 
ambalajlama, depolama gibi pek çok 
ürünün sergileneceği fuarda, önemli 
tasarımcılar da 2023 yılının trendlerini 
belirleyecekler.

[fuar ►

Türkiye’nin en büyük karma enerji fuarı 
EIF ‘Enerji Kongre ve Fuarı’ 12-14 Ekim’de

15.Dünya Enerji Kongresi ve eşza-
manlı düzenlenecek olan enerji fu-
arı 12-14 Ekim tarihlerinde İstanbul 

Fuar Merkezi’nde olacak. 
Sektörün önde gelen firmaları ve 

pazarın yeni oyuncuları ile tanışıp, sek-
törün durumunu yerinde ve doğru ana-
liz etmek isteyenlerin fuara katılması 
gerektiğini belirten Domino Fuarcılık 
yetkilileri; Avrupa, Afrika ve özellikle 
Ortadoğu’da bulunan, koordinatörlük-
lerine bağlı ajanslar ve network ağı ile 
etkinliğe enerjinin her alanından şir-
ketlerin davet edildiğini, ve ziyaretçile-
re kongre programından izole edilmiş 
bir ortamda, açık ofis sistemiyle rahat 
bir görüşme imkanı sağlanacağının al-
tını çizdiler. 

15’inci senesinde Bakanlık himaye-
sindeki uluslararası düzeyde tek fuar 

olan EIF’de genel olarak; enerji depo-
lama, enerji verimliliği, güneş enerjisi, 
rüzgar enerjisi, enerjide dijitalleşme ve 
hidroelektrik santraller tartışılacak. 

Kocaeli Sanayi Odası’nın tek resmi 
yayını Odavizyon dergisi ve Türkiye’nin 
ilk ve tek ar&ge - inovasyon gazete-

si argeTIME’ın da medya sponsorla-
rı arasında yer aldığı kongre ve fuarı, 
Dünya’da ve Türkiye’de başta erişi-
lebilir ve temiz enerji olmak üzere 17 
Sürdürülebilir Kalkınma Amaçlarından 
11 Amaca katkıda bulunarak sürdürüle-
bilir kalkınmayı destekliyor. 





Türkiye Kulüpler Satranç Şampiyonu Galva 
Metal, 2.Lig’e yükseldi

Spora ve özellikle satranca özel bir değer veren Kocaeli Sanayi Odası üyesi  Galva 
Metal, Türkiye Kulüpler Satranç Şampiyonası'nda birinci olarak Kocaeli'nin de gururu 
oldu. Galva Metal Spor Kulübü Derneği böylece, gelecek yıl Türkiye Satranç İkinci 
Ligi’ne katılma hakkı elde etti.

[spor ►

2022 Türkiye Kulüpler Satranç 
Şampiyonası 28 Ağustos-3 Eylül 
tarihleri arasında Konya Selçuklu 

Kongre Merkezi’nde düzenlendi. Kuzey 
Kıbrıs Türk Cumhuriyeti dahil 34 fark-
lı ilden 53 kulüp ve 500’ü aşkın spor-
cunun katılım sağladığı şampiyonada 
Galva Metal 1’nci olarak Türkiye Satranç 
2.Ligi’ne katılma hakkı elde etti.

2022 Türkiye Kulüpler Satranç 
Şampiyonası’nda şampiyon Galva Me-
tal Spor Kulübü Derneği olurken, ikinci 
Çanakkale Apaydın Satranç Gençlik ve 
Spor Kulübü Derneği, üçüncü Çelik Sat-
ranç Spor Kulübü Derneği, dördüncü 
İzmir Apaydın Satranç Gençlik ve Spor 
Kulübü Derneği ve beşinci Yıldız Satranç 
Spor Kulübü Derneği oldu. 

Galva Metal Spor Kulübü Kocaeli Ku-
lüpler tarihinde bir ilke imza atarken ay-
rıca sporcularından 2’nci masada Batu 
Angün, 6’ncı masada Can Bayla masa 
derecesi yaparak şampiyon oldular. 

Türkiye Kulüpler Satranç Şampi-
yonası Şampiyonu Galva Metal Spor 
Kulübü Derneği Ödüllerini Konya Valisi 
Vahdettin Özkan, Spor Hizmetleri Ge-
nel Müdürü Mehmet Baykan, Türkiye 
Satranç Federasyonu Başkanı Gulkız 
Tülay’dan aldı. 

CAN BAYLAV

FM. BATU ANGÜN

FM.DİNÇER DAŞDÖĞEN

WCM GİZEM OLCAYÖZFM ALPER OLCAYÖZ

GALVA METAL BAŞKANI 
TOLGA KISACIKOĞLU & BARTU BAYLAV





�� Kocaeli Odavizyon
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Referans no: BRCN20210909001
Cam üreticisi olan ve cam konusunda çözümler sağlayan Çinli bir şirket teda-
rikçi anlaşması yoluyla Avrupa pazarından mimari cam tedariğinde bulunmak 
istemektedir. Firma Çin pazarında çeşitli cam ürünlerine olan talebin artması 
sebebiyle şeffaf düz cam, renkli düz cam ve reflektif cam tedarik edeceği fir-
malar aramaktadır.

Referans no: BRFR20211123001
Bir Fransız KOBİ, malların yürüyerek taşınmasını kolaylaştırmak için komu-
ta edilebilen bir el arabası sistemi tasarlamıştır. KOBİ, metal boruların (çelik 
veya alüminyum) katlanması, kaynaklanması, mekanik parçaları (fren sistemi) 
uyarlayabilen bir endüstriyel ortak aramaktadır. Üretim anlaşması için Doğu 
Avrupa’da yerleşik uzun vadeli bir ortak aranmaktadır. İlk etapta bir prototip 
yapılacaktır.

Referans no: BRBG20211213001
Bulgar bir KOBİ, ahşap paletler, mobilya parçaları ve aksesuarları üretmek-
tedir. Şirket, hizmet veya tedarikçi anlaşması yoluyla işbirliğinde bulunacağı 
ahşap ve ahşap levhaların kurutulması için endüstriyel ekipman üreten firmalar 
aramaktadır.

Referans no: BRIT20211203001
Teknik malzemeleri, kesintileri ve üretim atıklarını geri kazanarak aksesuar-
lar, nesneler ve döşeme elemanları üreten bir İtalyan zanaatkar şirketi iki tür 
tedarikçi aramaktadır.
- üretim sürecinde gerekli olan hammaddeler (fermuarlar, kemerler, vb.) için 
birinci tip tedarikçiler;
- dış mekan kumaşları, PVC, kullanılmış yelkenler veya yelkenci artıkları için 
ikinci tip.
Belirlenen ortaklarla işbirliği, tedarikçi anlaşmalarına dayalı olacaktır.

Referans no: BRES20210927001
Tarım ve sanayi araçları da dahil olmak üzere otomotiv sektöründe geniş bir 
dağıtım ağına sahip İspanyol bir petrokimya şirketi, kataloğunu tamamlamak 
için yenilikçi ürünler aramaktadır. Şirketin dağıtım ağı toptancılar, yedek par-
ça mağazaları, akaryakıt istasyonları, otomobil satıcıları, perakendeciler vb. 
tarafından oluşturulduğu için bu kanallara uygun her türlü yenilikçi ürün değer-
lendirilmektedir. Şirket dağıtım anlaşması yapacağı ortaklar aramaktadır. 

Referans no: BRFR20210915001
Tencere, kapak, kova, bahçe ürünleri ve dip sos ve atıştırmalıklar için galvanizli 
ürünler gibi paslanmaz çelik ürünleri üreten Fransız firma uzun dönemli imalat 
anlaşması yapacağı üretim ortağı aramaktadır.

Referans no: BRRO20211011001
Bir Rumen şirketi, el yapımı lavanta bazlı kozmetik üretiminde uzmanlaşmış-
tır. Tüm ürünler, Romanya firmasının yetiştirdiği ekolojik lavanta kullanılarak 
firmanın kendi tariflerine göre üretilmektedir. Şirketin ürünleri şunları içerir: 
kozmetik, lavanta esansiyel yağı, çiçek suyu, mumlar, lavanta dolgulu oyuncak-
lar ve çantalar. Rumen şirketi, tedarikçi anlaşması ile kozmetik kapları tedarik 
edeceği ortaklar aramaktadır.

Referans no: BRUA20211207002
Ukraynalı bir ticaret şirketi, ticari acente veya dağıtım hizmetleri anlaşması 
kapsamında Türkiye’den traktör, ekskavatör ve yol yapım araçları üreticileri 
aramaktadır. 

AVRUPA İŞLETMELER AĞI DOĞU MARMARA ABİGEM
TİCARİ ve TEKNOLOJİK İŞBİRLİĞİ PLATFORMU

Yayınlanan profiller hakkında bilgi 
almak yada firmanıza uygun profili ara-
mak için Doğu Marmara ABİGEM ile 
iletişime geçebilirsiniz.

Kocaeli Merkez Ofisi
0 262 323 08 56
Yelda Kanpara ve Burak Çakır
ykanpara@abigemdm.com.tr; 
bcakir@abigemdm.com.tr

Avrupa İşletmeler Ağı,  Avrupa Birliği ile 
ilgili konularda, özellikle KOBİ ölçeğindeki ku-
rumlar için önemli başvuru noktalarından biri-
dir. Bu ağ, belirgin sorulara ana dilde ve pratik 
yanıtlar sunmak üzere organize olmuştur. Yapı 
içinde yaklaşık 600 adet yerel organizasyon 
bulunmakta, bu organizasyonlar yaklaşık 4 
bin çalışanı ile girişimcilere rekabetçi güçleri-
ni desteklemek amacıyla hizmet vermektedir.  
Yaklaşık 4 bin çalışanın birbiri arasında ile-
tişim kurmak için yapılandırılan ağ üzerinde 
iletişime geçtiğimiz KOBİ’lerin bilgileri potan-
siyel işbirliği fırsatları için yayınlanmaktadır. 
Projenin amacı projeye dahil olan tüm ülkeler 
arasındaki ekonomik faaliyetleri geliştirmek ve 
genişletmektir.

Bu bağlamda, Avrupa İşletmeler Ağı Doğu 
Marmara Konsorsiyumu’nun bir parçası olan 
Doğu Marmara ABİGEM yayınlanan yabancı 
KOBİ profillerini Türk firmalar ile paylaşmak-
ta ve Türk firmaların bilgilerini ticari işbirliği 
profil formu oluşturarak sistemde yayınlamak-
tadır. Ticari yada teknolojik işbirliği fırsatı ara-
yan, dışa açılmak ve pazar payını genişletmek 
isteyen firmalar ücretsiz olarak bu hizmetimiz-
den faydalanabilirler.

Ticari ve Teknolojik İşbirliği Teklif ve Talepleri
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